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و ماهنامه ای برای هر شهروند

منتشــر شد

سرمقاله

بودجه 1400 در ايستگاه مجلس

با توجه به تست واکسن ایرانی و شگفتی جهان به تفکر 
ایرانی، باید به دانشمندان عزیز مان افتخار کنیم .اما بودجه 
1400 در ایســتگاه مجلس، بودجه دولت ها برای خرج کرد 
منابع دریافتی و پرداختی، کارآمدي کل نظام است.با توجه 
به شرایط کرونایی، لایحه بودجه 2435 هزار میلیارد توماني 
و بودجه عمومي 841 هزار میلیارد توماني سال 1400  توسط 
معاون رئیس جمهور ، به مجلس شوراي اسلامي تقدیم شد.  
لایحه بودجه تنظیمي ویژگــي هایي دارد که معاون رئیس 
جمهور در مجلس به آنها اشاره کرد، میزان درآمدهاي لایحه 
بودجه با کسري نسبت به ســال 1399 مشاهده می شود ، 
میزان هزینه هاي دولت براي سال آتي  و بحث فروش نفت و 
موضوعیت درآمــد مالیاتی که می توان امیدوار بود ، بودجه 
بدون اتکا به فروش نفت بسته شود البته بعنوان یک کارشناس 
در صورتیکــه با قدرت و نظارت و شــفافیت و جلوگیری از 
 فرارهــای مالیاتــی می توان بــه یک واقعیت رســید، اگر 
می خواهیم به موفقیت عملکرد خود امیدوار باشیم باید نسبت 
به وصول مالیات از درآمدهای یک شــبه ورود کرده و فروش 
حاصل از تبدیل نفت به مشــتقات مربوطه، این سرمایه ملی 
اقدام کنیم . بدین ترتیب در بودجه سال 1400 از پیش بیني 
رشــد ... درآمدي نفت که نه براي پرداختیهاي عمراني بلکه 
افزایش پرداختي هاي سال جاري و کاهش درآمد دولت براي 
سال آینده مستتر است.اگرچه تقدیم بودجه به مجلس و توجه 
بــه اقتصاد مقاومتي، رونق تولیــد ، جهش تولید، در مرحله 
نخست و لازمه توجه به اعتباراتي براي امنیت، دفاع، عمران، 
نیرو، کشــاورزي، آموزش و پرورش، فناوري، گردشــگري، 
آموزش عالي، فرهنگ و... در نظر گرفته شــود، نشان دهنده 
آن است ، اجرای فرامین رهبر معظم انقلاب اسلامی در موارد 
یاد شــده در پایان خود ثمره خوبي خواهد داشــت. نگرش 
اجمالي به بودجه ســال 1400 نشــانگر سختگیري آن در 
چارچوب برنامه قانون ششــم ، هفتم ، توســعه اقتصادي، 

اجتماعي و فرهنگي جمهوري اسلامي ایران است. 
ادامه دارد

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

امضای تفاهم نامه همكاری بین فولاد 
مباركه و اتاق بازرگانی صنايع، معادن 

و كشاورزی تهران
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توسعه ظرفیت كشتی های بندر كنگان 
به ۲۵00 تن با هدف ايجاد رفاه و 

اشتغال در منطقه
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بازار سرمايه هم اكنون در ريل مناسب 
قرار گرفته و از نظر عملكرد به مرحله ای 
رسیده كه می شود به آن اطمینان كرد

10

 تولید پايدار شركت فولاد مباركه 
در زمان شیوع كرونا مرهون زحمات 

كادر درمان است
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 رونمايی از  ۵ پروژه فناورانه 
 منابع طبیعی و آبخیزداری
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قیمت شاهین
 منطقی و رقابتی است
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فرهنگ، هنر و رسانه نقش بسزايی در 
پیشگیری، مقابله و درمان اعتیاد دارد
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استقبال گسترده از پخش يک مستند 
جذاب » غیر رسمی« در كنار رهبری
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عوارض دريافتی از صنعت بیمه بايد 
در مسیر كاهش تلفات و پیشگیری از 

حوادث هزينه شود
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خريد محصولات ايران خودرو ديزل 
تضمین می شود
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 افتتاح 4۵ میز خدمت بانک دی 
با حضور معاون ريیس جمهور
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  ضرورت افزايش حضور خودروسازان
 در بازار عراق و سوريه
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راه اندازی سامانه استعلام حريم 
اراضی و تاسیسات صنعت نفت
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 آغاز برداشت اورانیوم ۲0 درصد 
در فردو
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عناوینخبرها

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

 مهم ترین کار مردم 
 و مسئولان تقویت

 تولید داخلی است

ايران يک ابر قدرت پهپادی است

فولاد مباركه در لیست صنايع 
پاک قرار دارد

حجت الاسلام محمدتقی 
نقد علــی عضو کمیســیون 
کشاورزی، آب و منابع طبیعی 
مجلس یازدهــم گفت: فولاد 
مبارکه با داشــتن کوره های 
قــوس الکتریکی در لیســت 
صنایع پاک قــرار دارد. وی با 
اشــاره به اینکه صنایع بزرگ 
مهمترین بهره بردار پساب های 
تصفیه شده هســتند، اظهار 
داشت: بسیاری از صنایع بزرگ 

اصفهان ناگزیرند تصفیه های تکمیلی برای امکان اســتفاده از پساب را به انجام 
برسانند تا مجوزهای لازم از سازمان محیط زیست را دریافت کنند. اقدامات بسیار 
خوب شرکت فولاد مبارکه در تصفیه و بازچرخانی پساب صنعتی و سرمایه گذاری 
شرکت سهامی ذوب آهن در جمع آوری فاضلاب شهرهای اطراف و تولید داخلی 

مهم و ارزشمند است.
حمایت همه جانبه از تولیدکنندگان فیلترهای الکترواستاتیک

او با اشاره به اینکه حساسیت ویژه ای در عدم استفاده از سوخت مازوت در استان 
اصفهان وجود دارد. صنایع آلاینده در استان اصفهان موظف شده اند نسبت به استفاده 
از فیلترهای الکترواستاتیک با جدیت اقدام کنند و وبیناری با استاندار و دادستان و 

دستگاه های مربوطه با این موضوع برگزار شد.
مدیریت استان اصفهان و نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی در عدم 
استفاده نیروگاه ها و کارخانه ها از سوخت مازوت تاکید ویژه ای دارند، چرا که اصفهان 
کشــش آلودگی را ندارد. وی  با تاکید بر اینکه شرکت فولاد مبارکه با به کارگیری 
تکنولوژی روز از صنایع پاک استان اصفهان محسوب می شود، گفت: اگرچه صنایع 
بزرگ هم اقدامات مهمی در راستای کاهش آلودگی هوا برداشته اند اما کافی نیست. 
لازم است صنایع با مقید دانستن در استفاده از فیلترهای الکترواستاتیک، در راستای 
مسئولیت اجتماعی گام بردارند و از تمام شرکت های دانش بنیان که در زمینه تولید 

فیلترهای الکترواستاتیک بومی سازی اقدام می کنند حمایت خواهیم کرد.
کوره های الکترومغناطیس مبارکه تحولی در کاهش آلودگی هوا

نماینده مردم خمینی شهر در مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه شرکت فولاد 
مبارکه در راستای مقابله با آلودگی هوا اقدامات ارزنده ای کرده است، گفت: شرکت 
فولاد مبارکه با داشتن کوره های قوس الکتریکی انرژی شیمیایی را با تزریق اکسیژن 
و کربن تامین می کند و همین موضوع مانع از آلاینده زایی فولاد مبارکه شده است، 
کوره های قوس الکتریکی مورد استفاده در فولاد مبارکه بومی سازی شده تا علاوه 

بر کارایی بیشتر محیط زیست را آلوده نکند.



پیام

 اسم مستند »غیررسمی« است و در فضای مجازی هم 
می پیچد که قرار اســت بخش هایی خاص و منتشرنشــده از 
دیدارهای رهبری پخش شود. این همه یعنی آنکه تصاویر رهبری 
در چارچوب رسانه و به تبع آن در نگاه مردم، دوگانه است؛ بخشی 
رسمی و بخشی غیررسمی. بخش رسمی که همواره دیده اند و 
قاب معمولی یک مقام عالی رتبه سیاسی - و البته معمم و ایرانی 
و انقلابی - است و بخشی غیررسمی که پخش نشده و اگر هم 
قاب هایی از آن به مخاطب نشان داده شده، زیر انبوه قاب های 
رسمی، چندان دیده نشده اســت و همواره به عنوان بخشی 

»خاص« از رفتار رهبر باقی مانده است.
به گزارش اعتبار به نقل از  ایســنا، کبری آسوپار در ادامه 
یادداشت خود نوشت: بازنمایی رسانه ای از رفتار حضرت آیت الله 
خامنه ای و مشی و منش ایشان همواره در همین دوگانه رسمی 
حداکثری و غیررسمی حداقلی باقی مانده و خاص سازی از بخش 
عمده ای از منش ایشان با عدم پخش آن ها و یا پخش با شرایط 
ویژه باعث شده که مخاطب نتواند شخصیت آیت الله خامنه ای را 
آمیخته ای از این دو رفتار ببیند و به جای دیدن رهبری با دو رفتار 

رسمی و غیررسمی، دو رهبری رسمی و غیررسمی ببیند.
همواره تصویری رسمی و جدی و البته سیاسی از رهبری 
ارائه شده و بعد سالی یک بار به مردم می گوییم حالا می خواهیم 
تصاویری دیگر از رهبری هم نشان بدهیم، غیررسمی و خودمانی. 
چرا؟ چرا باید همواره رسمی ها را نشان دهیم که بعد مجبور شویم 
برای شناساندن رهبر، مستند بسازیم و با تصاویری منتخب از 
31 دیدار خودمانی، لحظاتی از مشی ایشان را به نمایش بگذاریم 
و آن را برای مخاطب »خاص« کنیم؟ از سویی، کنار صدها کادر 
رســمی، یک کادر غیررسمی چقدر می تواند به شناخت یک 
شخصیت کمک کند و تصویری واقعی از او به مخاطب ارائه دهد؟ 
به نظر می رسد آنچه خاص است و عادی نیست، نه دیدارهای 
خودمانی رهبر، بلکه نحوه بازنمایی تیم رسانه ای دفتر ایشان از 
ایشان است. 31 دیدار هفتگی در طول چهار سال، باید در 31 
هفته و طی چهار سال و به تدریج برای مردم پخش شود. همان 
هفته ای که مردم اقتدار و جدیت ایشان در سخنرانی رسمی را 

هنگام پاسخ به تهدیدات دولت امریکا می بینند که »اولاً غلط 
می کنید...«، همان هفته هم باید ببینند که با آرامش در دیداری 
خودمانی و غیررســمی نشســته اند و ســخنان کارگردان 
انیمشین های آموزشی تلویزیون را می شنوند و یا در مورد فلان 
فیلم سینمایی نظر می دهند. همان هفته ای که مردم دیده اند 
رهبری میانجی گری نخســت وزیر ژاپن میان ایران و امریکا را 
نپذیرفته اند و در دیدار رسمی با او گفته اند که »ترامپ را شایسته 
مبادله هیچ پیامی نمی دانم و هیچ پاسخی هم به او ندارم و نخواهم 
داد.«، همان هفته باید ببینند که جوانی مقابل همین رهبر جدی 
و رسمی نشسته و از او برای عدم جوانگرایی در انتصابات انتقاد 
می کند و همین رهبر مقتدر مقابل دشمنان، اینجا متواضعانه 
نشسته و گوش می دهد و اگر جوابی لازم است، می دهد. همان 

هفته که مردم دیده اند رهبر از حقوق های نجومی، امید بستن به 
غرب، عدم برخورد کافی با قاچــاق کالا و چه و چه خطاب به 
مسئولان کشور جدی و رسمی انتقاد می کنند، همان هفته باید 
ببینند که صمیمانه و غیررســمی پای درد دل فیلمسازانی 
نشسته اند که به رهبری گلایه مسئولان را می کنند که انتقاد پذیر 
نیستند و شوخی های ما را سانسور می کنند و رهبر می گوید که 
من به آن ها می گویم با شما کاری نداشته باشند، اگر گوش کنند! 
مشکل این است که رسمی و غیررسمی آیت الله خامنه ای 
را از هم جدا کرده ایم و در کنار صدها خبر رسمی گاه دو تصویر 
کوتاه غیررسمی از ایشان نشان می دهیم و بعد منتظر هستیم 
بازخوردهای مثبــت آنچنانی از تأثیرگــذاری این قاب های 
غیررسمی بگیریم. نمی شود، امکان وقوعی ندارد که »رحماء 

بینهم« را از »اشداء علی الکفار« جدا و اولی را حداقلی و دومی را 
حداکثری پخش کنیم و بعد، از مخاطب خاکستری انتظار داشته 
باشــیم خودش این دو قاب را با هم بیامیزد و رهبر کشورش را 
درست بشناسد. این رفتارها، چه رسمی و چه غیررسمی هر دو 
در جایگاه حقوقی آیت الله خامنه ای روی داده و باید با هم و به 
موازات هم به مخاطب نشان داده شود. اینگونه نبوده که ایشان 
11 ماه سال رسمی باشــند و یک ماه غیررسمی شوند؛ پس 
رویدادها را همان گونه که ایشان رقم می زند و رفتار می کند، باید 
پخش کنیــم و از رفتارهای عادی ایشــان همچون تواضع و 
مردم داری و گوش دادن به ســخنان اقشار مختلف از خواص و 
انتقادپذیری و توجه شــان به موضوعات مختلف کشــور و ... 

رویدادی خاص نسازیم.

پیام تسلیت رهبر انقلاب اسلامی درپی درگذشت 
عالم ربانی، فقیه وحکیم مجاهد آیةالله مصباح یزدی:
خدمات كم نظیر در تولید انديشه دينی، 
تربیت شاگردان ممتاز و حضور انقلابی

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشــت 
 عالم ربانی، فقیه و حکیم مجاهد، آیةالله مصباح یزدی 

را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
با تأسف و تأثر فراوان خبر درگذشت عالم ربانی، 
فقیه و حکیم مجاهد، آیةالله آقای حاج شیخ محمدتقی 
مصبــاح یزدی را دریافت کردم. این، خســارتی برای 
حوزه ی علمیه و حوزه ی معارف اسلامی است. ایشان 
متفکری برجســته، مدیــری شایســته، دارای زبان 
گویائــی در اظهار حق و پای با اســتقامتی در صراط 
مســتقیم بودند. خدمات ایشــان در تولید اندیشه ی 
دینی و نگارش کتب راه گشــا، و در تربیت شــاگردان 
ممتــاز و اثرگــذار، و در حضــور انقلابــی در همه ی 
میدانهائی که احساس نیاز به حضور ایشان میشد، حقاً 
و انصافاً کم نظیر است. پارسائی و پرهیزگاری خصلت 
همیشــگی ایشــان از دوران جوانی تا آخر عمر بود و 
توفیق ســلوک در طریق معرفــت توحیدی، پاداش 
بزرگ الهی به این مجاهدت بلندمدت است. اینجانب 
که خود ســوگوار این برادر قدیمی و عزیز میباشم، به 
خانــدان گرامــی و فرزنــدان عالم و صالــح و دیگر 
بازماندگان ایشان و نیز به شاگردان و ارادتمندان این 
معلّم بزرگ و به حوزه ی علمیه تســلیت عرض میکنم 
و علوّ درجات ایشــان و مغفرت و رحمت الهی را برای 

ایشان مسألت مینمایم.
سیّدعلی خامنه ای
۱۳ دی ۱۳۹۹

 رهبر انقلاب اســلامی همچنین سحرگاه امروز 
)شنبه( با حضور در کنار پیکر مرحوم آیت الله مصباح 
یزدی، با ایشان وداع کردند و بر پیکر آن فقیه و حکیم 

مجاهد نماز خواندند.

www.etebar.net

دیـدار

www.etebar.net

پنج شنبه هیجدهم 1399، شماره 261

2
هفته نامه اقتصادی ايران

رئیس مجلس شورای اسلامی که برای حضور در مراسم سالگرد شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی به کرمان سفر کرده بود در جریان عزیمت به گلزار شهدای 
کرمان با برخی از اقشار مردم گفت وگو کرد و از نزدیک در جریان مسائل و مشکلات آن ها قرار گرفت. و مجلس مقابله با تروریسم دولتی آمریکا را پیگیری می کند 
و انتقام واقعی ترور شهید سلیمانی گرفته خواهد شد.  به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت ، دکتر محمدباقر قالیباف  ضمن حضور در گلزار شهدای کرمان و ادای 
احترام به مقام شامخ شهدا از جمله سپهبد شهید قاسم سلیمانی با برخی از خانواده های شهدا و اقشار مختلف مردم نیز گفت وگو کرد.  برخی اهالی این شهر نیز در 
مواجهه با وی گلایه های خود را از شرایط کنونی اقتصادی، مطرح کردند . در این مراسم از خانواده شهدای مدافع حرم از جمله خانواده سردار شهید پورجعفری که 
همراه شهید سلیمانی توسط تروریست های آمریکایی به شهادت رسید و نیز خانواده شهیدان محمدی و حسینی از شهدای مدافع حرم لشگر فاطمیون تقدیر شد .

گلایههایمردمبه
رئیسمجلسدرباره
مشکلاتاقتصادی

در این ســند با توجه به ارکان محتواساز که ناظر 
به ماهیت مأموریتی و نحوه نقش آفرینی قوه قضائیه 
است، به 14 تغییر اساسی در جهت گیری های کلان 
قوه قضائیه اشاره شده است. برخی از این چرخش های 

تحول آفرین و تغییرات اساسی عبارتند از:
 حرکت به ســمت مواجه قضائی فعال و ایجابی 

به جای مواجه منفعل و پسینی
 حرکت از قوه قضائیه دادخواســت محور به قوه 
قضائیه گسترش دهنده عدل و حامی حقوق عمومی 

و آزادی های مشروع
 تقویت نگرش های پاسخگو، شفاف و هوشمند 
به جای نگرش های غیر پاسخگو، غیر شفاف و قدیمی

 تلاش برای شناخت و حذف بسترهای فسادزا 
به جای مقابله صرف با مفسدین

 توجه بــه نظارت های همه جانبــه، مأموریت 
محــور، حین فراینــد، هوشــمند و همگانی به جای 
نظارت های گذشــته نگر، عملکرد محور، انسان پایه و 

متمرکز و...
در این سند مبتنی بر »20عنوان چالش« اولویت 
دار، »47 عامل ریشهای اولویت دار« شناسایی و بر رفع 
و یا اصلاح این عوامل تمرکز شده است. تحول قضائی 
وابســته به مداخله مؤثر و تغییر بنیادین »47 عامل 
ریشه ای اولویت دار« است. از این رو متناظر با هر عامل، 
مجموعه ای از راهکارها به نحوی تدوین شده است که 
اجــرای توأمان آن ها بتواند عامل مذکور را رفع نماید. 
همچنین بــرای هر یک از راهکارها، واحدســازمانی 
مســئول، واحد یا واحدهای ســازمانی همکار و زمان 
بندی اجرا شامل کوتاه مدت )تا تیرماه سال 1400(، 
میان مدت )تا تیرماه سال 1401( و بلند مدت )تا پایان 
سال 1402( مشخص شده است.  متن حاضر با هدف 
استفاده جامعه نخبگانی و همچنین رسانه ای کشور و 
با صرف نظر از کلیات و مقدمات ســند تحول از جمله 
تعاریف، روش شناســی، نگاشــت نهادی و همچنین 

عناوین عوامل ریشه ای، برخی از ویژگی ها، راهبردها، 
مسائل ذکر شده در سند و راه حل های پیش بینی شده 

در آن را مختصراً توضیح می دهد.
ویژگی های سند تحول قضائی

 تمرکــز بر احیاء برخی از مأموریت های مغفول 
قوه قضائیه بــه ویژه مأموریت  »احیــاء حقوق عامه، 
گســترش عدل و آزادی های مشــروع« و »نظارت بر 

اجرای صحیح قوانین و حسن جریان امور«
 تمرکز بر شناسایی چالش ها از منظر مردم

 تمرکز سند بر شناســایی عوامل پدیدآورنده 
چالش ها )نشــانه ها( و شناســایی عوامل ریشه ای به 
عنوان عوامل دارای نقش اهرمی و محرک برای سایر 
عوامل و اجتناب از توجه هم زمان و همسان به تمامی 
عوامل ریشه ای و تمرکز بر عوامل ریشه ای اولویت دار

  تدوین راهبردهــا و راهکارهای تحولی دارای 
امکان رفع پایدار و یا اصلاح معنادار عوامل ریشــه ای 
اولویت دار و دارای مؤلفه های مردم پایه، هوشــمند و 

شفاف
  توجه ویژه به بازطراحی نظام مدیریتی حاکم 
بر قوه قضائیه از قبیل ساختار، منابع انسانی، منابع مالی 

و فناوری ها به عنوان بستر تحقق مأموریت  ها
  تهیه سازوکارهای لازم برای راهبری، پیگیری 
مستمر، بازخورد و اصلاح و ارتقاء سالیانه سند تحول 
در راســتای تحقق اقدامات پیش بینی شده در سند و 

متناسب با شرایط و ضرورت های پیش رو
  واقع بینی ســند تحول قضائــی با تعیین نهاد 
متولــی و زمان بنــدی )کوتاه مــدت، میان مــدت و 

بلندمدت(
 تأکید بر محورهای مهمی نظیر مبارزه با فساد، 
حفــظ کرامت مردم، حمایــت از تولید، جلوگیری از 

تضییع حقوق عامه و حمایت از آزادی های مشروع
 نقش ویژه نخبگان، صاحب نظران، اساتید حوزه 
و دانشگاه و اندیشکده¬ها در روند تهیه ی سند تحول 

قضائی
 تأثیر انتشار ســند تحول قضائی بر حوزه هایی 
شــفافیت،  گســترش  مردم محــوری،  نظیــر 
مسئولیت پذیری، پاسخ به مطالبه گری و پذیرش نقش 

بی بدیل رسانه در مطالبه گری از دستگاه قضا
راهبردهــای تحولی اجــرای مأموریت های قوه 

قضائیه
سند تحول، راهبردهایی را جهت انجام اصلاحات 
اساســی در اجرای مأموریت های دســتگاه قضائی، 
نشــانه گذاری کرده اســت که برخی از این راهبردها 

عبارتند از:

1( ایجاد شفافیت در فرایند صدور آرا و تصمیمات 
قضائی

2( توسعه روش های جایگزین حل اختلافات به 
جای رسیدگی قضائی

3( افزایش تبعات نظرات کارشناسی نادرست
4( افزایش کیفیت اخذ شهادت شهود و اظهارات 

مطلعین
5( افزایش تبعات متواری شدن محکومان

6( ارتقاء شفافیت اطلاعاتی
7( رفع انحصار و ایجاد فضای رقابتی

8( مدیریت تعارض منافع
9( توسعه مشارکت های مردمی

10( شفاف سازی ضوابط برگزاری تجمعات
11( حمایت از نقدهای منصفانه و سازنده

12( ایجاد رویه واحد رسیدگی به جرایم سیاسی
13( توســعه ظرفیت های حمایتــی از اطفال و 

نوجوانان بی سرپرست یا بد سرپرست
14( تجمیــع و هدایت هدفمند ظرفیت ها برای 

استیفای حقوق ایران در عرصه بین المللی
15( ارائه مجازی خدمات حقوقی، قضائی و ثبتی 

به ایرانیان خارج از کشور
16( اتخاذ رویکرد تهاجمی به وضعیت حقوق بشر 

در غرب
17( افزایش تبعات عدم اجرای قوانین

18( هوشمندسازی فرایند نظارت¬ بر دادسراها 
و دادگاه ها

19( استقرار نظام ارزیابی عملکرد قضات
20( بهره گیــری از فناوری های نوین در فرایند 

کشف جرم
21( افزایــش تبعات صدور قرارهای بازداشــت 

غیرضروری یا نامتناسب
22( متناسب ســازی وثایق و کفالت های مورد 

پذیرش
23( ایجاد تقارن اطلاعاتی برای طرفین معامله

24( تقویت کیفیت خدمات حقوقی
25( تمرکز بر حذف عوامل اصلی شــکل گیری 

جرایم و دعاوی
26( موثر و متنوع نمودن مجازات ها متناسب با 

نوع جرایم
27( توســعه ســازوکارهای مکمل برای ترغیب 

زندانیان به سبک زندگی متعالی
28( ارتقــاء نظام حمایت و مراقبت پس از خروج 

محکومان از زندان
29( ترغیب اشخاص به تبدیل معاملات عادی به 

اسناد رسمی
30( افزایش صدور اسناد حدنگاری شده

10 مورد از مهم ترین مســائل ذکر شده در سند 
تحول به همراه راه حل آن

برخی از مهم ترین مسائل و چالش هایی که حل 
آن براســاس ســند تحول قضائی در دوره جاری در 
دســتور کار قوه قضائیه قــرار خواهد گرفت به عنوان 

نمونه به شرح ذیل است:
1( اشتباه یا ضعیف بودن بخشی از آرا و تصمیمات 

قضائی
   توضیح مســئله: آرای قضائی نباید اشــتباه یا 
ضعیف باشد و به اصطلاح باید متقن و دقیق باشد. برای 
مثال زمانی کــه مردم در یک پرونده به یک شــعبه 
مراجعه کردند و آن شعبه یک نوع رأی صادر کرد اگر 
برای همان پرونده به شــعبه ای دیگر مراجعه کردند و 
رأیی خلاف رأی قبلی صادر شــد، حداقل یکی از این 

دو رأی اشتباه یا غیرمتقن است. 
و پیامدهای مســئله: آرای ضعیف قضائی سبب 
بی عدالتی و در نتیجه بی اعتمادی مردم به دستگاه قضا 
می شود و زمانی که دادگاه بتواند رأی یا تصمیم ضعیف 
و غیرمتقن صــادر کند، زمینه ای برای انجام فســاد 

قضائی مانند اخذ رشوه فراهم می شود.
  بعضی از راهکارهای پیش بینی شــده در سند 
تحول: ایجاد »سامانه دستیار هوشمند قضائي« برای 
ارائه پیش نویس دادنامه به قاضی، انتشار برخط آراء و 
تصمیمات قضائی برای عموم مردم، ضبط صدا و تصویر 
دادگاه در فراینــد رســیدگی، ایجاد »ســامانه آراء 
متعارض« در دیوان عالی کشور برای تسریع در فرایند 
صدور آرای وحدت رویه، شناســایی و اصلاح قوانین و 
مقررات متعارض، تدوین آیین های دادرسی تخصصی 

مانند آیین دادرسی خانواده و...
2( اکتفا به روش های سنتی نظارت بر قضات

  توضیح مسئله: ارزش و جایگاه والایی که برای 
شغل قضاوت قائل هستیم، ایجاب می کند بالاترین و 
هوشمندترین نظارت ها بر قضات انجام شود تا ضمن 
صیانت از قضات خدوم و شریف، قضات بتوانند با همان 
معیارهای ســخت گیرانه ای که جذب شده و شروع به 
کار کرده اند، مســیر حرفه ای و تخصصی خود را طی 
کنند. اما در هر صورت در میان قضات نیز امکان خطا 
و لغزش، اهمال یا حتی فساد وجود دارد. در هر 3 حالت 
ذکر شــده، مسئله مهم این اســت که نتیجه میتواند 

منجر به تضییع حقوق مردم شود.
  بعضی از راهکارهای پیش بینی شــده در سند 
تحول: سند تحول در مرتبه اول به دنبال این مهم است 

که حقوق مردم بــر اثر خطای قاضی از بین نرود و در 
مرحلــه بعدی به دنبال تشــخیص علــت این خطا و 
برخورد مناســب با خاطی می باشــد. شفافیت آرای 
قضــات و ایجاد بســتر نقد و تحلیــل آرا و همچنین 
تخصصی شدن فرایند رسیدگی به پرونده ها به بهبود 
وضعیت آرای صادره کمک شایانی خواهد کرد، در کنار 
این موارد اما ارزیابی عملکرد قضات هم مهم است. در 
سند تحول ساز و کاری پیش بینی شده است که بتوان 
عملکرد قضات را به صورت دائم رصد کرد، بر این اساس 
قضات شایسته تشویق شده و ارتقا پیدا کنند و قضاتی 
که دچار خطا، اهمال یا احیانا فســاد باشند با برخورد 
متناسب روبرو شوند، سند تحول برای تحقق این هدف 
راه اندازی سامانه ارزیابی عملکرد قضات را برنامه ریزی 
کرده است. در این ســامانه با هوشمندسازی فرایند 
نظارت بر دادســراها و دادگاه¬ها از طریق داده کاوی 
اطلاعات »سامانه مدیریت پرونده« و سایر سامانه ها؛ 
تصمیمات قضات دادسرا توسط قضات دادگاه ها و آرای 
قضات دادگاه ها، توســط قضات دیوان عالی کشور با 
شــاخص های همچون نــرخ مصالحــه، مدت زمان 
رسیدگی، نظم در برگزاری جلســات دادگاه و نتایج 
اعلام نظر برخط مراجعــان امتیاز دهی و رتبه بندی 
خواهند شد.علاوه بر دسترسی مستقیم مراجع نظارتی 
قوه قضائیه به این سامانه، نتایج ارزیابی این سامانه در 
تعیین وضعیــت قضات در نظام های منابع انســانی 
ازجمله جبران خدمات، ارتقاء شــغلی و نقل وانتقال 

تعیین کننده خواهد بود.
3( ضعف در دسترسی عمومی به خدمات حقوقی 

با کیفیت
   توضیح مسئله: نگاه سند به موضوع وکلا نگاه 
بســیار مثبت و همراه با توجه بــه نقش آنها در حوزه 
پیشگیری از جرم است و تعریفی که سند از وظیفه ی 
وکلا ارائه می دهد فقط منحصر به بعد از تشکیل یک 
پرونده قضائی نیســت، بلکه ســند برای وکیل هم در 
مبحث مهم اجرای عدالت و هم در حوزه پیشگیری از 

وقوع جرم و دعاوی، نقش جدی قائل است.
یکــی از عوامل موثر در تحقــق عدالت قضائی و 
پیشگیری از جرم دسترسی خوب و همگانی مردم به 
خدمات حقوقی است، به عنوان مثال اگر مردم در زمان 
انجام یک معامله وکیل داشــته باشند طبیعتا امکان 
اینکــه در آینده اختلافات مالی و حقوقی در خصوص 
آن معامله شکل بگیرد بســیار کم خواهد شد، از این 
جهت سند توجه ویژه ای به موضوع تسهیل دسترسی 

مردم به وکلا دارد.
ادامه در شماره 262

از سوی رئیس قوه قضاییه؛

سند تحول قضایی ابلاغ شد

 استقبال گسترده از پخش يک مستند جذاب 
» غیر رسمی« در كنار رهبری
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ايران يک ابر قدرت پهپادی استخبر
طرح تحقیق و تفحص از شهرداری تهران 

در مجلس كلید خورد

کمال علیپور نائب رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای 
اســلامی از آغاز طرح تحقیق و تفحص از دوره فعلی شهرداری 
تهران خبر داد و گفت: این کار در چند بند آغاز شده است، وضعیت 
 در شهرداری تهران خوب نیست و  تعدادی از نمایندگان طرح 
تحقیق و تفحص را امضا کرده اند، منتظریم تا اعلام وصول شود و 
یکی از موضوعات هدر رفت ســرمایه اجتماعی در دوره فعلی 
مدیریت شهری تهران است و اینکه شهرداری برنامه 5 ساله را به 
درستی اجرا نکرده است. به گفته وی باید اقدامات صورت گرفته 
در بحث زیر ساخت مورد بررسی قرار گیرد و همچنین شهرداری 
باید اعلام کند چه اقداماتی برای کاهش آلودگی هوا انجام داده 
اســت، روز به روز وضعیت آلودگی هوا بدتر می شود و سلامت 
شــهروندان به خطر افتاده است و همچنین شهرداری باید در 

خصوص پروژه ها پاسخگو باشد./ فارس 

 شناسايی و تعقیب 4۸ متهم در ارتباط 
با پرونده سردار سلیمانی

علی باقری، دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی ایران 
اظهار کرد: در ارتباط با پرونده ترور شهید حاج قاسم سلیمانی 48 
متهم شناسایی شدند و اقدامات لازم برای تحت تعقیب قرار دادن 
آنها انجام شده است. وی افزود: از کشورهایی که به نوعی دخیل 
و درگیر در این جنایت ترور بودند، درخواست شده اطلاعات و 
مستندات را در اختیار دستگاه قضایی ایران قرار دهند. دبیر ستاد 
حقوق بشر جمهوری اسلامی ایران گفت: آخرین کشور آلمان 
بود؛ اخبار و اطلاعاتی به دست ما رسید که پایگاه آمریکایی ها 
)رامشتاین( در آلمان در تبادل اطلاعات میان پهپادهای آمریکایی 
که در جنایت ترور شهید سلیمانی درگیر بودند دخیل بوده است.

خبر

هفته نامه اقتصادی ايران

جانشــین فرمانده ارتش با تاکید بر 
اینکه رزمایش پهپادی در سمنان نشانه 
اقتدار نیروهای مسلح است، گفت: ایران 
اسلامی علی رغم تحریم ها یک ابر قدرت 
پهپادی در سطح دنیا محسوب می شود.

به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی ارتــش، امیر ســرتیپ محمد 
حســین دادرس با تاکید بر اینکه ایران 
امروز به یک ابر قدرت پهپادی در سطح 
منطقه و فرامنطقه ای تبدیل شده است، 
گفت: با وجــود تحریم های همه جانبه 
پیشــرفت های چشــمگیری در زمینه 
طراحــی، ســاخت و تولیــد تجهیزات 
مختلــف دفاعی بویژه در حــوزه پهپاد 

داشته ایم.
با وجود تحریم های ظالمانه دشمنان 
قســم خورده نظام مقــدس جمهوری 
اسلامی ایران؛ غیرت، توانمندی و پشتکار 
جوانان برومند این مرز و بوم موجب شده 
است به مرحله ای از خودکفایی و حرکت 
جهادی در عرصه ی تولید تجهیزات نوین 
دست یابیم که قابلیت رقابت با کشورهای 
پیشرفته در این حوزه را داریم به نحوی 
که در حوزه ی پهپادی حائز رشد و ارتقا 

قابل توجهی بوده ایم. 
در تمریــن بــزرگ رزم پهپــادی 
نیروهــای چهارگانه ارتش به تناســب 
ضرورت مواجهه با تهدیدهای احتمالی 
در حوزه ی تخصصی خود آرایش رزمی 
گرفته و ثابت خواهند کرد؛ در قالب یک 
اقدام بزرگ عملیاتــیِ هم افزا، آمادگی 

پاسخ به هر تهدید را دارند.
وی با بیان اینکه پیام اصلی برگزاری 
ایــن رزمایش ایجاد صلــح و امنیت در 
منطقــه بدون نیاز به حضــور و دخالت 

بیگانگان اســت خاطر نشان کرد: ارتش 
جمهــوری اســلامی ایران همــواره و 
متناسب با تهدید کشورهای فرامنطقه ای 
و دشمنان، نسبت به بروزسانی تجهیزات 
و برگــزاری رزمایش هــا و تمرین های 

تخصصی رزمی اقدام می کند.
جانشین فرمانده کل ارتش با بیان 
اینکه پهپادهای به نمایش گذاشته شده 
در تمریــن مشــترک رزم پهپادی تنها 
گوشه ای از اقتدار و صلابت پهپادی ارتش 
است، تصریح کرد: انواع پهپادهای رزمی، 
شناسایی و انتحاری در نقاط مختلفی از 
مرزهای زمینی و دریایی کشور عزیزمان 
همزمــان بــا برپایی نمایشــگاه عظیم 
پهپــادی به اجرای عملیــات تاکتیکی 
می پردازند. تمریــن بزرگ رزم پهپادی 
ارتش با شرکت صدها فروند از پهپادهای 
عملیاتی نیروهای زمینی، پدافند هوایی، 
هوایی و دریایی ارتش در منطقه عمومی 
ســمنان و به صورت همزمــان در نقاط 
مختلفی از مرزهای ایران اسلامی برگزار 

 شد. گفتنی است، این رزمایش 2 روزه با 
شرکت صد ها فروند از پهپاد های عملیاتی 
نیرو های زمینی، پدافند هوایی، هوایی و 
دریایی ارتش در منطقه عمومی سمنان 
و مرز های ایران اســلامی برگزار  شد. در 
این تمرین بزرگ که در گستره ای وسیع 
انجام شــد، تعدادی از انواع پهپاد های 
بومــی ارتش جمهوری اســلامی ایران 
ماموریت های مختلف رزمی، مراقبت و 
شناسایی، جنگالی و انتحاری در برد های 
پروازی مختلف از برد کوتاه تا برد دور را 

به مرحله اجرا خواهند گذاشت.
همچنیــن در نخســتین تمرین 
مشــترک و بزرگ رزم پهپــادی ارتش 
جمهــوری اســلامی ایــران، برخــی 
تجهیزات، دستاورد ها و زیرسامانه های 
پهپادی تولید شــده توسط متخصصان 
کشــورمان در ارتش و صنایع دفاعی در 
قالب یک نمایشــگاه با حضور مقامات و 
فرماندهان عالیرتبه نیرو های مسلح برای 

نخستین بار رونمایی و بکارگیری شد.

دستاورد های بی نظیری در حوزه 
پهپاد داشته ایم

فرمانده نیروی زمینی ارتش: پهپاد 
یک سلاح سرنوشت ساز است و می تواند 

در صحنه جنگ اثربخش باشد.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ 
به نقــل از روابط عمومــی ارتش، امیر 
ســرتیپ کیومرث حیدری در حاشیه 
تمرین بــزرگ رزم پهبــادی ارتش در 
منطقه عمومی ســمنان، گفــت: انواع 
پهپاد هــا از بــرد 20 کیلومتــر تا هزار 
کیلومتر را در این نمایشــگاه به نمایش 
گذاشته ایم. وی اضافه کرد: پهپاد هایی 
که در نمایشگاه وجود دارند، از قابلیت ها 
رادارگریــزی و درگیری با انواع اهدف و 
انهدام اهداف برخوردار هستند. فرمانده 
نیروی زمینی ارتش گفت: انواع پهپاد های 
عمود پرواز، پهپادی که نیاز به باند دارد 
و نیز پهپاد هایــی که روی خودرو نصب 
می شوند، در اقســام رزمی و شناسایی، 
همچنین با قابلیت روزپرواز و شب پرواز و 
در هر شــرایط آب و هوایی در نمایشگاه 
دیده می شــود. وی افــزود: در نیروی 
زمینی ارتش دستاورد های بی نظیری در 
حــوزه پهپاد به دســت آورده ایم. امیر 
ســرتیپ حیدری در پایان با بیان اینکه 
پهپاد یک ســلاح سرنوشت ساز است و 
می تواند در صحنه جنگ اثربخش باشد 
و تاکیــد بر خودکفایی نیــروی زمینی 
ارتش در تولید پهباد، تصریح کرد: تمام 
قطعات و تجهیزاتی که در ساخت پهباد ها 
اســتفاده شــده از تولیدات خود نیروی 
زمینی ارتش است و هیچ قطعه ای خارج 
از نیروی زمینی ارتش در این پهپاد ها به 

کار گرفته نشده است.

 تعطیلی پايتخت؛ آخرين 
راهكار كاهش آلودگی هوا

پیروز حناچی شــهردار تهران تعطیلی پایتخت را 
آخرین راهکار کاهش آلودگی هوا دانســت و گفت: 19 
دستگاه در مقابله با آلودگی هوای پایتخت نقش دارند و 

سهم شهرداری در این زمینه از همه کمتر است.
بهره برداری کامل از دو خط مترو، پیگیری خرید 630 
واگن از چین، اخذ قرارداد با واگن سازی تهران برای خرید 
110 دستگاه، داخلی سازی واگن های ایرانی به گونه ای 
که به بیش از 75 درصد وابستگی داخلی برسد، سفارش 
خریــد اتوبوس بــه ایران خودرو پــس از دو دهه و برای 
نخســتین بار و نیز بازسازی هزار دستگاه از اتوبوس های 
موجود از جمله اقداماتی است که در دستور کار شهرداری 
قرار دارد. توســعه مسیر های دوچرخه و پیاده در شرایط 
کرونایی مورد توجه قرار گرفته و این مهم در دنیا و از سوی 
سازمان جهانی بهداشت )WHO( به صورت جدی توصیه 
می شــود. حناچی با بیــان اینکه روی طرح آزمایشــی 
موتور های برقی داخلی کار کردیم و به نتیجه رســیدیم، 
افزود: در این رابطــه عامل اقتصادی هم مورد توجه قرار 
گرفته به گونه ای که افراد توان تأمین و خرید موتورسیکلت 
برقی را داشته باشند. وی با بیان اینکه در زمانی که دچار 
وارونگی دما می شویم کاهش آلاینده ها تنها راهکار کاهش 
آلودگی هوا اســت، ادامه داد: باید استفاده از خودرو های 
شخصی کاهش یابد؛ کارشناسان در نشست دیروز کمیته 
اضطرار در استانداری تأکید داشتند که در صورت کاهش 
یک درجــه ای دمای موتورخانه ها مصرف گاز 10 درصد 
کاهش می یابد و کاهش مصرف گاز امکان دادن مازوت یا 

گازوئیل غیراستاندارد به نیروگاه ها را کاهش می دهد. 

حجت الاسلام و المسلمین سیدابراهیم رئیسی رئیس قوه قضاییه در جلسه شورای عالی مسئولان قوه قضاییه ضمن قدردانی و تشکر از دانشمندان و پژوهشگران در ستاد اجرایی فرمان امام 
)ره( و بخش های دیگر به خاطر تولید واکسن کرونا، گفت: قبل از هر چیز باید از رهبر معظم انقلاب تشکر کنیم که ایشان به پژوهشگران و دانشمندان کشور میدان دادند و تشویق کردند و 
فرمودند که »ما می توانیم«.  »ما می توانیم« سخنی است که مقام معظم رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب به همه پژوهشگران و دانشمندان تاکید کرده اند. واکسن ایرانی کرونا در برابر ناباوری 
سلطه گران و خیلی از ناظران در دنیا در ایران اسلامی ساخته شد. از همه پژوهشگرانی که توانستند این واکسن را در کشور تولید کنند و همین طور از همه داوطلبانی که برای تست اعلام آمادگی 
کردند، قدردانی می کنیم. این رویداد نشان می دهد که حقیقتاً فشار حداکثری آمریکا به جمهوری اسلامی ایران شکست خورده است و این چیزی نیست که ما بگوییم و خود آمریکایی ها و تحلیل 
گرانشان امروز با قطعیت در این باره سخن می گویند و می نویسند که ترامپ در فشار حداکثری به جمهوری اسلامی ایران دچار شکست قطعی شده است، مثلا زمانی که بنزین را برای ما تحریم 
کردند ما توانستیم با پالایشگاه ستاره خلیج فارس به صادر کننده بنزین تبدیل شویم. راهکار برون رفت از مشکلات کشور مذاکره با دشمن یا مباحثی از این جنس نیست بلکه راهکار همان 
جهش تولید، اقتصاد مقاومتی و اقداماتی مانند تولید واکسن، ماسک و رفع نیاز ها در داخل است.راهبرد اصلی همان است که رهبر معظم انقلاب فرمودند و آن هم خنثی سازی تحریم هاست.

تجلیلرئیسی،
ازتولید

واکسنایرانی
کرونا

آرزو می کنیم رفع تحریم  به دست دولت فعلی اتفاق بیفتد
قسمت آخر 

رئیس مجلس شورای اسلامی متذکر شد: حدود 30 دقیقه 
بنــده و رئیس جمهور دو نفری صحبت کردیم که رئیس جمهور 
نقدهایی به طرح معیشتی داشت اما بنده توضیح دادم و در نهایت 
قبول کرد و به نوبخت گفت که این طرح اجرا شود و الان هم این 

همراهی وجود دارد.
قالیباف اظهار داشت: البته با توجه به اینکه رئیس جمهور طرح 
معیشتی مجلس را امضا نکرد، بنده این قانون را امضا و ابلاغ کردم 

که البته این موضوع بعضاً اتفاق می افتد.
وی اظهار داشت: اگر نقدهایی می کنیم باید همدلی ها را هم 
بگوییم. درباره طرح معیشتی به جهت مشکلات بودجه ای قرار بر 
این شد که امســال از آذر تا اسفند ماه اجرایی شود تا کسانی که 
از کرونا آسیب دیدند و همچنین نیازمندان از آن منتفع شوند و 
دو ماه هم در فروردین و اردیبهشــت 1400 انجام شود و در طرح 

معیشتی بین دولت و مجلس دوگانگی نشده است.
برای حل مشکلات مردم با دولت لجاجت نداریم

رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: از انصاف و مروت به 
دور اســت که ما برای حل مشکلات مردم خدای نکرده بخواهیم 
لجاجت کنیم و یا اینکه روی کاری اصرار داشــته باشیم و مردم 
مطمئن باشند که خصوصاً در بحث های اقتصادی و معیشتی این 
همدلی وجود دارد اما طبیعتاً در حوزه سیاسی حرف هایی وجود 
دارد اما در خدمت به مردم و مســائل مربوط به اقتصادی و امنیت 
ملی یکپارچه و محکم هستیم. قالیباف در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه یکی از ایرادات وارده به مجلس شــورای اســلامی تصویب 
قوانین بسیار زیاد است و آیا در این دوره فکری برای ادغام و یا لغو 
قوانین قبلی خواهید کرد تا نظارت بر اجرای قوانین افزایش یابد، 
اظهار داشت: بنده پیش از ورود به مجلس هم با مجلس آشنا بودم 
و البتــه یک تحلیل روندی هم بر موضوعات مجلس انجام دادم و 
زمانــی که نمایندگان اعتماد کردند و بنده را به عنوان خدمتگزار 
خــود انتخاب کردند با هم به این جمع بندی رســیدیم که ما در 
مجلس یازدهم نظارت را بر قانون گذاری اولویت دهیم. وی تصریح 
کــرد: در بورس هم ابتــدا نظارت کردیم و ســپس وارد فرآیند 

قانونگذاری شدیم. 
پس نظارت بر قانون گذاری اولویت دارد و بین صحن علنی و 
کمیســیون هم اولویت را به کمیسیون های تخصصی دادیم و در 
کمیسیون ها می توانیم هم نظارت کنیم و هم کارهای کارشناسی 
درستی انجام شود. رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: تنقیح 
قوانین در مجالس قبلی آغاز شده و ما آن را به طور جدی و به سرعت 
پیش می بریم که 40 مورد قانون یکپارچه سازی و قوانین اضافی 
حذف شوند. قالیباف بیان کرد: چند روز پیش بنده بیش از 100 
مورد قوانین ابلاغ کردم که جایگزین قوانین قبلی خواهد شد که 
باید این قوانین در حوزه های مختلف به سرعت طبقه بندی شوند 
و مــا بحث تنقیح قوانین را دنبال می کنیم چرا که در حال حاضر 

12 هزار قانون داریم.

برخی نمایندگان برای انجام وظایف نمایندگی شب ها در 
مجلس می مانند

وی گفــت: به مردم عرض می کنم که نمایندگان واقعاً وقت 
می گذارند و برخی تصور می کنند که کار نمایندگان صرفاً در صحن 
علنی اســت که بایــد بگویم که نمایندگانی هســتند که حتی 
خانواده های خود را به تهران نیاوردند و حتی شب ها هم در مجلس 

می مانند.
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: زمانی که دستگاه های 
نظارتی درباره اجرا نشــدن یک قانون ســوال می کنند، برخی از 
دستگاه ها با استناد به سایر قوانین مطرح می کنند که ما این کار را 
به صورت قانونی انجام دادیم. الیباف افزود: در حال حاضر دســت 
شرکت های دولتی باز گذاشته شده است و در برخی مواقع براساس 
قانون وظایف خود را انجام می دهند و در برخی مواقع با استناد به 
قانون تجارت و طرح موضوعاتی مانند داشــتن هیئت مدیره، هر 
تصمیمــی را که می خواهند اتخاذ می کنند که در اثر این فرآیند 
شرایط کنونی به وجود آمده است. وی اظهار داشت: بنده نتیجه 
محور، حرکت می کنم و نظارت حق مجلس است. اسناد حسابرسی 
شرکت های دولتی استخراج شده است و حتماً گزارش مربوط به 
بودجه آنها و اینکه کدام یک از شرکت ها سودده و کدام یک زیان 
ده هستند و هیئت مدیره آنها را چه کسانی تشکیل می دهد، در 
سایت مجلس بارگذاری می شود. رئیس مجلس شورای اسلامی 
با اشــاره به اقدامات مجلس در حوزه مردمی ســازی، گفت: ما با 
برگزاری جلســات با شرکت های حقوقی بورس به بحث و تبادل 
نظــر پرداختیم و همچنین به منظور اطلاع از نظر ســهامداران 
حقیقی با جمعیتی بالغ بر 100 نفر از آنها و کارگزاران بورسی جلسه 
برگزار کرده و نظرات آنها را اخذ کردیم چرا که برای هر تصمیمی 

باید نظرات آنها را دریافت می کردیم.
نظارت میدانی و تخصصی کار دائمی مجلس است

قالیباف تاکید کرد: مجلس یازدهم در تلاش است که به سمت 
قانون گذاری نرود مگر به ضرورت و نظارت میدانی و تخصصی کار 
دائمی و همیشگی ما است. وی با بیان اینکه از مردم نیز می خواهیم 
که نظارت کنند، اظهار داشت: در تمام کارهای مدیریتی سابق خود 
هم از مردم می خواستم که بر عملکرد ما نظارت کنند. به طور مثال 
زمانی که فرمانده نیروی انتظامی بودم، سامانه ای برای نظارت و 
بیان نظرات مردم از عملکرد پلیس در نظر گرفته شد. رئیس مجلس 
شــورای اســلامی گفت: در حال حاضر هم مردم باید بر عملکرد 
مجلس نظارت کنند و بدانند که نمایندگان چه اقداماتی انجام داده 

و برای مثال چگونه بودجه را تصویب می کنند. 
قالیباف در پاسخ به این سوال که در مجلس چگونه بر رفتار 
نمایندگان نظارت می شود، گفت: رهبر معظم انقلاب بر ضرورت 
تقویت بعد نظارتی مجلس تاکید فرمودند و برای نظارت بر رفتار 
نمایندگان در مجلس 7 نفر از افراد باتجربه به عنوان شورای نظارت 
انتخاب شدند که هر گزارش و شکایتی که از خارج یا داخل مجلس 

به آنها برسد، بررسی کرده و مرتب جلسات آنها برگزار می شود.

وی ادامه داد: در 6 ماه گذشته شکایاتی داشتند که برای آنها 
حکم صادر کردند و به دادگاه نیز گفته اند که آنها را احضار کنند.

کادر درمانی در شرایط کرونا همانند دفاع مقدس سنگ 
تمام گذاشت

رئیس مجلس شورای اسلامی در بخش پایانی این گفتگو با 
تاکید بر ضرورت تکریم کادر درمانی، اظهار داشــت: آنان در خط 
مقدم حفظ جان مردم در شرایط کرونا فعالیت دارند و انصافاً کادر 
درمانی در شــرایط کرونا ایثارگرانــه و فداکارانه چون زمان دفاع 
مقدس سنگ تمام گذاشتند که به سهم خود از آنها تقدیر و تشکر 

می کنم.
قالیباف تاکید کرد: یکی از اقدامات مجلس برای تکریم کادر 
درمانی کشور این است که هم بنده و هم نمایندگان در حوزه های 

انتخابیه خود جهت عرض خداقوت به مراکز درمانی سر زدیم.
وی افــزود: همچنین تخصیص یک میلیــارد دلار به حوزه 
سلامت را که با تاخیر صورت گرفت به طور جدی دنبال می کنیم 

تا دولت انجام دهد و معوقات کادر درمانی پرداخت شود. 
رئیس مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: از سوی دیگر باید 
تعدادی پرســتار جهت فعالیت در حوزه سلامت جذب شوند که 
برای سال آینده مدنظر اســت که در سطح ملی انجام شود و بی 

توجهی به این مهم به سوءمدیریت برمی گردد. 
قالیباف با تاکید بر ضرورت کنترل شیوع کرونا، تصریح کرد: 
ما باید هرچه می توانیم انجام تست کرونا را افزایش دهیم چرا که 
در کشــورهای اروپایی به ازای هر یک میلیون نفر، 400 هزار نفر 
تســت می دهند اما در ایران به ازای هر یک میلیون نفر 30 تا 35 
هزار نفر تست انجام می شود که درست نیست و جان مردم باید در 

اولویت ما باشد. 
وی تاکید کرد: کیت های تشخیصی به تعداد زیاد وجود دارد 
و باید انجام تست های رایگان را حداقل به 100 هزار نفر برسانیم 
و باید به این نکته توجه شود که سلامت 80 میلیون ایرانی به هم 
پیوسته است و ما نگرانیم که با برخی تعجیل ها، وضعیت به شرایط 
کــه    اینجاســت  مدیریــت  ضعــف  بازگــردد.   بحرانــی 

اگر تست فردی مثبت شد،آن را پیگیری نکنیم.

ادامه در شماره 26۱
محمد خدادی معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت:  دوران انتشار 
اطلاعات است و خروجی انتشار، انتخاب اطلاعات است و اگر نتوانید در انتخاب مردم قرار بگیرید این سهم 
و نقش را دیگران انجام می دهند، رونق تاکسی های اینترنتی به معنای عدم نیاز مردم به تاکسی نیست بلکه 
جامعه نیاز به ظرفیت های جدید با قابلیت های متنوع و متعدد در مسیر تسهیل گری و پایین آمدن قیمت 
را دارد به همین خاطر انتخاب بهتر را برمی گزیند. کسی که کار رسانه ای می کند باید بداند هرچه کوتاهتر و 
ساده تر بنویسد موفق تر است و باید از فضای پوششی به سوژه ای روی بیاورد چون خبر اکنون متعلق به 
رسانه ها نیست بلکه متعلق به شبکه های اجتماعی است. رسانه های بین المللی هم وقتی هواپیما سقوط 
می کند عکس و فیلم لحظه خبر را از حاضران می خرد اما برای بعد از خبر اکیپ می فرستد لذا رسانه باید 
آنچه دیده نمی شود را ببیند و بدیهیات را از اطلاعات حذف کند و کارکرد رسانه در بستر تضارب آرا باشد. 
رسانه باید نگاه های مختلف را در کنار هم بگذارد و در سبد نیازهای خانواده و جامعه بنشیند، ارتباط دوسویه 
بین دستگاه ها و مردم برقرار کند، ناگفته های مسوولان را به مردم برساند، همچنین رسانه باید ابهامات، 
شبهات، القائات، سوالات و شایعات را پاسخ بدهد و این وظیفه اصلی رسانه است وقتی در یک جامعه زندگی 
می کند، از اینکه تعدادی از استان ها کنار هم نشسته اند تا هم افزایی کنند خوشحال هستم چون امروز کلید 
موفقیت ما فعالیت جمعی و قدرت ما به هم افزایی است، اگر چند رسانه به یک رسانه تبدیل شود و بیشتر از 
اینکه در پنج اتاق نشسته و پنج روزنامه با محتوای محدود در اختیار داشته باشند بتوانند یک رسانه شده و 
در پنج موضوع مهم عمق بیشتری ایجاد کنند تا منجر به پاسخ تقاضاهای متعددی شوند بسیار بهتر است، 
امروزه دوران در حال به پایان رسیدن است لذا رسانه وظیفه دارد چرایی و چگونگی را تبیین کند که اگر 
بحرانی به نام تحریم در کشور داریم ریشه آن چیست و راه مواجه به آن کجاست در حالیکه همچنان در واژه 
تحریم مانده ایم غافل از اینکه در جنگ اقتصادی قرار داریم. وی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهید سردار 
سلیمانی اظهار داشت: در شیوه ملی امروز باید مکتب سردار سلیمانی را باز کنیم که چرا اسم خود را سرباز 
گذاشت و ماهیت آن چیست، اینکه چرا باشکوهترین تشییع جنازه قرن یا تاریخ در ایران برگزار شد. رسانه 
باید بیشتر از آنکه به دنبال بحث های ملی باشد به دنبال مسائل محلی برود، لذا روا نیست روزنامه محلی 
دغدغه ملی داشته باشد اما گسترده آن محلی باشد چون انتظار از یک رسانه باید متناسب با محتوای آن 
رسانه باشد. اگر رسانه ای در سطح محلی کار می کند به میزانی باشد که دغدغه های مردم را بشناسیم و 
قدرت رسانه ای بیشتر داشته باشیم لذا پیشنهاد می کنم رسانه ها بخش مخاطب شناسی و نیازشناسی راه 
بیاندازند و ارتباط خود با مردم را بیشتر کنند. این فرصت بسیار ارزشمند است که پیشنهاد می کنم به هیچ وجه 
تبدیل به یک فستیوال یا تشریفات نشود بلکه پایان جشنواره آغاز استفاده از ظرفیت های جشنواره باشد. 
اینکه در جشنواره چندین نفر برگزیده اعلام شود و مشخص نشود این افراد چرا برگزیده شدند ارزش ندارد 
بلکه قبل و بعد جشنواره باید اثر مستقیم بر فعالیت های رسانه ای استان بگذارد در غیر این صورت وقت، 
انرژی و توان شما صرف فعالیتی شده که نه تنها اثرگذار نبوده بلکه وقت هم گرفته است. وی با بیان اینکه در 
حد توان از جشنواره منطقه ای مطبوعات شرق کشور حمایت خواهیم کرد گفت: مهم محتوا است و باید از 
محتوا به اسم برسیم نه برعکس، گفت و گوی میان روزنامه نگاران در استان ها، تشکیل میزگرد آسیب شناسی 
کارکرد رسانه ها، اقبال یا عدم اقبال از رسانه ها، اقتصاد رسانه بسیار مهم است لذا تقاضا دارم بیش از هرکس 

مخاطب را ببینید با مخاطب گفت و گو کنید و پاسخگوی تقاضاهای مخاطب باشید.

جریان اطلاع رسانی از نقش های 
ماندگار مواجهه با کرونا است
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رییس کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسلامی، با اشاره به پیشنهاد 
مجلس مبنی بر انعقاد قراردادهای تضمین 
خرید دست کم سه ســاله با ایران خودرو 
دیزل، گفت: این خودروساز می تواند خود را 
تجهیز کرده و بهترین خودروها را تولید کند. 
به این ترتیب قطعه ســاز نیز براساس این 

قراردادها خود را تجهیز می کند.
خرید محصولات ایران خودرو دیزل 

تضمین می شود
ایکوپرس- عزت الله اکبری تالارپشتی، 
در مراسم تحویل یک صد دستگاه اتوبوس 
شهری و مینی بوس به ناوگان حمل و نقل 
عمومی پنج شــهر کشور، قرارداد تضمین 
خرید را، اعتبــاری برای ایران خودرو دیزل 
توصیف کرد و گفت: با ارایه آن، بانک ها نیز 
موظف خواهنــد بود که به قطعه ســاز و 
خودروساز تسهیلات داخلی یا خارجی ارایه 
دهند. وی با اشاره به فرمایشات مقام معظم 
رهبری مبنی بر حرام بودن واردات کالایی که 
امکان ساخت آن در داخل وجود دارد، عنوان 
کرد: تابستان سال گذشته از ایران خودرو 
دیزل بازدید کردیم و شــاهد بودیم که این 
شرکت دارای ظرفیت عظیمی است که برای 
استفاده از این ظرفیت ها جلسات متعددی 
توسط نایب رییس مجلس با وزرای مرتبط 
 برگــزار شــده و امروز بــه تولید محصول 
رسیده ایم.  نماینده تهران، ری، شمیرانات و 
اسلامشهر در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به این که وزارت راه و شهرسازی و شهرداری 
تهران و مقامات دیگر نیز در تحقق این امر 
مشارکت داشــتند، افزود: امید است این 
همکاری ها به صورت گسترده تر تداوم داشته 
باشد، ایران خودرو دیزل ظرفیت و توان لازم 
را دارد و مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
نیز به قولی که در راستای جهش تولید داده 
بود عمل کرده است.  علی نیکزاد، نایب رییس 
مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم، با 
اشاره به این که اعتقاد ما حمایت از تولید داخل 

است، اظهار کرد: هم اکنون در کشور توان 
تولید پنج هزار دستگاه اتوبوس درون شهری 
و سه هزار دستگاه اتوبوس برون شهری وجود 
دارد و همچنین انواع خودرو اعم از کشنده و 

غیره در کشور تولید می شود.  
وی افزود: به زودی مجلس برای حمایت 
از تولیدکنندگان و تضمین خرید محصولات 
حوزه خودروهای تجاری وارد عمل خواهد 
شــد و امیدواریم تضمین خرید، به عنوان 
سندی، سبب دلگرمی خودروسازان شود تا 
بتوانند با افزایش تولید، چرخه صنعت خودرو 
و چــرخ اقتصاد در این حــوزه را به گردش 

درآورند.
تعهد می دهیم کشور را از واردات 
خودروهای تجاری بی نیاز کنیم 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز 
با اشاره به تنوع سبد محصولات ایران خودرو 
دیزل گفت: در صورت حمایت مالی و تضمین 
خرید محصولات، وعده می دهیم که ناوگان 
حمل و نقل عمومی کشور را از واردات بی نیاز 
کنیم. فرشاد مقیمی، یکی از مشکلات اصلی 
بازار خودروهای تجاری را متصل بودن بازار 
این بخش به اشخاص حقیقی دانست و گفت: 
حضور سازمان ها و نهادهای مرتبط بهره بردار 
می تواند رونق بیشتری به تولیدات تجاری 
دهد که نیازمند سیاست گذاری است. وی با 
بیان این که اهداف دور از دسترس محقق 
شده، افزود: خط تولید اتوبوس که در چند 

ســال اخیر غیرفعال بود را احیا کرده ایم و 
امسال توانســته ایم 103 دستگاه اتوبوس 
شــهری را تولید کنیم، همچنین اهداف 
کاهــش ارزبری تولید اتوبوس را از 58 هزار 
یــورو به ازای هر اتوبوس بــه 44 هزار یورو 
رسانده ایم که این هدف زودتر از موعد مقرر 
محقق شده است.  وی خودروسازی را قطب 
تاثیرگذار در شاخص های اقتصادی کشور 
توصیف و تاکید کرد: تولید فعلی ایران خودرو 
دیزل با افزایش عمق ساخت داخل صورت 
می گیرد و این آمادگی وجود دارد تا در صورت 
سفارش گذاری از سوی بهره برداران، تولید 
محصولات با افزایش سطح و عمق ساخت 
داخــل ادامه یابد، ایران خودرو در مســیر 
توسعه، به بازارهای بین المللی نیز می اندیشد.

وی از توافق با اورژانس کشور برای تامین 
ناوگان امدادی خبر داد و با تاکید بر توان ایران 
خودرو دیزل برای رفع نیاز این حوزه، گفت: 
برنامه بلندمدتی بــرای تامین نیاز ناوگان 
امدادی کشور داریم. مدیرعامل گروه صنعتی 
ایران خودرو با اشاره به استفاده از فناوری های 
روز در توسعه و بهینه سازی محصولات ایران 
خودرو دیزل گفت: پروژه های متعددی را 
برای کاهش مصرف سوخت محصولات اجرا 
کرده ایم.  وی با اشاره به عمل به وعده توسعه 
موتور 457 دیزل، اظهــار کرد: این موتور 
قابلیت های متعددی برای استفاده در صنایع 
غیر حمل و نقل دارد که در حال ظرفیت سازی 

برای افزایش تولید هستیم. افزایش ساخت 
داخل تولید، حاصل اعتماد به ســازندگان 

داخلی بوده که به خوبی پیش رفته است. 
مقیمــی افزود: در حــوزه گیربکس 
خودروهای ســنگین نیز توسط شرکت 
چرخشــگر، اقدامات موثری انجام شده و 
درصدد هستیم تا گام های مستحکم تری در 
این مسیر برداریم.  وی با بیان این که در حوزه 
ساختار مالی ایران خودرو دیزل نیز برنامه 
هایی را در دستور کار قرار داده ایم، گفت: در 
آینده نزدیک می توان گفت که ایران خودرو 
دیزل در 61 سالگی مجددا متولد می شود. 

به گفته مقیمی، بازسازی ناوگان حمل 
و نقل عمومی در کنار نوسازی آن، از اهداف 
مهم ایران خودرو دیزل است که با همکاری 

سازندگان داخلی محقق خواهد شد. 
در این مراســم جواد توســلی مهر، 
مدیرعامل ایران خودرو دیزل نیز، با اشاره به 
پیشــرفت های اخیر حاصل شده در این 
شرکت، گفت: براساس منویات مقام معظم 
رهبری مبنی بر جهش تولید، ایران خودرو 
دیزل پس از ســال ها توقف، تولید را از سر 
گرفته و به ظرفیت های خوبی در این زمینه 
دست یافته است. وی گزارشی از عملکرد 
ایران خودرو دیزل در ماه های اخیر ارایه کرد.

گفتنی است، این مراسم با حضور نایب 
رییس دوم مجلس شورای اسلامی و رییس 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی و بهزاد اعتمادی، عضو هیات عامل 
سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران و 
مدیران ارشــد گروه صنعتی ایران خودرو 
برگزار شد، بخشی از قراردادهای در دست 
اجرای ایران خودرو دیــزل به تعداد 400 
دســتگاه برای شــهرهای تهران، مشهد، 
همدان، صــدرا و کرمان اجرایی و یک صد 
دستگاه از این تعهد تحویل بهره برداران شد. 
طبق قرارداد، تا پایان سال نیز 170 دستگاه 
اتوبوس و 70 دستگاه مینی بوس، تحویل 

شهرداری شهرهای یاد شده خواهد شد. 

هفته نامه اقتصادی ايران

رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی عنوان کرد

خرید محصولات ایران خودرو دیزل تضمین می شود
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 وزیر صنعت، معدن و تجارت پیشــنهاد تشکیل کنسرســیومی از قطعه ســازان را برای تولید خودرویی ایمن و با کیفیت و ایجاد رقابت در تولید خودرو ارائه داد و بر آمادگی این 
وزارتخانه برای حمایت لازم تاکید کرد. علیرضا رزم حســینی در جلسه با قطعه سازان خودرو ضمن ارائه پیشــنهاد مزبور افزود: وزارت صنعت، معدن و تجارت آمادگی دارد که 

برای ایجاد رقابت در بازار خودرو از رقبای توانمند حمایت کند، زیرا شکســتن انحصار در تولید خودرو مسیری منطقی برای آینده خودروسازی کشور است. 
وی با بیان اینکه تولید خودرو در دنیا بر اســاس نیاز مشتری انجام می شــود، تصریح کرد:  شرکت های توانمند قطعه ساز از طریق ترکیب شدن با یکدیگر کنسرسیومی برای تولید 

خودرو می توانند تشکیل دهند و روی فناوری، نوآوری با ریسک پذیری کار کنند. 
به گفته وزیر صنعت، باید تصدی گری دولت در حوزه خودرو کاهش یابد، ایجاد کنسرســیوم خودروسازان و قطعه سازان مسیری برای کاهش هزینه های دولت در خودروسازی 

است که نیازمند اصلاحات ساختاری است. 
رزم حســینی همچنین ایجاد رقابت در بازار خودرو را ســبب تولید خودرویی با کیفیت و با تنوع بیشتر دانســت. وی اضافه کرد: قطعه سازان در شرایط سخت تحریم ها و با وجود 

همه محدودیت ها به صنعت خودرو کمک کردند و همگام و همراه با خودروســازان بودند. 

مسیرایجاد
رقابت
درخودروسازی

۷۵ درصد تجهیزات طرح كارخانه دوم 
كنسانتره سنگ آهن، داخلی است

محمد مســعود ســمیعی نژاد، مدیر عامل شرکت 
سرمایه گذاری پارسیان گفت: 75 درصد از تجهیزات طرح 
کارخانه دوم 2 میلیون و 400 هزار تن کنسانتره سنگ آهن 
اپال پارسیان داخلی است. طرح مذکور با توجه به سرمایه گذاری 
انجام شده در آن در بخش فولاد در شمال شرق کشور و نیاز 
مبرم کشور به کنسانتره از توجیه اقتصادی بالایی برخوردار 
است. وی با اشاره به اینکه نخستین کارخانه تولید کنسانتره 
سنگ آهن از مجتمع معدنی سنگان در سال 92 با ظرفیت 
تولید 2میلیون و 600 هزار تنی از سوی ایمیدرو راه اندازی و 
دو سال بعد به شرکت اپال پارسیان )وابسته به سرمایه گذاری 
بانک پارسیان( واگذار شد، افزود: تجربیات و تمهیدات اتخاذ 
شده از سوی مدیریت سرمایه گذاری پارسیان موجب شد تا 
ظرفیت آن به 3میلیون و 200 هزار تن افزایش یابد.  هم اکنون 
زیرســاخت های مورد نیاز بــرای افزایش ظرفیت دو طرح 
مذکورشرکت بالغ بر 6 میلیون تن موجود است. به گفته وی، 
تجربیاتی که در واحد گندله سازی شرکت سرمایه گذاری 
پارسیان از صفر تا صد اعمال شد جزو ذخایرشرکت محسوب 
می شود که برای اجرای طرح جدید از آنها استفاده می شود 
که این امر سرعت عمل لازم را افزایش خواهد داد، هم اکنون 
کارخانه دوم با ظرفیت تولید 2میلیــون و 400 هزارتن، با 
مشارکت 60درصدی سرمایه گذاری پارسیان و 40درصدی 
ایمیدرو در آستانه عملیات اجرایی قرار دارد. با اعمال و استفاده 
از بهینه زمان در گندله سازی شرکت سرمایه گذاری پارسیان 
می توان طرح 2میلیون و 400 هزار تنی کارخانه دوم کنسانتره 
سنگ آهن اپال پارسیان را به بهره برداری رساند. طرح مذکور 
با اعمال تمهیدات و تجربیات سایر طرح های شرکت قابلیت 
افزایش 2 میلیون و 400 هزار تن به 3 میلیون و 200 هزار تن 
میلیون تن در سال برخوردار است، قرارداد ساخت کارخانه 
دوم تولید کنسانتره سنگ آهن اپُال پارسیان، با حضور رئیس 
هیات عامل ایمیدرو و مدیر عامل بانک پارسیان طی روز های 
اخیر امضا و مبادله شد، زیرساخت های لازم برای اجرای این 
آماده اســت و پیش بینی می شود طی دو ســال آینده به 
بهره برداری برسد و گام مهمی در جهت کاهش محرومیت،  
 توســعه صنایع معدنی،  افزایش اشــتغال و درآمدزایی در 
منطقه سنگان برداشته خواهد شد،  میزان سرمایه گذاری 
طــرح را معادل 145 میلیون یورو اعلام  و حدود 80 درصد 
کارخانــه مشــابه  دوم،  کارخانــه   طراحــی 

نخست اپال پارسیان در سنگان است.

 عقب ماندگی درآمدهای مالیاتی 
 در لايحه بودجه 1400

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس درباره لایحه بودجه 
سال 1400 اظهار کرد: منابع درآمدی پیش بینی شده حاصل 
از فروش نفت در این لایحه بیش برآورد است؛ به این معنا که 
بر اساس قانون برنامه ششم توسعه در سال پایانی این برنامه، 
باید سهم نفت در بودجه عمومی به 20 درصد کاهش یابد، در 
حالی  که در لایحه بودجه سال آینده بیش از 40 درصد منابع 
بودجه ای وابسته به نفت است. محمدرضا پور ابراهیمی با بیان 
اینکه تبصره 14 درباره منابع و مصارف هدفمندی یارانه ها در 
سقف بودجه عمومی کشور تعریف نشده است، افزود: به رغم 
اینکه براساس حکم قانون برنامه ششم توسعه، سهم مالیات در 
بودجه عمومی کشور باید به 50 درصد منابع بودجه ای برسد، 
در لایحه بودجه سال 1400 به کمترین درصد طی سال های 
اخیر رسیده و حدود 26 درصد شده است. رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس بیان کرد: منظور از افزایش درآمدهای مالیاتی، 
اخذ مالیات بیشتر از مردم و بنگاه های اقتصادی نیست بلکه 
رشد مالیات دریافتی به معنای جلوگیری از فرار مالیاتی و ایجاد 

پایه های جدید مالیاتی برای دهک های پردرآمد است. 

گفتگوخبر
سازمان  های توسعه  ای؛ رقیب جديد 

صنعت خودرو

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:  
اگر فرض بر این بود که خودروسازان فعلی خصوصی بودند و 
با همکاری یکدیگر نســبت به تاسیس کارتل بزرگ اقدام و 
قیمت های نهایی را تعیین می کردند، آن وقت می شــد بر 
انحصار در صنعت خودرو اذعان داشــت که در این صورت 

وظیفه شورای رقابت ورود به این موضوع و حل آن بود.
وی با اشاره به سهم ایدرو در دو خودروساز بزرگ گفت: 
هم اکنون این سازمان سهمی از ایران خودرو و سایپا را در اختیار 
دارد. برآن اســاس به رغم برخورداری از سهام اقلیتی در این 
شرکت ها اما به  دلیل برخی شرکت  های تودرتو نسبت  به اعمال 
قدرت در شرکت های خودروسازی اقدام می کند و دربرخی 
موارد نیز دســت به انتخاب اعضای هیات مدیره شرکت ها 
می زند.  باتوجه به این شرایط، پیش از آن که دست به ایجاد 
تشکیلات چه با حضور بخش خصوصی و چه دولتی بزنند در 
گام نخست باید نسبت به تعیین  تکلیف حضور این سازمان ها 
در صنعت خودرو اقدام و مشکلات موجود را برطرف کنند. 
خودروسازان نیز به ظرفیت واقعی تولید )بیش از یک میلیون 
و 800 هزار دستگاه خودرو در سال( دست یابند، پس از آن به 
دنبال تاســیس یک خودروساز دیگر با حضور ایدرو باشند. 
درحال حاضر در تبریز سایت تولید خودرو وجود دارد و حتی 
بخش خصوصی نیز در این استان در زمینه تولید خودرو فعال 
است. پس؛ منطقی بر این موضوع حاکم نیست. درشرایطی که 
خودروســازانِ تحت اختیار دولت با مشــکلات متعددی 
دست به گریبان هستند با رقیب جدید و با هدف رفع انحصار 
آنها را تهدید کرد. هم اکنون انحصاری در صنعت خودرو وجود 
ندارد. اگر فرض بر این بود که خودروسازان فعلی خصوصی 
بودند و با همکاری یکدیگر نسبت به تاسیس کارتل بزرگ اقدام 
و قیمت های نهایی را تعیین می کردند، آن وقت می شد بر 
انحصار در صنعت خودرو اذعان داشــت که در این صورت 

وظیفه شورای رقابت ورود به این موضوع و حل آن بود.

مشاور معاون اول ریاست جمهوری در نشست تخصصي بررسی صادرات خودرو به عراق و سوریه مطرح کرد:

 ضرورت افزايش حضور خودروسازان
 در بازار عراق و سوريه

مشاور معاون اول ریاست جمهوری و سفیر سابق 
جمهوری اسلامی ایران در عراق گفت: برخلاف آنچه که 
برخی ها در داخل کشــور عنوان می کنند، مردم عراق و 
سوریه از محصولات ایرانی استقبال می کنند، از این رو با 
برنامه ریزی مي توان صادرات خودرو به کشورهاي یاد شده 
را افزایش داد.  به گزارش ســایپانیوز، حسن دانایی فر در 
بازدید از گروه خودروســازي سایپا و در حاشیه نشست 
تخصصي با مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا در خصوص 
صادرات خودرو به عراق و سوریه، اظهارداشت: خودروسازان 
به دو بازار بسیار مهم دسترسي دارند که یکي از آنها بازار 
عراق و دیگري ســوریه است؛ در یک دهه گذشته ایران 
صادرات قابل توجهي کالا به این دو کشور داشته است و 
همواره بازار، مردم و اقتصاد عراق و سوریه از کالاهاي ایراني 
اســتقبال کردند. وي با بیان اینکــه کالاهاي ایراني در 
کشورهاي عراق و سوریه مورد احترام است و جایگاه خوبي 
دارنــد، تصریح کرد: ایــن امر فرصت خوبي اســت تا 
خودروسازان براي صادرات خودرو به این کشورها برنامه 

ریزي دقیق تري داشــته باشند. دانایي فرد گفت: بعد از 
خروج امریکا از برجام، فشار زیادي بر برخي از صادرکنندگان 
ایراني به وجود آمد اما با سعي و تلاش فعالان اقتصادي 
خیلي از چالش ها حل شد و اکنون کالاي ایراني به این 
کشــورها صادر مي شود. وي با بیان اینکه در نشست با 
مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا طرح هاي مختلف 
صادرات خودرو به عراق و سوریه مورد بررسي قرار گرفت، 
تصریح کرد: سعي و تلاش خودروسازان باید این باشد که 
در مقوله صادرات بیش از گذشته فعالانه عمل کنند، از این 
رو با طرح هاي مشترک مي توان موانع را برطرف و مسیر 
صادرات را هموار کرد. مشاور معاون اول ریاست جمهوري 
در ادامه صحبت هایش به ادامه راه مکتب شهید سلیماني 
اشاره کرد و گفت: بهترین انتقام از دشمنان سردار شهید 
حاج قاسم سلیمانی ادامه راه ایشان است؛ مکتب سردار 
عزیز ما مملو از نکات و شاخص هاي عالي و متعالي بود لذا 
همان گونه که ایشان توانستند در طول حیات خود بعضاً 
یک نفره معادل ساختارها و سازمان هایی که عمر طولاني 

داشتند وارد شوند و اثر گذار باشند، ما نیز باید به این باور 
برسیم که ما مي توانیم. وي افزود: مدرسه و مکتب سردار 
شهید سلیماني را مي توان در صنعت و اقتصاد کشور تجلي 
داد و همه ما باید در مسیر وي گام برداریم. مشاور معاون 
اول ریاست جمهوري پس از بازدید از مرکز تحقیقات گروه 
خودروسازي سایپا و فعالیت هایی که در این حوزه در حال 
انجام است، گفت: به عنوان یک ایراني احساس افتخار مي 
کنم که شاهد نوآوري، ابتکار و خلاقیت هموطنان و جوانانی 
هســتیم که در شرایط تحریم و نبرد اقتصادي در حوزه 
صنعت خودرو فعالانه عمل مي کنند چرا که فعالیت در این 

برهه بسیار سخت تر و جدي تر از جنگ نظامي است. وي 
با بیان اینکه گروه خودروسازي سایپا، طرح ها و برنامه هاي 
متعددي براي توسعه و پایداري در آینده دارد، تصریح کرد: 
خودروهاي جدید سایپا به جهت طراحي نشان دهنده ذوق 
و سلیقه مهندسان ایراني است و هنر و تکنیک جوانان ایراني 
را مي توان در خودروهاي شاهین و آریا که تولید داخلي 
است، دید. چرا که این خودروها چشم نواز و از نظر تکنیکي 
بسیار مناسب است. مشاور معاون اول ریاست جمهوري 
اظهارکرد: امیدوارم خودروهاي جدید سایپا بتواند نیاز 

جامعه را تامین کند.

تبدیل بهمن به ضلع سوم بازار خودرو

گروه بهمن در آینده ای نزدیک بــا بهره برداری از 
پروژه های در حال اجرا و اقدامات انجام شده، به ضلع سوم 
بازار خودرو تبدیل خواهد شــد. ســهیل معمار باشی، 

مدیــرکل صنایع حمل و نقــل وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در بازدید از کارخانه بهمن موتور گفت: امیدوارم 
این کارخانه با سرعت بیشتر بتواند سرمایه گذاری های 
لازم را تکمیل و نقش پررنگ تر از قبل در خودروســازی 
کشور ایفا کند،  خودروهای تجاری گروه بهمن از کیفیت 
بالایــی برخوردارند و ســهم بســزایی در حمل و نقل 
درون شهری و برون شهری دارند. در ارزیابی های شرکت 
بازرسی کیفیت و اســتاندارد ایران )ISQI( نیز شاهد 
رضایت مشتریان بودیم و امیدواریم این روند نه تنها ادامه 
داشته باشد بلکه بهبودهایی هم حاصل شود. معمار باشی 
با تاکید بر اینکه بازار کشور نیاز به خودروهایی همچون 
دیگنیتی به عنوان یک SUV داخلی سازی شده دارد، 
مجوزهای لازم از وزارت صمت کســب شده و دیگنیتی 
ضمن برخورداری از ظاهری زیبا، قوای محرکه توانمند و 
امکانات رفاهی بالا، به دلیل اســتفاده از تکنولوژی های 

جدید، مصرف سوخت بســیار پایینی را داراست. گروه 
بهمن فعالیت بسیار خوبی در زمینه عرضه خودروهای 
جدید انجام داده و قطعا با ورود دیگنیتی به بازار کشور، 
استقبال بالایی از آن می شود. بسترهای جهش تولید در 
حال آماده سازی است و طبق تهیه و تدوین بسته ای برای 
صنعت خودرو، تولید 280 هزار دستگاه برای چند شرکت 
خصوصی با فراهم شدن الزامات لازم دیده شده است. به 
دنبال آن هستیم تا بتوانیم در زیرساخت ها، تامین منابع 
مالی و ارزی و رفع مسائل و مشکلات گمرک کمک های 
لازم را انجام دهیم تا رقبای جدیدی در حوزه خودروسازی 
وارد شوند و بتوانند همپای خودروسازان بزرگ دیگر در 

بازار خودروی داخلی نقش آفرینی کنند.
زیان ۴۵۰۰ میلیارد تومانی دو خودروساز بزرگ 

در شش ماه
سهیل معمارباشــی مدیرکل صنایع حمل و نقل 

وزارت صمت گفت: شرکت های خودروسازی از دو سال 
پیش زیان ده شدند ودر هر دوره از افزایش قیمت مواد 
اولیــه عقب می افتند و در مورد پیشــنهاد ســازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران در حوزه خودرو، بسته 
جهش تولید در این سازمان تهیه شده، اما هنوز نهایی 

نشده است. 
این بســته در 4 ســرفصل تولید و ساخت داخل، 
عرضه محصولات در بازار، تامین منابع مالی شرکت ها  
و قیمت گــذاری تهیه شــده اســت. شــرکت های 
خودروسازی مشکلاتی مانند تامین نقدینگی، تامین 
ارز و قیمت خودرو دارند. ایران خودرو در 6 ماه ســال 
2500 میلیارد تومان و ســایپا حــدود 2 هزار میلیارد 
تومان زیان داشتند. در شرایطی که یک رانت 100 هزار 
میلیارد تومانی به واســطه اختــلاف قیمت کارخانه و 
حاشیه بازار ایجاد شده، خودروساز به همین میزان ضرر 

کرده است؛ یعنی از جیب خودروساز و سهامداران خارج 
کرده ایم و به واســطه ها داده ایم. بنابراین درخواســت 
اصلاح این رویه از طرف هر نهادی که مطرح شــود امر 
مناســبی اســت. هیچ بنگاه اقتصادی بــدون بهبود 
کســب و کار نمی تواند فعالیــت خــود را ادامه دهد. 
شرکت های خودروســازی نیز از این قاعده مستثنی 
نیستند. شــاید میزان زیان ها درحجم دارایی های این 
شــرکت ها کوچک به نظر برسد؛ اما تجمیع زیان ها به 
شرکت های خودروسازی ضربه خواهد زد و از همین رو 
این موضوع در نهادهای مختلف مورد توجه قرار گرفته 
و حتی در طرح سازماندهی صنعت و بازار خودرو که در 
کمیســیون صنایــع مجلس طــرح شــده موضوع 
قیمت گذاری مورد توجه قرار گرفته است و خودروسازان 
جلســات مختلفــی با شــورای رقابت بــرای اصلاح 

قیمت گذاری داشتند.



خبر

صادرات ۵ میلیارد دلاری 
صنايع غذايی در كشور

علیرضا رزم  حســینی وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
مراسم افتتاح خطوط تولید جدید مجموعه شیرین عسل، از 
صادرات 5 میلیارد دلاری صنایع غذایی در کشــور خبر داد.

ظرفیت و پتانسیل برای صادرات صنایع غذایی تا 10 میلیارد 
دلار نیز امکان پذیر می باشد که این مهم به برکت مجاهدان 

اقتصادی امکان پذیر است.
کارآفرینان مجاهدان اقتصادی هستند

وی در ادامه با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری در 
تکریم کارآفرینان، بیان کرد: مقام معظم رهبری از کارآفرینان و 
تولیدکنندگان به عنوان مجاهدان اقتصادی نام برده اند و فرهنگ 

دینی ما نیز بر موضوع کارآفرینی و اشتغال زایی تاکید دارند.
ارج نهادن به مجاهدت کارآفرینان و 

تولیدکنندگان توسط نظام
اگر بخواهیم منصفانه قضاوت کنیم، کسانی که باعث ایجاد 
شغل و کارآفرینی می شوند شخصیت های بزرگی محسوب 
می شوند که نظام و انقلاب آنها را ارج می نهد و  قدرشناسی از 
کسانی که بانی خیر) برکت( شوند، باید فرهنگ سازی شود، 
جهانی شدن قالی تبریز به همت کارآفرینان بوده است و برند 
شیرین عسل به عنوان یکی از برندهای برتر صنایع غذایی کشور، 
در کنار دیگر برندها به همین شیوه در جهان صادر کننده نمونه 
شــده است. اشتغال پایدار برای مناطق شهری و روستایی با 
استفاده از توانمندی شرکت های بزرگ در گام دوم انقلاب  و 
شغل و کارآفرینی باید به وسیله بخش خصوصی ایجاد شود، 
کشور را باید با شرکت های بزرگ، نامور و توانمند آن بسازیم و 
در گام دوم انقلاب به دنبال اقتصادی قوی برای خانوار شهری 
و روستایی توسط همین شرکت ها هستیم. وی  ابراز امیدواری 
 کرد که شیرین عسل، همچنان که نهال خود را جهانی می کند،  
در مناطق محروم در حوزه مسئولیت های اجتماعی به ایجاد 
شغل بپردازد.  او  ضمن افتتاح خطوط تولید جدید مجموعه 
غذایی شیرین عسل از بخش های مختلف این مجموعه بازدید 

به عمل آورد.

ابلاغ الكترونیكی اوراق مالیاتی
با الکترونیکی شدن ابلاغ اوراق مالیاتی، مؤدیان مالیاتی 
می توانند با مراجعه به ســامانه الکترونیکی علاوه بر ارسال 
اظهارنامه، اعتراض خود نسبت به اوراق را به صورت الکترونیکی 
 ثبت کنند. مؤدیان برای بهره مندی از این خدمات باید در سامانه

الکترونیک به آدرس www.tax.gov.ir فرم الکترونیکی 
»درخواست استفاده از خدمات الکترونیکی ابلاغ و مدیریت 
درخواست ها« را تایید و ارسال کنند. پیش از این ابلاغ اوراق 
مالیاتی به صورت فیزیکی و با مراجعه به محل کسب یا اقامتگاه 
قانونی اشخاص انجام می شد که با اجرایی شدن این طرح، برای 
متقاضیان حســاب کاربری ایجاد و اوراق تشخیص و قطعی 
مالیات عملکــرد و ارزش افزوده آنان به محض صدور، در این 
حساب کاربری بارگذاری و از طریق پیامک به آنان اطلاع رسانی 
می شود.  در این طرح، دعوت به هیات حل اختلاف، ابلاغ رای 
هیات حل اختلاف و پرداخت مالیات نیز به صورت الکترونیکی 
امکان پذیر خواهد شد.  پس از فعال شدن این خدمات تمامی 
اوراق مالیاتی به صورت خودکار در حساب کاربری هر مؤدی 
بار گذاری شده و پیامک آن به شماره همراه ثبت شده در سامانه 
جهت مشاهده و دسترســی به این اوراق ارسال خواهد شد. 
مراحل ثبت درخواست ابلاغ الکترونیک اوراق مالیاتی به شرح 
ذیل است:  1- مراجعه به سامانه عملیات الکترونیک سازمان به  
 نشــانیtax.gov.ir و بخش درخواست ابلاغ الکترونیک، 
2- ورود به حساب کاربری مؤدی مالیاتی با استفاده از رمز عبور 
شخصی، 3- انتخاب گزینه ابلاغ الکترونیک از نوار سمت راست 
صفحه، 4- کلیک روی گزینه »درخواست فعال سازی ابلاغ 
الکترونیک« از ستون ســمت چپ جدول اطلاعات مؤدی 
مالیاتی، 5- انتخاب کادرهای درخواست ارسال پیامک و تایید 
صحت اطلاعات و 6- کلیــک روی گزینه تایید اطلاعات و 
درخواست. هدف از اجرای این طرح توسعه دولت الکترونیک و 
مکانیزاســیون فرآیندهای مالیاتی به ویــژه بنا به ضرورت 
فاصله گذاری اجتماعی به منظور جلوگیری از شیوع کرونا عنوان 
شده است. الکترونیکی شدن امور مالیاتی باعث تسهیل و تسریع 
در امور مردم و حرکت به سمت ارتقای حقوق شهروندی است.
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دولت مجوز داده شــد تا برای تامین مالی مصارف خود از جمله طرح های تملک دارایی های سرمایه ای موضوع این قانون تا مبلغ 23 هزار میلیارد تومان اوراق مالی اسلامی منتشر کند، 
همچنین رئیس جمهور در نامه خود خطاب به مجلس برای تامین بدهی های خود اعلام کرده بود که 53 هزار میلیارد تومان از محل افزایش فروش اوراق مالی اســتفاده خواهد شد که 
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میلیارد تومان اوراق مالی اســلامی برای تامین مالی مصارف تعیین شــده در بودجه منتشر کند  و اعضای کمیســیون با حذف عنوان “۱5 درصد” در جزء )۱( بند )و( تبصره )5( موافقت 
کردند، در این بند تصریح شــده بود که پیمانکاران برای تهاتر بدهی های خود با دولت باید ۱5 درصد مطالبات مورد تهاتر را به صورت نقدی بپردازند که به موجب این مصوبه تهاتر 
بدون پرداخت این ۱5 درصد انجام خواهد شــد.همچنین این کمیســیون برای کمک به بانک های دولتی با بند الحاقی افزایش سرمایه بانک ها به تبصره )5( موافقت کرد. براساس این 
الحاقیه، منابع حاصل از فروش اموال و دارایی های مازاد بانک های دولتی وجوه حاصل از واگذاری باقیمانده ســهام دولت در بانک ها در ســال ۱۴۰۰ تا سقف ۱۰۰ هزار میلیارد ریال موضوع 

تبصره های )۱( و )2( ماده ۱6 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر تا ســقف ۱۰۰ هزار میلیارد ریال صرف افزایش سرمایه بانک های دولتی می شود./ خانه ملت
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تاسقف100هزار

میلیاردریال

گفتگو-3
مگاپروژه رز،  نیازمند حمايت دولت

ادامه از شماره 26۰
مرتضی سلطانی، رئیس هیات مدیره هلدینگ زر گفت:  
یکی از مهم ترین ویژگی های گروه زر احداث بنادر خشک در 
کشور است که با استفاده از سیستم ریلی کشور در شمال و 
جنوب ایران انبارهای ذخیره غله را ایجاد کرده است. کارکرد 
بین المللی نیز باعث شده کشورهای شمال ایران مانند روسیه، 
ترکمنستان، قزاقستان که تولیدکننده غلات هستند و در 
جنوب نیز کشورهای عربی مصرف کننده غلات هستند و این 
امر باعث می شود انتقال غلات از شمال به جنوب از این طریق 

تسهیل شود.  
مهم ترین محل نگهداری غلات در هشتگرد واقع شده 
که ظرفیتی نزدیک به یک میلیون تن را شامل می شود که از 
طریق مسیرهای ریلی که از شمال به جنوب متصل شده و در 
همین مســیر قرار گرفته اند؛ البته دسترسی به مسیرها و 
اســتان های دیگر نیز دسترســی بالایی به این انبار دارند. 
زرماکارون دارای سه سایت تولیدی است که یکی از بزرگ ترین 
شرکت های دنیا محسوب می شود و بالای 70 نوع محصول 
ماکارونی در این سایت تولید و عرضه می شود. شرکت دانش 
بنیان پالایشگاه غلات زر نیز دیگر شرکت این مجموعه است 
که توسط آنزیم هایی عملیات پالایش ذرت و گندم را انجام 
می دهد و محصولات مختلفی مانند فروکتوز، گلوکز، انواع 
نشاســته ها و ... که در سایر صنایع کاربرد بالایی دارند از این 
فرآیند حاصل می شوند. این شرکت دارای شرکت های پخش 
مانند زرپخش و زرنگار پخش است که فروش مویرگی و توزیع 
شهرها را بر عهده دارند و دارای انبارهای مستقلی هستند. 
شرکت زر اویل که روغن مصرفی خانوار را از دانه جوانه ذرت 
به دست می آورد و به بازار عرضه می کند. مرکز تخصصی رشد 
از دیگر پایگاه های مجموعه زر بوده که به صورت پایلوت در 
دانشگاه شهید بهشتی راه اندازی شده که بسیاری از محصولات 
مانند محصولات پروبیوتیک، سبوس گندم و... خروجی این 
همکاری بوده اســت.این مجموعه در حوزه سلامت دارای 
اعتبارات و جایگاه مهمی  است و 8 بار نیز به عنوان واحد نمونه 

صادراتی در کشور انتخاب شده است.

محصولات ويژه بانک سامان برای 
تأمین داروی كشور

بانک سامان باهدف حفظ و تأمین امنیت داروی کشور، 
محصولات ویژه ای را برای شرکت های فعال در صنعت داروی 
کشور ارائه می دهد. به گزارش اعتبار به نقل از بانک سامان  ، 
با توجه به اهمیت حوزه دارو در تأمین سلامت اقشار مختلف 
جامعه، بخش دارو همواره به عنوان بخش استراتژیک در بانک 
سامان موردتوجه بوده و این بانک در سال های گذشته با عمده 
شرکت های بزرگ فعال در حوزه های تولید، توزیع و واردات 
دارو همکاری داشته است. این همکاری باعث شده تا بانک 
سامان، شناخت بهتری از زنجیره ارزش صنعت دارو در کشور 
کسب و محصولات متناسبی را برای مشتریان خود فراهم 
کند. بر این اســاس در حوزه تولید دارو، گستره محصولات 
مشتریان ما، شامل مواد اولیه و محصولات نهایی می شود. 
تولیدکنندگان دارو عموماً از خدمات تأمین سرمایه در گردش 
و تأمین مالی بانک ســامان برای واردات مواد اولیه، قطعات 
خطوط تولید و ... اســتفاده می کنند. همچنین در حوزه 
طرح های ایجادی و توسعه ای، به منظور واردات ماشین آلات 
خطوط تولید این صنعت، بانک سامان مشتریان خود را نسبت 
به پرداخت تسهیلات یا تأمین مالی از طریق بازار سرمایه، در 
قالب تسهیلات بلند مدت اقدام می کند. مچنین در حوزه 
توزیع دارو، توزیع کنندگان بیش از هر چیز از خدمات بانک 
ســامان در حوزه تأمین مالی به صورت غیرمســتقیم و با 
بهره گیری از طرح پیوند بانک سامان استفاده می کنند و با 
استفاده از این طرح از مزایای آن همچون حذف چک های 
مدت دار از کسب وکارها و جانشین کردن تسهیلات بانکی و 
سهولت در تســویه مدت دار با طرف های تجاری بهره مند 
می شوند. در کنار تمامی این ها در حوزه واردات دارو، بیشترین 
حجم واردات داروی ساخته شــده، مواد اولیه و تجهیزات 
پزشکی به ایران از مبدأ اروپا انجام می شود. با توجه به نوسانات 
نرخ و دسترســی به ارز و اثر آن بر کسب وکار واردکنندگان، 
سعی بانک سامان بر آن بوده تا با استفاده از کانال های پرداخت 
بین المللی مناسب، خدمات مالی خود را با بالاترین سرعت 

ممکن به واردکنندگان دارو ارائه کند.

در عصر حاضر که جوامــع مختلف عموما با پدیده 
سالمندی روزافزون جمعیت و افزایش تعداد سالمندان و 
بازنشستگان روبرو هستند باید ساختار نظام تامین اجتماعی 
را به گونه ای تعریف کرد و بنا نهاد که پاسخگوی دغدغه ها 
و مطالبات اصلی این قشر از جامعه باشد و زمینه آسایش و 
آرامش آنها را فراهم کند. بدیهی است در چنین وضعیتی از 
ترکیب هرم ســنی، اگر به چالش ها و مشــکلات دوران 
سالمندی و بازنشستگی توجهی نشود و برای مدیریت و 
برنامه ریزی اصولی در این حوزه، اقدامی هدفمند، منسجم 
و همه جانبه با مشارکت همه دستگاه ها و نهادها صورت 
نگیــرد، افزایش هزینه هــای عمومی، فشــار بر نظام 
تامین اجتماعی و بحران های اجتماعی و سیاسی حداقل 

پیامدهای آن خواهد بود.
بســیار ضروری است که در همه کشورها و از جمله 
کشور ما ســازوکاری اندیشیده شود تا پیامدهای منفی 
سالمندی از جمله استرس، اضطراب، ترس از طرد شدن، 

تنهایی، افسردگی، مشکلات سلامت و... به حداقل برسد.
از یاد نباید برد که بازنشستگان، گنجینه ارزشمند و 
ســرمایه اجتماعی هر کشوری محســوب می شوند و 
بازنشستگی در دنیای مدرن امروزین،فصلی نو در مسیر 
زندگی انســان اســت که سیاســتگذاران، مسئولان و 
صاحبنظران باید با دوراندیشی و همه جانبه نگری برنامه ای 
بلندمدت، کامل و عملیاتی را برای مدیریت پاسخگویی به 

نیازهای این دوران طراحی کنند.
بایــد برای افزایــش کیفیت زندگی ســالمندان و 
بازنشستگان، ساختار و الگوئی طراحی کرد که متضمن 

اســتحکام ارتباط بین نســل ها و حفظ پویایی فردی و 
اجتماعی و نیز ارزش نهادن به حقوق شهروندی افراد در 

دوران پس از اشتغال رسمی باشد.
ما در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همانطور که 
بارها اعلام کرده ایم متعهد به رعایت حقوق شهروندی همه 
اقشار مردم و ازجمله قشر فرهیخته سالمند و بازنشسته 
هســتیم و این اصل محور برنامه ریزی و فعالیت های این 
وزارتخانه اســت. اجرای طرح متناسب سازی مستمری 
بازنشســتگان تامین اجتماعی پس از حدود 14 سال با 
هماهنگی و همکاری کانون عالی کارگران بازنشســته و 
مستمری بگیران تامین اجتماعی نمودی از این رویکرد 
است. با اجرای این برنامه، مستمری افرادی که 30 تا 35 
سال در فعالیت های گوناگون خدمت کرده اما از حداقل های 
دریافتی برخوردار بودند، در مرداد ماه سال جاری افزایشی 
علاوه بر افزایشهای سالانه پیدا کرد که در سال های بعد نیز 

استمرار خواهد یافت.
همچنین با همکاری سازمان برنامه و بودجه و صندوق 
بازنشستگی کشوری، اقدامات موردنیاز برای همسان سازی 
حقوق بازنشستگان کشوری صورت گرفت و در مهر ماه 
احکام جدید این گروه صادر شــد، به گونه ای که حداقل 
پرداختی به بازنشستگان کشوری پس از همسان سازی 
حقوق، تنها حدود 10 درصد از حقوق شاغلان هم تراز کمتر 
اســت. در طول یک سال گذشته که سایه اپیدمی کرونا، 
آسمان زندگی همه را تیره و تار ساخت، بازنشستگان نیز در 
معــرض تهدیدات مختلف قرار گرفتنــد و به رغم همه 
محدودیت ها تلاش شد شرایط مناسبی فراهم شود تا با 
کمترین هزینه و آسیب از این مرحله سخت و صعب عبور 
کنیم. در این مسیر، صندوق بازنشستگی کشوری از ابتدای 
پاندمی برای حمایت از بازنشستگان و وظیفه بگیران این 
صندوق در حوزه های مختلف، کمک های رفاهی، بیمه ای 
و درمانی، اطلاع رسانی و حمایت های اجتماعی ارائه کرد 
که از آن جمله می توان به ارســال اقلام بهداشــتی برای 
بازنشستگان مبتلا به کووید 19، اعلام آمادگی خانه های 

امید برای در اختیار قراردادن فضای موجود به بســتری و 
خدمات رســانی به بیماران کرونایی، پرداخت 70درصد 
هزینه تامین کارتریج هموپرفیوژن که تحت پوشش بیمه 
تکمیلی نبوده و از تجهیزات مورد استفاده در زمان بستری 
 بیماران کروناســت، تامین هزینه داروهای فاویپیراویر 
) سایتووکس( و رمدسیویر برای بازنشستگان مبتلا به کرونا،  
تامین هزینه های سی.تی.اسکن و آزمایشگاه بدون نیاز به 
دستور پزشک متخصص )و فقط با نسخه پزشک عمومی(، 
امکان آزمایش در منزل با درخواست آنلاین تا مبلغ 500 
هزار تومان به صورت رایگان اشــاره کرد. سازمان تامین 
اجتماعی نیز در این دوران، خدمات بســیاری را به طور 
مستمر به بازنشستگان ارائه کرد؛ طرح 3070 که طرحی 
برای ارائه غیرحضــوری 30 خدمت در بخش بیمه ای به 
منظور کاهش 70 میلیون مراجعه سالانه مردم به شعب 
تأمین اجتماعی اســت ، توانســت به کاهش قابل توجه 
مراجعات مردم به شعب و کارگزاری ها منجر شود. طرح 
نسخه نویسی الکترونیک و جایگزین شدن سامانه نسخه 
الکترونیک با دفترچه های کاغذی و افزایش مشــارکت 
سازمان تأمین اجتماعی در پرداخت هزینه بیمه تکمیلی 
درمان بازنشستگان از دیگر اقداماتی است که توسط سازمان 

تأمین اجتماعی انجام شده است.
 افزایش تعرفه وســایل کمک پزشکی و مبلغ کمک 
هزینه اقلام کمک پزشــکی پر مصرف تا حدود 10 برابر، 
کمک به ستاد ملی مبارزه با کرونا و درمان بیماران، اجرای 
مقدمات کارت اعتباری بانک رفاه به بازنشستگان  ، حذف 
فرآیند تمدید اعتبار دفاتر درمانی  و افزایش 200 تخت به 
ظرفیت بیمارستان های موجود سازمان تأمین اجتماعی 
بخش دیگری از این حمایت ها بوده است. امیدواریم روند 
پیگیری و رسیدگی به مطالبات و خواسته های بازنشستگان 
که همواره از دغدغه های اصلی دولت تدبیر و امید و وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوده، کماکان اســتمرار یابد و 
 شــاهد ارتقای روزافزون سطح زندگی عزتمندانه، توام با 

آرامش و بدون دغدغه این عزیزان باشیم./انشاا...

بازنشستگی،پایان راه نیست، آغاز فصلی جدید است

آی تی ایران : پیام رســان واتس اپ اعلام کرده اســت که سرویس رسانی به میلیون ها گوشی تلفن همراه را متوقف خواهد کرد. به گفته این 
پیام رسان در به روز رسانی جدید که از اول ژانویه)12دی( منتشر می شود دیگر تلفن های هوشمندی که سیستم عاملی کمتر از آی او اس 9 )برای 
کاربران محصولات اپل( و اندروید 4.0.3 )برای کاربران محصولات اندرویدی( دارند کار نخواهد کرد. درواقع کاربران گوشــی های آی فون 4 به 
پایین توان اجرای پیام رسان واتس اپ را نخواهند داشت و کسانی که از آی فون 4 اس، آی فون 5، آی فون 5 اس، آی فون 6 و آی فون 6اس استفاده 
می کنند برای ادامه اســتفاده از واتس اپ باید سیســتم عامل خود را به آی او اس 9 یا بالاتر به روز کنند. همچنین با اینکه گوشی های هوشمند 
اندرویدی موجود در بازار بالاتر از سیستم عامل 4.0.3 هستند، اما شماری از مدل های تلفن های همراه اندرویدی همچون گالکسی اس2 و موتورلا 

دروید رزر از سال جدید نخواهند توانست از خدمات واتس اپ استفاده کنند.

 سیدحسن خمینی، »علی کمساری« را به عنوان سرپرست جدید موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی )ره( منصوب کرد. مراسم معارفه سرپرست 
جدید موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره( با حضور حجت ا لاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی، اعضای بیت امام راحل)ره(، مسوولان موسسه 
و جمعی از شخصیت های سیا سی و فرهنگی در حسینیه جماران برگزار شد. سید حسن خمینی در این مراسم طی سخنانی با اشاره به تغییرات مدیریتی 
در این موسسه گفت: موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره( در آینده به صورت شورایی پیش خواهد رفت، البته کمساری سرپرست آن خواهند بود، 
ولی هیا ت مدیره ای همراه خواهند بود که به موسسه کمک کنند. وی افزود: ما نه خودمان و نه هیچ نهادی را متولی انحصاری قرائت و تفسیر شخصیت و 
اندیشه امام نمی دانیم و هیچ وقت نیز جلوی نقل خاطرات از امام را نگرفته ایم؛ گرچه اگر جایی سندی بر خلاف آن داشته باشیم، منتشر می کنیم. همچنین 

حمید انصاری قائم مقام سابق موسسه نیز طی حکمی از طرف سید حسن خمینی به عنوان مشاور عالی وی منصوب شد.

واتساپدسترسیمیلیونهاگوشیرامتوقفمیکند انتصابسرپرستموسسهتنظیمونشرآثارامامخمینی)ره(

آغاز برداشت اورانیوم 20 درصد در فردو
سخنگوی سازمان انرژی اتمی گفت: 
فرآینــد تولید اورانیوم 20 درصد بیش از 
24 ســاعت طــول می کشــید امــا با 
فناوری های جدید ایــن مدت به دوازده 

ساعت کاهش یافته است.
بــه گزارش اعتبار به نقــل از صدا و 
ســیما، بهروز کمالوندی افزود: فرآیند 
تولیــد اورانیوم 20 درصــد بیش از 24 
ساعت طول می کشید اما با فناوری های 
جدید این مدت به دوازده ساعت کاهش 
یافته و اکنون اورانیوم 20درصد در حال 

برداشت است.
وی با بیان اینکه برداشت اورانیوم 20 
درصد غنی ســازی شــده از دو آبشــار 
تخصیص یافته آغاز شد افزود: آغاز خوبی 
برای غنی سازی 20 درصد داشتیم و یک 
ساعت پیش به من اطلاع دادند به سطح 
پایداری رســیده ایم و اکنــون در حال 
برداشت هستیم، به طور معمول این کار 
24 ساعت زمان می برد اما با تمهیدات و 
روش های خوبی که به کار بردیم استخراج 
اورانیــوم 20 درصــد غنــی شــده از 

سانتریفیوژها در 12 ساعت اجرایی شد.

این کار در جهت اجرای قانون اقدام 
راهبــردی برای لغو تحریم هــا و دفاع از 
حقوق ملت ایران است افزود: 5 ماده از این 
قانــون مربوط به موضوعــات فنی و در 
ارتباط با سازمان انرژی اتمی است، البته 
این ظرفیت، جدید نیست و در سال 89 
نیز پس از اینکه به ما سوخت 20 درصد 
ندادند سازمان انرژی اتمی این سوخت را 
تولید کرد، اورانیوم 20 درصد غنی شده 

بیشتر برای سوخت رآکتور تحقیقاتی و 
تولید رادیوداروها استفاده می شود البته 
 1 میلیــون بیمــار در کشــور اکنون از
رادیودارو استفاده می کنند که از سوخت 
های موجود اســت، ذخایر سوخت 20 
درصد برای حدود 3 تا 4 ســال مواد لازم 
برای تولید رادیودارو و رآکتور تحقیقاتی 
داریم بر اساس برجام قرار بود اگر ذخایر 
20 درصد تمام شود دو سال پیش از اتمام 

درخواست بدهیم و آنها به ما بفروشند.
در جهــت اجرای قانــون مجلس 
موظف هســتیم حــدود 120 کیلوگرم 
اورانیوم 20 درصد را ذخیره کنیم و این کار 
آغاز شده است، در یک سال و نیم اخیر دو 
سه اتفاق در سایت فوردو افتاده است که 
از جمله آنها استفاده از پسماندها و تبدیل 
آن به مواد ســه و نیم تا چهار درصد است 
که در گام چهــارم، آن را در فوردو فعال 
کردیم، اکنون این ظرفیت در کشور وجود 
دارد کــه به درصدهــای بالاتری از غنی 
سازی اورانیوم وارد شویم. در ماده 1 قانون 
اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها به مواد 
مورد نیاز بیش از 20 درصد غنی شــده 
اشاره شده است که آن را نیز بررسی می 
 کنیم، توانایی و ظرفیت کشور به گونه ای 
است که می تواند به آسانی همه خواسته 
های نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
را محقق کنیم.پرسشنامه و طراحی غنی 
ســازی 20 درصد به آژانس بین المللی 
انرژی اتمی ارائه و آژانس آن را راســتی 
آزمایی کرده است و این کار در دو سه روز 

انجام شد و امروز کار فنی را آغاز کردیم.

مهدی صادقی نیارکی معاون امور صنایع 
وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: موفقیت 
در حوزه صادرات لوازم خانگی نیازمند معرفی 
ســبدی از محصولات به کشورهای هدف 
صادراتی است. تمرکز امروز ما در صنعت لوازم 
خانگی، بر تکمیل سبد محصولات، افزایش 
عمر ساخت داخل، کاهش وابستگی به خارج، 
افزایش تاب آوری و تامین نیاز داخل است. 
این صنعت باید به سمتی برود که دست کم 
بتوانــد ارز مورد نیــازش را خودش تامین 
کندوتوسعه صادرات در این حوزه در دستور 
کار اســت، در ســال های گذشته موضوع 
تشــکیل کنسرســیوم های صادراتــی و 
شرکت های تخصصی صادراتی مطرح شد، 

اما در عمل موفق نبود.
تنها با عرضه یک محصول نمی توان در 
بازارهای هدف موفق بــود، باید بتوانیم به 
معرفی ســبدی از کالاها بــرای صادرات 
بپردازیم. در این راستا در تلاشیم مجموعه ای 
از برندهای پیشــتاز در عرصه لوازم خانگی 
داشته باشیم تا شرکت های کوچک و متوسط 
در ذیل این برندها بتواند به تولیدکننده بقیه 
سبد کالاهای شان تبدیل شوند. وقتی سبدی 
از کالاها داشــته باشیم، آنگاه می توانیم در 
بازارهای هــدف برای خود تبلیغات کنیم، 
تجربه کشــورهای موفق در این زمینه نیز 
نشان داده هر برندی که توانسته مجموعه ای 
از محصولات را در بازارها ارائه دهد به توفیق 

رسیده است، در گذشته بیش از 50 درصد 
بازار لوازم خانگی کشور در اختیار شرکت های 
یاد شــده بود، اما امروز نه تنها کمبود تولید 
ناشی از ترک کشــور از سوی شرکت های 
خارجی جبران شده، بلکه مقایسه آمارها با 
سال 96 )پیش از آغاز دور تازه تحریم ها( رشد 
15 درصدی تولید را نشان می دهد. بر این 
اساس، امروز محصولات داخلی توانسته اند با 
محصولات خارجی جایگزین شوند، با این 
تفاوت که عمق ساخت داخل آنها نیز افزایش 
یافته اســت، راه نجات کشــور از صادرات 
می گذرد، یادآور شــد: از سال 98 کشور در 
عمل با ارز صادراتی اداره می شــود، زیرا ارز 
حاصل از فــروش نفت فقط برای کالاهای 

اساسی استفاده می شود، سالانه بین 20 تا 25 
میلیارد دلار ارز صــرف واردات مواد اولیه و 
واســطه ای، اجزا و قطعات ماشین آلات و 
تجهیزات و... شده که توسط صادرکنندگان 
تامین می شود، در این زمینه همکاران ما در 
سازمان توسعه تجارت نیز به دنبال رفع موانع 
صادراتی هســتند. بررسی های بازار نشان 
می دهد با قیمت های فعلی نیز لوازم خانگی از 
کشش پذیری قیمتی لازم برخوردار بوده و 
هنوز وارد فاز رکود نشده است. به محض ورود 
احتمالی به رکود و تداوم آن، وزارت صنعت 
برنامه دارد که حداقل لوازم خانگی بزرگ با 
 ارائه تسهیلاتی از ســوی تولیدکنندگان 

عرضه شود.

شروط موفقیت صادرات لوازم خانگی
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حسن روحانی رئیس جمهوری در پایان جلسه سران قوا که به میزبانی مجلس برگزار شد، بی اثر کردن تحریم ها و شکستن آن، لایحه بودجه ۱۴۰۰ و واکسن کرونا را سه محور گفت وگوی 
سران سه قوه نام برد و تاکید کرد در هر سه مورد اتفاق نظر داشتیم و نسبت به شیوه ها هم نظراتمان نزدیک به یکدیگر است. در این روزهای پایانی سال 2۰2۰ به مردم عزیز 
ایران می گویم که دو تا بیست در سالی که تمام می شود ملت ما کسب کرده است.  البته دولت نتوانسته نمره بیست بیاورد ولی ملت ما هم در مقاومت و ایستادگی در برابر جنگ 
اقتصادی و تحریم های ضد بشری و ضدانسانی آمریکا و هم در برابر ویروس کرونا نمره بیست کسب کرده است. در مورد لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ که به مجلس شورای اسلامی 
تقدیم شده نیز در مورد اینکه مجلس و دولت در چه مواردی می توانند همکاری کنند و اصلاحات احتمالی که می توانند در لایحه انجام دهند بحث کردیم و بنا شد تیم های اقتصادی 
دولت و مجلس در این زمینه بحث و گفت و گو کنند. روحانی با اشاره به موضوع واکسن کرونا به عنوان سومین موضوع مطرح شده در جلسه سران قوا گفت: ما از چند طریق 
به دنبال تهیه واکسن کرونا هستیم. برای خرید واکسن از سازمان بهداشت جهانی تحت چارچوب کوواکس اقدامات لازم انجام شده و در عین حال با یکی، دو کشور دیگر هم مذاکره 

برای خرید واکسن تولید آنها درحال انجام است و مردم مطمئن باشند که خرید واکسن خارجی با اطمینان کامل از کیفیت آن خواهد بود.

سهمحور
گفتوگوی
سرانقوا

هفته نامه اقتصادی ايران

 طی تفاهم نامه همکاری بیمه تعاون با انجمن جایگاه داران سوخت استان همدان، 105 جایگاه سوخت این 
استان تحت پوشش بیمه آتش سوزی و مسوولیت مدنی بیمه تعاون قرار گرفتند.  کیانوش بیات نژاد، مدیر شعبه 
همدان بیمه تعاون با بیان این مطلب گفت: با توجه  به سیاست های بیمه تعاون برای گسترش فعالیت های مدنی و 
در راستای پشتیبانی از خسارت های احتمالی جایگاه های سوخت، طی تفاهم نامه همکاری بیمه تعاون با انجمن 
جایگاه داران سوخت استان همدان، 105 جایگاه سوخت این استان تحت پوشش بیمه آتش سوزی و مسوولیت 
مدنی بیمه تعاون قرار گرفتند. وی گفت: بیمه تعاون در همدان برای تعامل با تعاونی ها و ترویج فرهنگ بیمه ای، 
همکاری هایی را با اداره کل تعاون استان آغاز کرده است و امیدواریم بتوانیم با این همکاری ها نقش موثری در گسترش 
فرهنگ بیمه ای استان ایفا کنیم. مدیر شعبه همدان بیمه تعاون با اشاره به محصول جدید بیمه توقف کسب وکار 
ناشی از کرونا در بیمه تعاون، این بیمه نامه را یکی از محصولات جذاب بازار بیمه برای کمک به رفع نگرانی بنگاه های 
اقتصادی از آسیب پذیری ویروس کرونا بر کسب وکارها عنوان کرد و افزود: استقبال از این بیمه نامه هر روز بیشتر 

می شود و صنوف دریافته اند که بیمه تعاون برای کمک به کسب وکارها آماده ارائه طرح های نوآورانه و خلاق است.

پشتیبانیبیمهتعاوناز
خسارتهایاحتمالی
جایگاههایسوخت

 بیمه تعاون

همكاری برای راه اندازی كیف پول

 بانک کارآفرین و شرکت ارتباطات سیار ایران برای توسعه 
فعالیت های فناورانه تفاهم نامه همکاری امضا کردند. به گزارش 
ایــن تفاهم نامه به امضای محمدرضا فرزین، مدیرعامل بانک 
کارآفرین و مهدی اخوان بهابادی، مدیرعامل شرکت ارتباطات 
سیار رسید و مقرر شد طرفین و شرکت های زیرمجموعه آنها 
همکاری مشــترک خود را در حوزه فناورانــه و ارائه خدمات 
نرم افزاری، سخت افزاری، مشاوره ای و سرمایه گذاری آغاز کنند. 
طبق این تفاهم نامه، توسعه  نئوبانک، مراودات API، کیف پول 
و پرداخت  هــای خرد، Micro Finance و اعتبارســنجی 
 مشــتریان )Customer Credit( در دستور کار دو طرف

 قرار گرفت.
مدت اجرای این تفاهم نامه از زمان امضای آن سه سال است 
و با توافق طرفین قابل تمدید اســت. در مراســم امضای این 
تفاهم نامه محمدرضا فرزین، مدیرعامل بانک کارآفرین با اشاره 
به فلسفه وجودی شرکت نگاه در بانک کارآفرین گفت: این شرکت 
تاسیس شد تا بانک را در توسعه محصولاتش یاری رساند. با توجه 
به اینکه حوزه فناوری رشد بسیار سریعی دارد، یکی از اولویت  های 
اصلی بانک را بر این قــرار دادیم  که در این بخش محصولات 
متنوعی را در حوزه بانکی ایجاد کنیم. از ابتدای تاسیس هلدینگ 
نگاه اولویت اصلی را بر همکاری با همراه اول به عنوان اپراتور فعال 
گذاشتیم و خوشحالیم که با امضای این تفاهم نامه، همکاری ها 
وارد فاز جدیدی خواهد شد.  همکاری با همراه اول را با کیف پول 
الکترونیکی آغاز کردیم، اما نگاه ویژه ای به نئوبانک داریم و با توجه 
به اینکه برنامه  های توسعه ای بانک بر این بخش استوار شده است، 
سعی خواهیم کرد بین بانک های کشور در این بخش پیشرو 
باشیم و به زودی بتوانیم ثمره این تفاهم نامه را به چشم ببینیم. 
قطعا این همکاری فتح بابی برای همکاری های آتی خواهد بود و 
بعد از این در بخش  های مختلف، همکاری  های گسترده تری را 

با همراه اول به پیش خواهیم برد. 

گفتگوخبر
مسؤولیت اصلی بانک ها ايجاد منابع برای 

واگذاری در قالب تسهیلات به مردم

ادامه از شماره 26۰
دکتر سید بهاء الدین حسینی هاشمی، کارشناس 
بانکی گفت: متاســفانه اکثر شعب بانک ها در مراکز استان ها 
خصوصا در تهران متراکم شدند و در مناطق دیگر پراکندگی وجود 
دارد. بانک ها باید در مسیر توسعه باشند اما با حضور بانک های 
خصوصی در کشور رقابتی ناسالم ایجاد شد و توزیع جغرافیایی 
به هم ریخت. به طوری که بانک های خصوصی در نزدیکی بهترین 
شعب بانک های دولتی شعبه تاسیس کردند و توازن جغرافیایی 
را برهم زدند. از ســوی دیگر به دلیل این که در ابتدای فعالیت ، 
بانک های خصوصی این اختیار را داشتند که 3درصد بیشتر از 
بانک های دولتی سود سپرده پرداخت و سود تسهیلات دریافت 
کنند همین موضوع به دلیلی برای ایجاد یک رقابت ناســالم در 
کشور تبدیل شد. وی گفت: قبل از انقلاب اسلامی حوالی خیابان 
انقلاب، کریمخان و ایرانشهر تراکم شعبات بانکی وجود داشت 
که حتی بعد از انقلاب اسلامی هم این مشکل حل نشد. پیش از 
انقلاب اســلامی حــدود 40 بانک و صندوق هــای پس انداز و 
شرکت های سرمایه گذاری فعالیت داشتند که پس از پیروزی 
انقلاب با ادغام و انحلال به شش بانک بزرگ و سه بانک تخصصی 
کاهش یافت. اما از دهه 80 به بعد با ظهور بانک ها و موسسات مالی 
و اعتباری خصوصی به جای قرار گرفتن در مسیر توسعه منافع 
سهامداران را مدنظر قرار دادند. به گفته این کارشناس بانکی، زیاد 
بــودن تعداد شــعب بانک منجر به خلق پول نمی شــود بلکه 
رقابت های ناسالم است که منجر به بروز چنین مشکلاتی خواهد 
شد. به این صورت که در رقابت شکل گرفته برای جذب سرمایه 
بین بانک ها هزینه تمام شده پول بالا رفته و از آنجا که بانک مرکزی 
در گذشته نظارت خوبی نداشت برخی بانک ها اضافه برداشت 
داشتند که این موضوع منجر به رشد پایه پولی، افزایش نقدینگی 

و افزایش تورم شده است./ جام جم

در نشست مشترک مدیران صنعت بیمه و نایب رئیس مجلس شورای اسلامی مطرح شد:

عوارض دریافتی از صنعت بیمه باید در مسیر کاهش تلفات 
و پیشگیری از حوادث هزینه شود

 ســیداصغر جلیلی نیا معاون مالی و ســرمایه گذاری مدیرعامل پست بانک ایران گفت: با توجه به استخراج 
صورت های مالی 9 ماهه سال 1399، سود این بانک طی این مدت بیش از 5 برابر سال گذشته افزایش یافته است.

  به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران سود عملکرد این بانک در سال 1398 به میزان 974 میلیارد ریال 
بود که طی 9 ماهه سال جاری به 5497 میلیارد ریال افزایش یافته است. جلیلی نیا در ادامه اعلام کرد: دارایی های 
پست بانک ایران طی 9 ماهه سال جاری حدود 49 درصد افزایش داشته که مهمترین عوامل افزایش آن شامل؛ رشد 
71 درصدی تسهیلات و اوراق بهادار و همچنین رشد 72 درصدی سپرده های دیداری، رشد 55 درصدی سپرده 
های پس انداز و رشد 68 درصدی سپرده های مدت دار بوده است. سود حاصل شده طی این مدت ناشی از افزایش 
عملکرد بانک در بخش های پرداخت تسهیلات و ارائه خدمات بوده است که براین اساس درآمدهای مشاع حدود 56 
درصد، غیرمشاع 69 درصد و درآمدهای ارزی 870 درصد بوده است.این عملکرد ناشی از انجام برنامه ریزی های مدون 
و عملیاتی و همچنین پایش و پویش مستمر عملکرد هریک از واحدهای اجرایی و ستادی بانک از سوی مدیرعامل و 

هیأت مدیره و همکاری بی نظیر مدیران، کارکنان و کارگزاران به ویژه شعب و باجه های بانکی روستایی می باشد.

افزایشبیشاز5برابری
سودپستبانکایران
در9ماههسالجاری

سیداصغر جلیلی نیا

شرکت آذر حدید بناب تولیدکننده انواع شمش هاي فولادي با تسهیلات بانک صنعت و معدن در شهرستان 
بناب توسط رزم حسیني وزیر صنعت، معدن و تجارت و با حضور مقامات کشوري و استاني در دی ماه سالجاری 

افتتاح شد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رساني بانک صنعت و معدن، شرکت آذر حدید بناب با سرمایه گذاري حدود 3 هزار 
میلیارد ریالی و با تسهیلات 800 میلیارد ریال سرمایه ثابت و 1200 میلیارد ریال سرمایه درگردش توسط بانک 

صنعت و معدن در استان آذربایجان شرقي راه اندازي شد. 
شرکت آذر حدید بناب با ظرفیت 200 هزار تن شمش فولادي در سال در تامین زنجیره فولادي فعالیت 
خواهد کرد و زمینه اشتغال حدود 300 نفر را فراهم می کند. گفتنی است مدیر بانک صنعت و معدن استان 
آذربایجان شرقي نیز در این مراسم گزارش کاملی از اقدامات انجام شده توسط این بانک در پرداخت تسهیلات به 
بخش فولاد استان ارائه نمود. همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت در این سفر استاني از مجتمع فولاد صنعت 

صائب تبریز که با تسهیلات سرمایه در گردش بانک صنعت و معدن فعال شده است بازدید کرد.

شرکتآذرحدیدبناببا
تسهیلاتبانکصنعتومعدن
بهبهرهبرداریرسید

 بانك صنعت و معدن

سیدمهدی میرحیدری مدیر تحقیق، توسعه و آموزش بیمه تعاون، از تمدید سه گواهینامه استاندارد مدیریت 
کیفیت این شرکت برای سومین سال متوالی خبر داد. مدیر تحقیق، توسعه و آموزش بیمه تعاون، از تمدید سه گواهینامه 
استاندارد مدیریت کیفیت این شرکت برای سومین سال متوالی خبر داد. به گزارش روابط عمومی بیمه تعاون، این 
گواهی نامه ها شامل استاندارد ایزو 9001 مربوط به مدیریت کیفیت، استاندارد ایزو 10002 مربوط به به پاسخگویی 
و رسیدگی به شکایات مشتریان و استاندارد 10004 مربوط به پایش و سنجش رضایتمندی مشتریان می شود.وی 
اضافه کرد: این گواهی ها از مؤسسه بین المللی »توف نورد ایران - اتریش« اخذ شده است.بر اساس استاندارد 9001 
اخذشده، تمامی فرایندهای سازمانی تحت پوشش قرار گرفته و یکپارچه سازی فرآیندها و مستندسازی مدارک به 
منظور تسریع و تسهیل گری مضاعف صورت خواهد پذیرفت.هدف اصلی از اخذ این استاندارد، توجه ویژه به ذی نفعان 
از یک سو و یاریگری مناسب برای شناسایی و رفع اشکالات احتمالی واحدها از سوی دیگر است.این استانداردها نشانگر 
احترام و توجه شرکت به مشتریان بوده و بر اساس آن، سازمان می تواند شرایطی را برای پایداری ویژگی های مثبت و 

بالندگی هرچه بیشتر آن فراهم کرده و در کنار جلب رضایت کیفی مشتریان، به رشد سازمانی خود نیز کمک کند.

تمدیدسهگواهینامه
استانداردمدیریتکیفیتبیمه
تعاونبرایسومینسالمتوالی

سیدمهدی میرحیدری

روح اله خدارحمی مدیر عامل بانک کشاورزی با اشاره به ظرفیت های آذربایجان غربی در بخش کشاورزی گفت: 
این بانک آماده حمایت از ایجاد طرح های بزرگ کشاورزی و تأمین سرمایه درگردش واحد های فعال در این استان است. 
به گزارش روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزی آذربایجان غربی، در جلسه کارگروه آب و کشاورزی که با حضور 
وزیر جهاد کشاورزی؛ استاندار آذربایجان غربی و مجمع نمایندگان مجلس شورای اسلامی و مسولان استانی و شهرستانی 
برگزار شد،اظهار داشت: آذربایجان غربی  به لحاظ ظرفیت های بالقوه در بخش کشاورزی مستعد ایجاد زنجیره های بزرگ 
کشاورزی در حوزه های مختلف است و بانک کشاورزی تا کنون در این استان از ایجاد زنجیره های تولید،به ویژه زنجیره 
های بزرگ صنعت طیور و تولید شکر حمایت کرده است. وی ادامه داد: بانک کشاورزی آماده است تا در کنار تأمین سرمایه 
در گردش،تسهیلات لازم را برای ایجاد واحد های بزرگ و زنجیره تولید در حوزه های مختلف بخش کشاورزی پرداخت 
کند. مدیر عامل بانک کشاورزی با تأکید بر ضرورت توسعه مکانیزاسیون و ابزارهای نوین کشاورزی افزود:هیچ محدودیتی 
بابت تأمین تسهیلات بانکی در این زمینه وجود ندارد.وی در پایان با اشاره به شرایط ویژه جغرافیایی استان آذربایجان غربی 
و نزدیکی به پایانه های صادراتی کشور، گفت: بانک کشاورزی آماده پذیرش طرح های موثر و بزرگ در این استان است.

آمادهحمایتاز
طرحهایبزرگ
درآذربایجانغربیهستیم

روح اله خدارحمی

طبق گزارش دیوان محاسبات از تفریغ بودجه سال 1398، مطالبات معوق شبکه بانکی در پایان سال 1398 به 
174 هزار میلیارد تومان رسیده است. به گزارش تسنیم، گزارش دیوان محاسبات از تفریغ بودجه 1398 نشان می دهد 
که از مجموع کل مبلغ 1/935 هزار میلیارد تومان تسهیلات ارزی و ریالی بانک ها و موسسات اعتباری )اعم از دولتی و 
غیردولتی( در پایان سال 1398، مبلغ 174 هزار میلیارد تومان مربوط به مطالبات غیرجاری است. از این میزان بالغ بر 
73 هزار میلیارد تومان مربوط به مطالبات غیرجاری بانک های دولتی بوده که از این رقم نیز مبلغ 59 هزار میلیارد تومان 
)81 درصد( مرتبط با مطالبات مشکوک الوصول در بانک های دولتی است.وفق آسیب  شناسی صورت پذیرفته دیوان 
محاسبات کشور از مطالبات مشکوک الوصول، اهم موارد عدم رعایت قوانین و مقررات در اعطای تسهیلات عبارت است 
از عدم اخذ وثایق مناسب و مکفی از تسهیلات گیرندگان، عدم اعتبارسنجی صحیح مشتریان، عدم وجود تناسب بین 
سرمایه اولیه و گردش حساب مشتری با تسهیلات اعطایی، عدم اخذ گواهی تبصره )1( ماده )186( قانون مالیات های 
مستقیم و عدم اخذ صورت های مالی حسابرسی شده مورد تایید یا اظهارنامه مالیاتی و عدم استعلام در خصوص اطلاعات 

اعتباری متقاضی که در فرآیند رسیدگی دیوان محاسبات کشور است.

مطالباتمعوقبانکها
1۷۴هزارمیلیارد
تومانشد

 دیوان محاسبات کشور

دکترسید ضیاء  ایمانی مدیرعامل بانک سینا در آئین افتتاح شعبه کیش با تاکید بر لزوم تلاش همکاران در جهت تامین 
نیازهای بانکی مشتریان گفت: بانک سینا به پشتوانه همت و تلاش همکاران و حمایت مشتریان عزیز در مسیر پیشرفت و 
تعالی قرار دارد، جامعه در استفاده از خدمات غیرحضوری به ویژه با گسترش بیماری کرونا، این بانک تمرکز بر نوآوری و توسعه 
خدمات الکترونیک را مدنظر قرار داده و با ارائه محصولات و خدمات رقابتی سعی دارد در جهت تامین رضایتمندی بیش از 
پیش مشتریان گام بردارد.از ویژگی های شاخص بانک سینا؛ شفافیت، خوشنامی و مشتری  مداری است که این مهم در سایه 
همدلی و تلاشهای همکاران زحمتکش بانک به دست آمده و امیدواریم با تلاش جمعی، شاهد ارائه بهترین خدمات به 
مشتریان و هموطنان گرامی باشیم، ظرفیت ها و پتانسیل های بالای جزیره زیبای کیش به ویژه در حوزه اقتصاد و گردشگری 
با حضور بانک  سینا در منطقه کیش، فرصتی مناسب برای استفاده از این ظرفیت ها و تلاش در جهت ایفای مسئولیت ها و 
ارائه خدمات به تولید کنندگان، صادرکنندگان و مردم شریف این منطقه از میهن اسلامی است. این مراسم با رعایت پروتکل 
های بهداشتی و با حضور معاونین امور شعب و مناطق و مهندسی و پشتیبانی، مدیر حراست، مدیر منطقه جنوب شرق 

کشور و تعدادی از مسئولان سازمان منطقه ای آزاد کیش و دیگر مقامات محلی برگزار شد.

بانکسینا
درمسیرپیشرفت
وتعالیاست

سید ضیاء ایمانی

به گزارش اعتبار به نقل از  صداوسیما مرکز مازندران، رییس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی در بازدید از منطقه دوم 
آزادراه تهران-شمال گفت:با توجه به شرایط تحریم، ساخت و تکمیل منطقه دوم آزادراه تهران-شمال با بیش از 90درصد 
تونل و پل با تمام توان در حال انجام است. پرویز فتاح با بیان اینکه فعالیت عمرانی در منطقه دو آزادراه تهران-شمال 24ساعته 
در حال انجام است افزود: بیش از 800دستگاه در مسیر مستقر است و بیش از 2000نفر در منطقه 2آزادراه تهران-شمال 
فعالیت دارند، تمام مراحل این طرح بر اساس زمان بندی در حال انجام است و در تمام 22کیلومتر شاهد کارگاه هستیم، 
دولت تعهدات خودش را در اجرای این طرح انجام داد و بنیاد هم سرمایه گذاری کرد تا قطعه دوم تا پایان دولت به بهره 
برداری برسد، دکتر نوبخت قول دادند تخصیص اعتبار را انجام دهند و بنیاد نیز سیمان و مصالح را تامین می کند، تمام پروژه 
ایرانی است و هم از نیروی انسانی و هم تمام آنچه خریداری می شود از تولیدات ایرانی است و تمام نکات فنی بر اساس 
استاندارد های جهانی در آن رعایت شده است، تونل البرز بزرگترین تونل آزادراه تهران شمال است که در منطقه2 بوده و 
6400متر طول دارد و سقف تونل از آهن پیش ساخته است که برای نخستین بار در ایران مورد استفاده می گیرد. وی با 

اشاره به اینکه در این طرح تعطیلی نداریم گفت: فعالیت عمرانی در منطقه دو 24ساعته در حال انجام است.

تحریمهمحریفمنطقهدوم
آزادراهتهران–شمالنشد

پرویز فتاح

غلامرضا ســلیمانی در نشست هم 
اندیشــی مدیران و کارشناسان صنعت 
بیمه و نایــب رییس مجلس شــورای 
اســلامی، ضمن اعلام این مطلب افزود: 
پذیرش ریســک بخش های تولیدی و 
خدماتی تنها بخشــی از ماموریت های 
صنعت بیمه است و باید از منظر گسترش 
اشــتغال، تولید ثروت و تزریق آرامش به 
جامعه نیز به فعالیت های آن توجه کنیم.

به گــزارش اعتبار به نقــل ازروابط 
عمومی بیمه مرکزی، ویبا تشریح آخرین 
دستاوردهای صنعت بیمه در زمینه های 
گوناگون به ارائه آمار خدمات این صنعت 
در ایــام کرونا پرداخــت و تصریح کرد: 
صنعــت بیمه نقش تاریخــی خود را در 
بحران همــه گیری ویــروس کرونا به 
بهترین شکل ممکن ایفا کرده  که نوعی 
اعتمادسازی را بین آحاد جامعه به دنبال 

داشته است.
وی از تاکید نهاد ناظر برای تسهیل 
امر بیمه گری در کشــور سخن گفت و 
افزود: شــرکت های بیمه در کنار ایفای 
مسئولیت های اجتماعی در ایام کرونایی، 
موضــوع طراحی و عرضه بیمه نامه های 
متناســب با عوارض بیماری و پوشــش 
خسارات ناشی از توقف کسب و کار را نیز 

با جدیت دنبال کرده است.
ســلیمانی با اشاره به آسیب پذیری 
صنعت بیمه در برابر مقررات نامتناسب با 
مبانی ایــن صنعت، خاطرنشــان کرد: 
تقویت صنعت بیمه به مفهوم قدرتمندی 
نظام در تمامی عرصه هاست و ما از نهاد 
قانونگــذار توقع داریم برای گســترش 
آرامــش عمومی به  حفــظ آرامش این 

صنعت کمک کنند.

وی در همین راســتا اظهار داشت: 
صنعتی که ماموریت آرامش بخشی را بر 
عهده دارد باید در فضایی ایمن و آرام به 
فعالیت بپردازد و مشکلات تحمیل شده 

تمرکز فعالان آن را بر هم نزند.
رییس شــورای عالی بیمه موضوع 
افزایش بهره وری ســرمایه های صنعت 
بیمه را با اهمیــت توصیف کرد و افزود: 
حمایت جدی خانه ملت ازصنعت بیمه 
در مساله تصویب صندوق بیمه حوادث 
طبیعی می توانــد دغدغه های دولت و 
مجلس را در هنگام وقوع حوادث طبیعی 
به حداقل برساند. وی با قدردانی از حضور 
نایب رییس خانه ملت در این نشست از 
نــگاه ویژه وی و همکارانشــان به مقوله 
بیمه،  ابراز امیدواری کرد که این تعامل 
به رشــد فعالیــت های ایــن صنعت و 
رضایتمندی حداکثــری بیمه گذاران 
منتهی شود. بر اساس این گزارش در ادامه 
این نشســت مدیران عامل چند شرکت 
بیمه ای به طرح برنامــه ها، راهبردها و 
مشــکلات صنعت بیمــه پرداختند و 
دبیــرکل ســندیکای بیمه گــران به 
نمایندگی از سایر مدیران عامل به طرح 

موضوعات روز صنعت بیمه پرداخت.
نایب رییس مجلس شورای اسلامی 
نیز با ابراز خرســندی از حضور در جمع 
از  مدیــران ارشــد صنعــت بیمــه 
مقوله”اعتمادســازی” بــه عنوان یک 
ماموریت اساســی برای صنعت بیمه یاد 
کــرد و گفت: ایجاد اعتماد و رفع دغدغه 
های منطقی و روانی جامعه در گرو برنامه 
ریــزی صنعت بیمه اســت و مجلس از 
تحقق ایــن اهداف به صــورت ویژه ای 

حمایت می کند.
بر اســاس این گزارش، دکتر سید 
حســن قاضی زاده هاشــمی با تاکید بر 
ضرورت حفظ و حراست از سرمایه های 
کشــور را از قابلیت هــای صنعت بیمه 
دانست و اظهار داشت: رفع بخش مهمی 
از دغدغه هــای معیشــتی جامعــه با 
پوششــهای متنوع بیمه ای امکان پذیر 
اســت و  دولت بایــد در طرحهای ویژه 
مســئولیتهای اجتماعی به این صنعت 

کمک کند.
قاضی زاده هاشمی در بخش دیگری 
از سخنان خود به موضوع  عوارض بیمه ای 
اشــاره کرد و گفت: عــوارض دریافتی 

دستگاه ها باید در مسیر کاهش تلفات و 
پیشگیری از حوادث و سوانح هزینه شود 
چرا که کسری منابع مالی سایر دستگاه 
هــا نباید از محل حق بیمــه های مردم 
تامین شود. نایب رئیس مجلس شورای 
اسلامی از راه اندازی کانون فکری صنعت 
بیمه به عنوان یک اتاق فکر راهبردی یاد 
کرد و افزود: ثبات اقتصادی موضوع مهمی 
به شــمار می رود امــا مهمتر از آن چاره 
اندیشی برای بی ثباتی های اجتماعی و 
کاهش ضریب نفوذ اعتماد در کشور است. 
وی خاطرنشــان کــرد: صنعت بیمه در 
اقتصاد کلان نقشــی محوری دارد و به 
آسانی می تواند برای نهادهای حمایتگر 

جایگزین مطمئنی باشد.
نایب رییس مجلس در همین راستا 
اظهار داشت: شرکت های بیمه با راه اندازی 
صندوق مشــترک ســرمایه گذاری می 
توانند بخش مهمی از عملیات سرمایه در 
کشور را مدیریت کنند که تحقق این مهم 
مســتلزم اتخــاذ راهبردهــای جدید و 
فرماندهــی واحد اســت. وی در پایان از 
مدیران ارشــد و فعــالان صنعت بیمه 
درخواست کرد تا با طراحی بسته جامع 
بیمه ای زمینه های رشد صنایع و خدمات 
در کشور را تقویت کنند. شایان ذکر است 
در این نشســت که با حضور نایب رئیس 
مجلس شورای اسلامی، رئیس کل بیمه 
مرکزی، دبیرکل ســندیکای بیمه گران 
ایران، مدیرعامل صندوق تامین خسارت 
هــای بدنــی و تمامی مدیــران عامل 
شرکت های بیمه برگزار شده بود، طرفین 
بر لزوم همکاری بیشــتر در حوزه های 
گوناگــون اقتصــادی و اجتماعی تاکید 

کردند.



اقتصادتهران: بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران از نقش سازنده شرکت بیمه دانا در فرهنگ سازی و نهادینه سازی فرهنگ بیمه در جامعه تقدیر و تشکر کرد. به گزارش اقتصادتهران به نقل از روابط عمومی 
بیمه دانا، مصطفی زندی مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، در نامه ای خطاب به مجید ملازاده، مدیر روابط عمومی بیمه دانا اعلام کرد: همراهی در رویدادهای فرهنگی از نشانه های رویش 
بلوغ سازمانی و درک اهمیت حرکت جمعی و پرهیز از رفتارهای جزیره ای و کم اثر است. وی، نقش ارزشمند بیمه دانا در اجرای حرفه ای برنامه ملی »زنگ بیمه«و تشریک مساعی در تمامی پروژه های فرهنگ 

سازانه صنعت بیمه را مایه مباهات و امتنان دانست و تاکید کرد: تلاش سازنده و تعصب کم نظیرتان را در راستای نهادینه سازی فرهنگ بیمه در بین افکار عمومی پاس میدارم و توفیق شما را خواستارم.
گفتنی است: بیمه دانا امسال نیز مانند سال گذشته و به رغم گسترش ویروس کرونا در کشور، با رعایت نکات بهداشتی و پروتکل های صادر شده، نسبت به گسترش فرهنگ بیمه در بین مدارس کشور و 
مناطق محروم جامعه گام های ارزنده ای برداشت. توزیع پوسترهای آموزشی »ب مثل بیمه« بین مدارس مناطق محروم، توزیع دفترچه و نوشت افزار تحصیلی و ماسک بین دانش آموزان مناطق جنوب شهر 
تهران، خرمشهر و اهواز، برگزاری مسابقه نقاشی با محوریت »نقش بیمه در جبران خسارت« و »بیمه و آرامش«، توزیع بازی های فکری و پازل بین کودکان مناطق محروم و انعکاس طرح زنگ بیمه در شبکه های 

www.etebar.netاجتماعی، بخشی از فعالیت ها و عملکرد روابط عمومی بیمه دانا در فرهنگ سازی بیمه محسوب می شود.
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گفتگو-۴ خبر

پانزدهمین جشــنواره ملی انتشارات روابط عمومی با 
مشــارکت واحدهای روابط عمومی سراسر کشور به همت 
انجمن متخصصان روابط عمومی و با همکاری دانشگاه ها، 
روابط عمومی وزارتخانه ها، سازمان ها و شرکت های خصوصی 
و دولتی برگزار شد که بانک سپه در بخش های نشریه داخلی 
)گزارش( رتبه اول، نشریه داخلی )مصاحبه(  رتبه اول ، نشریه 
داخلی )خبر( رتبه اول نشریه داخلی )مقاله( رتبه دوم، تحلیل 
محتوا رتبه دوم در سطح ملی را از آن خود کرد و همچنین در 
بخش نشریه داخلی )سرمقاله ( از روابط عمومی این بانک تقدیر 
شد. غلامرضا اسکندری رئیس اداره کل روابط عمومی بانک 
ســپه گفت: این جشــنواره با هدف آشــنایی بــا اصول و 
استانداردهای نشر الکترونیک و مکتوب در روابط عمومی و ارائه 
آثار و تجارب موفق، توســعه و ارتقای سطح توانمندی ها و 
مهارت های مدیران و کارشناســان روابط عمومی در حوزه 
فعالیت های انتشاراتی و همچنین فرهنگ سازی مناسب و 
تکریم و معرفی نخبگان و الگوهای برتر در حوزه انتشارات، در 
10 بخش و دو سطح ملی و استانی برگزار شد که به لطف خدا، 
تلاش و تشریک مساعی همکاران؛ بانک سپه بار دیگر توانست 
شایستگی های خود را این بار در حوزه انتشارات اثبات کند، 
بی شــک برنامه ریزی و برنامه محوری از ضروریات کسب 
موفقیت و دستیابی به اهداف و شاخص های مورد نظر است 
و با همین اصول امروز شــاهد خبرهای خوبی در بانک سپه 
هستیمریال، خوشبختانه مأموریت ملی و خطیر ادغام پنج 
بانک و مؤسسه وابسته به نیروهای مسلح در بانک سپه نیز به 
سرانجام رسید و هم اکنون با نهایی شدن پروژه ملی ادغام، بانک 
بزرگ سپه بیش از گذشته تلاش خواهد کرد تا در همه حوزه 
ها بویژه عرصه کلان اقتصادی کشور جزء برترین ها قرار گیرد.

 رشد هشت برابری پورتفوی
 »بیمه تجارت نو« در 1۸ ماه

ادامه از شماره 26۰
نیما نورالهی مدیرعامــل بیمه تجارت نو  در ادامه 
گفت:درباره زمان افزایش ســهام و اضافه شــدن آن در 
پورتفوی صاحبان ســهام  هم بگویید. افزایش سرمایه 
معمولا از ســه محل، آورده نقدی و مطالبات حال شده 
سهامداران، سود انباشته و تجدید ارزیابی دارایی صورت 

می گیرد. 
مرحلــه اول افزایش ســرمایه 91 درصدی بیمه 
تجارت نو نسبت به سرمایه کنونی از رقم 157 میلیارد 
بــه 300 میلیارد تومان در مجمع عمومی فوق العاده از 
دو محل ســود انباشته و اندوخته سرمایه ای به تصویب 

رسید.
با توجه به سودی که در سال 99 خواهیم داشت در 
مرحله دوم این رقم ظرف 2 سال آینده به 600 میلیارد 
تومان افزایش خواهد یافت که مجوز آن در مجمع 2 آذر، 

به هیات مدیره تفویض شد. 
فرآیند ثبت افزایش سرمایه یک تا دو ماه زمان می 
برد که امضای صورت جلســات و تمامی تاییدیه ها اخذ 
شده و حال در مرحله ثبت است. در نهایت یک ماه دیگر 
ســهام جایزه در پورتفوی همکاران می نشیند. این تازه 
شــروع کار ماســت. همین الان هم می توانیم مجددا 
افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی دارایی ها داشته 
باشــیم.  بیمه تجارت نو از حیث دارایی پیشرفت های 
بسیاری داشته است. شرکتی که با پورتفوی چهار – پنج 
میلیــارد تومانی و یک ســاختمان در میرداماد و 120 
میلیارد تومان در حساب بانکی کار خود را به طور جدی 
آغاز کرد، ساختمان ارزشــمندی به عنوان ساختمان 

مرکزی بیمه تجارت نو خریداری شده است.

افتتاح 45 میز خدمت بانك دی با حضور معاون رییس جمهور
با حضور مهندس سعید اوحدی، معاون 
محترم رییس جمهور و رییس بنیادشهید و امور 
ایثارگران، دکتر بــرات کریمی، مدیرعامل و 
اعضای هیئت مدیره بانک آیین افتتاح 45 میز 
خدمت بانک دی در مراکز بنیادشهید و امور 
ایثارگران سراسر کشور به صورت آنلاین برگزار 

شد.
 در این مراســم، مهندس اوحدی ضمن 
گرامیداشت یاد و خاطره شهید سردار سپهبد 
حاج قاسم سلیمانی و تقارن سالگرد شهادت آن 
شهید بزرگوار با رونمایی از میز خدمات بانک دی 
گفــت: آنچه تاکنون همگان درباره شــهید 
سلیمانی شنیده اند ناظر بر وجهه نظامی وی در 
فرماندهی شجاعانه جبهه های نبرد علیه داعش 
و اقدامات اجتماعی آن شهید در کمک رسانی 
به اقشــار آســیب دیده در بحران ها و بلایای 
طبیعی مانند سیل لرستان و خوزستان بوده 
است اما به تعبیر مقام معظم رهبری)مدظله 
العالی( شهید سلیمانی یک مکتب بود که باید 
کمر همت به شناخت تمامی ابعاد شخصیتی، 
فکری، دینی و اجتماعی آن بست،تواضع و رفتار 
خدومانه شهید ســلیمانی در برابر فرزندان 
خردسال، پدران و مادران شهدا یکی از ابعاد قابل 
تامل مکتب سلیمانی بود که نقشه راه روشنی 
برای تمامی مسئولان در خدمت رسانی خالصانه 
با این قشر عزیز است. بانک دی در کنار رسالت 
اقتصــادی خود در حوزه بانکــداری، وظیفه 
خدمت رسانی به جامعه معزز ایثارگری را نیز در 
زمره مأموریت های خود دارد که با افتتاح 45 میز 
خدمت در مراکز بنیادشهید و امور ایثارگران و 
انعقاد تفاهم نامه همکاری با پست بانک، زمینه 
گسترش و بهبود کیفیت خدمات به این قشر 
عزیز بیش از گذشته مهیا شده است، یکی از 
خدمات ارزشمند بانک دی که در ماه های اخیر 
ارائه شد، سامانه شهد است که مشتریان و جامعه 
هدف با استفاده از آن در بستر همراه بانک دی 
می توانند بسیاری از خدمات بانکی خود را به 
صورت غیرحضوری و کاملا الکترونیکی انجام 

دهند. بانک دی در یک ســال گذشته شاهد 
تحــولات بنیادین و چشــمگیری بوده که 
مهمترین آن کاهش 50 درصدی زیان انباشته 
بانک است که با هدف گذاری انجام شده تا پایان 
سال، زیان انباشته تا 70 درصد کاهش خواهد 

یافت.
وی کاهش 40 درصدی مطالبات معوق 
و رشد 30 درصدی منابع بانک را در شرایط رکود 
اقتصادی ناشی از کرونا، از دیگر دستاوردهای 
بانک توصیف کرد و افزود: کاهش چشمگیر 
استقراض بین بانکی و به صفر رسیدن بدهی 
بانک به بانک مرکزی حاکی از مدیریت اصولی 
و استراتژی مناسب بانک در نظام بانکی است که 
نتایج آن را در کوتاه مدت در بهبود طراز مالی 
بانک شاهد هستیم،به گواه گزارش هاي آماري 
و عملکردي، طي چند ماه گذشته بهبود قابل 
توجهی در شاخص هاي عملیاتي و وضعیت 
بانک ایجاد شده و بانک پس از سال ها در مسیر 
سود آوري قرار گرفته است و کاهش تقریبی 47 
درصدی زیان انباشته و کاهش میزان مطالبات 
غیرجاری از 62 درصد به 23 درصد نشــان از 
موفقیت چشمگیر بانک دارد. سهم یک مجموعه 
متاثر از دو عامل درونی و بیرونی است که سهم 
بانک دی نیز در ماه های اخیر، هم راستا با تمامی 
نمادهای بازار سرمایه، دچار نوساناتی شده است 
که در ذات بازار سرمایه نهفته است. در ماه های 

اخیر از  تمامی ظرفیت های دو مجموعه بانک و 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران استفاده شده و 
تمهیداتی اندیشــیده شده است تا در کنار به 
کارگیری بازارگردان های قوی، شرایط سهام 
بانک به گونه ای مدیریت شود تا کمترین تاثیر 
را از شرایط بیرونی بپذیرد که آمارها نیز نشان 
می دهد در سه ماه گذشته سهم دی در زمره کم 
نوسان ترین سهم ها در بازار سرمایه بوده است، 
در روزهای اخیر شایعه عدم تصویب افزایش 
سرمایه بانک دی در شبکه های اجتماعی باعث 
تشویش اذهان بسیاری از سهامداران شد که این 
شایعه از پایه و اساس کذب محض است. افزایش 
ســرمایه بانک قطعا انجام می شود و گزارش 
توجیهی آن بر اســاس یک کار کارشناســی 
حرفه ای و زیر نظر هیئت مدیره بانک تنظیم 
شده که به محض تصویب از سوی بانک مرکزی 
و سازمان بورس و اوراق بهادار عملیاتی خواهد 
شد،موفقیت ها و دستاوردهای کسب شده در 
ماه های اخیر در کنار اعتماد روزافزون جامعه 
بزرگ ایثارگری به بانک دی، نویدبخش روزهای 
درخشــان برای این بانک است که امیدوارم با 
همت و تلاش تمامی مدیران و کارکنان بانک، 
شاهد توسعه خدمت به جامعه هدف و تامین 

رضایت مشتریان باشیم. 
در ادامه این مراسم دکتر برات کریمی، 
مدیرعامــل بانــک دی، ضمــن قدردانی از 

حمایت های همه جانبه بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران در تحقق اهداف بانک گفت: خرسندیم 
که هم زمان با نخستین سالگرد شهادت سردار 
سپهبد حاج قاسم سلیماني، بزرگ مرد آزاده و 
دلیر ایران زمین توفیق افتتاح 45 میز خدمت 
بانک دي در مراکز بنیاد شهید و امور ایثارگران 
در سراسر کشور حاصل شد تا خدمت رساني به 
خانواده معظم شهدا و ایثارگران تسهیل و تسریع 
شود، بدون شــک تمامي کارکنان بانک دي 
فرصــت خدمت گزاري به این قشــر معزز را 
افتخاري بزرگ و فرصتي مغتنم مي دانند چرا 
که خود را مرهون و مدیون جانفشاني شهدا و 
ایثارگران و خانواده هاي عزیزشان مي دانند و 
همین عشق، دلیلي است براي سخت کوشیدن 
و ایجاد بهبود و پیشرفت در بانکي که متعلق به 
خانواده شهدا و ایثارگران است. وی  بانک دی را 
از موفق ترین بانک ها در اجرای مفاد ماده 16 و 
17 قانون رفع موانع تولید دانست که  بیشترین 
میزان فروش دارایی های مازاد را در نظام بانکی 

به خود اختصاص داده است.
 در یک سال گذشته هیئت مدیره با ایجاد 
فرصت برای سرمایه انسانی جوان، متخصص و 
با انگیزه، اصل جانشین پروری را اجرایی کرده و 
در حال حاضر نیروهای جوان و با استعداد بانک، 
سکان دار پست های کلیدی در شعب و ستاد 
هســتند. کریمی حرکت به سمت بانکداری 
دیجیتال را از مهمترین استراتژیهای بانک دی 
دانســت و افزود: بانک دي با مدنظر قرار دادن 
ضرورت حرکت به ســمت دیجیتالی کردن 
فرایندهای ارائه خدمت، پس از تکمیل مجموعه 
ماشین های بانکی شامل؛ خودپرداز، خودگردان، 
پایانه غیر نقد، کیوسک کارت هدیه و خودبانک، 
در گام ابتدایی با تغییر نرم افزارهای همراه بانک 
و اینترنــت بانک دی، اقدام به توســعه دامنه 
خدمات غیرحضوری خود کرده است که فرایند 
افتتاح حساب غیرحضوری و تعریف امضای 
دیجیتال برای مشتریان در زمره مهمترین این 

خدمات است.

تقدیربیمهمرکزی
ازنقشسازنده

بیمهدانا
درفرهنگسازی

بیمه

به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی دادستانی کل کشور، حجت الاسلام والمسلمین منتظری دادستان 
کل کشور طی نامه ای به رئیس کل بانک مرکزی در راستای حمایت از تولید بر اجرای رای وحدت رویه شماره 794 
دیوان عالی کشور تاکید کرده است. بر اساس این نامه بانک ها دیگر نمی توانند به بهانه گرفتن سود بالاتر اموال و وثایق 
وام گیرندگان را ضبط کنند، مطابق رای وحدت رویه شماره 794 مورخ 21.05.99 هیات عمومی دیوان عالی کشور 
که باستناد قسمت اخیر ماده 471 قانون آیین دادرسی کیفری مصوب 92 برای دادگاه ها و سایر مراجع، اعم از قضایی 
و غیر آن لازم الاتباع می باشد، شرط مندرج در قرارداد اعطای تسهیلات بانکی نسبت به سود مازاد بر مصوبات بانک 
مرکزی باطل است. عدم رعایت این امر در قرارداد های تنظیمی توسط بانک ها موجب طرح دعاوی متعدد از سوی 
شرکت های تولید کننده طرف قرارداد با بانک های اعطا کننده تسهیلات می گردد، که مستلزم صرف زمان زیادی 
بوده و موانع و مشکلات متعددی را ایجاد می نماید. در راستای حمایت از صنایع و رونق تولید مراتب به منظور تصحیح 
قرارداد های تسهیلات منعقده تولیدکنندگان با بانک ها در مورد قرارداد های قبل از تاریخ رای وحدت رویه بدون نیاز 
طرح دعوا در محاکم قضایی و رعایت آن در قرارداد های آتی به بانک ها اعلام گردد و از نتیجه این مرجع را مطلع کنید.

بانکهادیگرنمیتوانندبه
بهانهگرفتنسوداموالوام
گیرندگانراضبطکنند

محمد جعفر منتظری

ســخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: قانون مربوط به اصناف قدیمی است و طی سال ها با وجود تحولات 
گسترده برخی صنوف حذف و برخی دیگر اضافه شده اند، براین اساس هدف اصلی لایحه اصلاح قانون نظام صنفی کشور 
تدوین یک قانون بروز و جامع است. مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس،  با اشاره به تصویب کلیات لایحه 
اصلاح قانون نظام صنفی کشور در این کمیسیون گفت: بررسی این لایحه در پارلمان پیشینه طولانی دارد و حداقل در دو 
دور از مجلس اخیر مطرح بوده است و اکنون ما برای دریافت نظرات کارشناسی، رونوشتی از این لایحه را برای اتاق اصناف 
در استان ها ارسال کرده ایم، همچنین جزئیات این لایحه با حضور مسئولان اتاق اصناف در کمیسیون اقتصادی مورد بحث 
و بررسی قرار گرفت و امیدواریم بتوان با دریافت نقطه نظرات کارشناسان و اتاق های اصناف در استان ها یک قانون جامع و 
اصولی تصویب کنیم، قانون مربوط به اصناف در کشور قدیمی است و طی سال ها با وجود تحولات گسترده برخی صنوف 
حذف و برخی دیگر اضافه شده اند، براین اساس هدف اصلی لایحه اصلاح قانون نظام صنفی کشور تدوین یک قانون بروز و 
جامع است و حتی مدیریت اتاق اصناف هم می تواند از باب حکمرانی در این مسیر دچار تغییراتی شود. وی درباره موضوع 
تحقیق و تفحص از یکی از شرکت های زیرمجموعه صندوق بازنشستگی کشور گفت: این کمیسیون بعد از بررسی موضوع 
مقرر کرد، به منظور تکمیل اطلاعات دو هفته به نمایندگان درخواست کننده تحقیق و تفحص و شرکت مورد نظر فرصت 

داده شود تا ضمن تبادل اطلاعات لازم، تصمیم گیری نهایی اتخاذ شود./ خانه ملت

رایزنیلایحه
اصلاحقانوننظام
صنفیکشور

 مهدی طغیانی

محمد شکرچی زاده رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی رعایت مدل سازی اطلاعات ساختمان، 
صنعتی سازی، صرفه جویی در مصرف انرژی و جلوگیری از ساخت وساز در حریم های گسل ها از مهم ترین اولویت های 
موردتاکید در اجرای طرح اقدام ملی مسکن عنوان کرد. و درخصوص ارائه پیشنهادهای آن مرکز در اجرای طرح 
اقدام ملی مسکن، گفت: در ارتباط با اجرای طرح اقدام ملی مسکن، مرکز تحقیقات تجارب خود را درخصوص مسکن 
مهر، مشکلات و معضلاتی که درخصوص جانمایی ها و سایر مسائل فنی داشت در گزارش های مفصلی به وزارت 
راه وشهرسازی ارائه کرده است. انتظار این است که در اجرای طرح اقدام ملی مسکن بتوان با استفاده از تجربیات 
به دست آمده، اشکالات احتمالی را به حداقل رساند. همچنین انتظار است در طرح اقدام ملی مسکن موضوعاتی 
همچون BIM )مدل سازی اطلاعات ساختمان( و صنعتی سازی که مبانی آن توسط مرکز تحقیقات در مبحث 11 
تدوین شده است مدنظر و ملاک عمل قرار بگیرد. وی از دیگر موضوعاتی که در اجرای طرح اقدام ملی مسکن باید 
مدنظر قرار بگیرد را توجه به پهنه های گسلی که توسط مرکز تحقیقات تهیه و در شورای عالی معماری و شهرسازی 

تصویب شده است و همچنین رعایت مبحث 19 مقررات ملی موضوع صرفه جویی در مصرف انرژی دانست.

             

تاکیدبرتکرارنشدن
اشتباهات
مسکنمهر

محمد شکرچی زاده

خانم دکتر رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران نیز در این مراسم گفت: با پیگیری مرکز ملی فرش ایران و جلسات 
متعدد بر اساس توانمندی های بیمه ایران و خدمات متمایز این شرکت که چتر حمایتی گسترده ای در سراسر 
کشور دارد و همچنین بر اساس توانایی های بیمه ایران در زمینه خدمات آنلاین برای اخذ اطلاعات وارائه خدمات، 
این شرکت مهم را به عنوان بیمه گر خود انتخاب کردیم و امیدواریم در کنار بیمه ایران از جامعه 2میلیون نفری 

فرشبافان در جهت گسترش تولید وایجاد اشتغالزایی وصادرات حمایت نماییم.
دکتر رافع اطلاع رسانی گسترده به جامعه فرشبافان برای بهره مندی از مزایای این تفاهم نامه را از دیگر اقدامات 
ضروری برای انجام این تفاهم نامه برشمرد وافزود :در راستای مسئوایت پذیری اجتماعی وحمایت از این حوزه 
پکیج خدمات درمان تکمیلی که یکی از نیازهای اساسی این قشر بود را در این تفاهم نامه قرار دادیم تا کمک 
زیادی به آنان در این زمینه نماید وامیدواریم با گســترش این خدمات بتوانیم درسایر رشته های بیمه ای نیز 
پوشــش های لازم را اخذ نماییم تا صورت وقوع حوادث طبیعی که در ســیل استان گلستان  شاهد آن بودیم، 

بتوانیم از این قشر حمایت کنیم.

امیدواربهاثربخشی
بانکتجارت
درتامینمالیطرحها

خانم رافع

 حجت الاسلام سیدمحمدرضا میرتاج الدینی نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با اشاره به 
اینکه اصلاح نظام مالیاتی یکی از وظایف دولت بر اساس برنامه 5 ساله ششم توسعه بود که باید انجام می داد، دولت طی 
این 5 سال باید پایه های مالیاتی را اصلاح می کرد و توسعه می داد تا با دریافت مالیات بیشتر از افرادی که درآمدهای بالاتری 
دارند، فشار از روی افراد با درآمد متوسط و رو به پایین جامعه برداشته می شد. اعداد مختلفی درباره میزان فرارهای مالیاتی 
بیان می شود اما برخی کارشناسان این رقم را تا 400 هزار میلیارد تومان برآورد کرده اند. در صورت اصلاح نظام مالیاتی و 
جلوگیری از فرار مالیاتی منابع زیادی به دست می آید که این عدد حدود دو برابر بودجه نفتی در لایحه بودجه 1400 
است، بنابراین اصلاح و جلوگیری از فرار مالیاتی به میزان حداقل 50 درصد، باز هم رقم قابل توجهی خواهد بود. و خبر 
دیگر اینکه  محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی  گفت: درباره سامانه جامع املاک و مسکن اضافه کرد: سال گذشته این 
سامانه رونمایی شد و حدود یک میلیون و 500 هزار واحد مسکونی خالی براساس این سامانه شناسایی شد که به مالکان 
آنها پیامک فرستادیم که با راستی آزمایی مقدماتی از سه ماه پیش تاکنون حدود 300 هزار واحد مسکونی را معرفی کردیم 

و در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار دادیم تا به موجب قانون نسبت به گرفتن مالیات اقدام کنند./ خانه ملت

۲برابربودجهنفتی
فرارمالیاتی
وجوددارد

  سیدمحمدرضا میرتاج الدینی

بانک آینده، به عنوان بانکی پیشــرو در عرصه ارائه خدمات و محصولات متنوع و منطبق بر نیاز مشــتریان، برای 
 نخســتین بار در عرصه بانکداری کشــور با مشــارکت صندوق اعتباری هنــر، از طرح منحصر به فــرد »هنرکارت« 

رونمایی کرد.
 این محصول که در پاســخ به مطالبات اصحاب فرهنگ، هنر و رســانه و بر اساس نیازسنجی های صورت پذیرفته، 
طراحی و عملیاتی گردید، با در برداشتن کلیه اطلاعات هنرمندان شامل: نام و نام خانوادگی )به دو زبان فارسی و انگلیسی(، 

رسته هنری و تصویری از هنرمندان گرامی، به عنوان کارت هویتی هر یک از هنرمندان نیز قابل بهره برداری است.
»هنرکارت« بانک آینده، از تمام قابلیت های کارت نقدی متصل به شبکه برخوردار بوده و در تمامی دستگاه های 
خودپرداز و پذیرنده، قابل استفاده است. درج کد دو بعُدی )QR Code( اختصاصی برای هر کارت با هدف شناسایی 
دارنده آن، از دیگر ویژگی هنرکارت به شــمار می رود. در این کارت، هم چنین علاوه بر ســازوکار »بازگشــت نقدی« 

)Cashback( ایران کارت، امکان تعریف »Cashback« ویژه باشگاه پذیرندگان هنرکارت نیز فراهم شده است.
معرفی هنرمندان محترم برای افتتاح حساب و دریافت »هنرکارت«، تنها از طریق صندوق اعتباری هنر، میسر بوده 
و آن دسته از هنرمندانی که عضو صندوق اعتباری هنر نیستند، باید ضمن مراجعه به سامانه اینترنتی هنرکارت به نشانی 

www.honar.cards، نسبت به ثبت نام در این سامانه، اقدام نمایند. 

»هنرکارت«؛محصولویژهبانک
آیندهبرایفعالانعرصهفرهنگ
وهنرکشور

بانك آینده

شرکت سهامی بیمه ایران با امضای تفاهم نامه با مرکز ملی فرش ایران حامی فرش ایرانی شد. به گزارش روابط 
عمومی بیمه ایران، این تفاهم نامه همکاری طی مراسمی در ساختمان مرکزی بیمه ایران و باحضور آقایان دکتر محمد 
رضایی مدیرعامل، مبرقعی عضو هیات مدیره، زاهدنیا معاون فنی و خانم زهره مدیرکل بازایابی بیمه ایران و خانم دکتر 
رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران، به امضای دوطرف رسید. دکتر محمد رضایی مدیرعامل بیمه ایران، این تفاهم نامه 
را یکی از مهمترین قراردادهای بیمه ایران در جهت حمایت از قالیبافان و فرش دستباف ایرانی دانست و تاکید کرد: با 
بیمه نامه تضمین اعتبار صادرات می توانیم برای صادرات فرش ایرانی کمک زیادی کنیم و همچنین بر اساس مفاد 
این تفاهم نامه قالیبافان سراسر کشور میتوانند از مزایای بیمه های تکمیلی بهره مند گردند. دکتر رضائی بیمه ایران 
را به عنوان بزرگترین شرکت بیمه دولتی کشور و خاورمیانه معرفی کرد و با اشاره به ظرفیت شرکت برای ارائه خدمات 
متمایز به بیمه گذاران در حوزه های مختلف بیمه ای گفت : حمایت از بخش تولید وخدمات در بخش هایی که شرکت 
های بیمه خصوصی راغب نبوده یا توانایی ورود ندارند یکی از رسالت های اصلی بیمه ایران است از اینرو با پرداخت 

روزانه حدود 42 میلیارد تومان خسارت، به عنوان بزرگترین شرکت بیمه منطقه مطرح هستیم.

بیمهایران
حامیفرشایرانی

 محمد رضایی

به گزارش اعتباربه نقل از  روابط عمومی بیمه آسیا، در مراسمی با حضور مسئولان سازمان منطقه آزاد چک 
خسارت بیمه عمر سه تن ازکارکنان  فوت شده سازمان منطقه آزاد کیش بر اثر ابتلا به کرونا، به مبلغ 3میلیارد ریال)هر 
نفر یک میلیارد ریال( اهدا شد. غلامحسین مظفری، مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش با بیان اینکه بیمه عمرو 
حوادث با بیمه گری شرکت بیمه آسیا به عنوان تضمین و امنیت برای کارکنان سازمان و شرکت های تابعه و همچنین 
بومیان کیش در نظر گرفته شده است،  گفت: شیوع ویروس کرونا ارکان زندگی بشر را در جهان تحت تاثیر قرار داد 
که با کنترل و مبارزه جدی با این بیماری، در کیش خسارات جانی کمتری متحمل شدیم و این قضیه مرهون همدلی 
و همراهی تمامی اقشار جامعه در این جزیره است. طبق تفاهم نامه بیمه آسیا و سازمان منطقه آزاد کیش به بازماندگان 
ساکنان این جزیره برای فوت عادی یا بر اثر حادثه مبلغ یک میلیارد ریال بیمه عمر تعلق می گیرد و برای کارکنان 
سازمان و شرکت های تابعه در صورت فوت عادی سرپرست بیمه شده یک میلیارد ریال و فوت بر اثر حادثه مبلغ 2 
میلیاردریال بیمه عمر پرداخت می شود، گفتنی است .سید محمدرضا مداح ،سعید پورعلی سید علیرضا علوی رضوی 
مدیر روابط عمومی و امور بین الملل سازمان و حجت الاسلام  محبی امام جمعه کیش در این مراسم حضور داشتند.

بیمهآسیاخسارتبیمهعمر
جانباختگانکرونادرجزیره
کیشراپرداختکرد

غلامحسین مظفری 

كسب 6 رتبه برتر روابط عمومی بانک سپه 
در پانزدهمین جشنواره ملی انتشارات
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محسن هاشمی: وصیتنامه آيت الله 
هاشمی خدمت رهبری است

محسن هاشــمی رئیس شورای شــهر تهران درباره 
وصیتنامه آیت ا... هاشمی گفت: من قبلاً هم گفته ام مرحوم 
هاشمی وصیتنامه ای داشتند که قدیمی بود که قسمتی از آن 
را در تلویزیون خواندم اما متن قوی بیش از 100 صفحه ای را 
ایشــان تقریباً 4، 5 سالی بود می نوشتند، که این قرار بود به 
وصیتنامه جدی تری تبدیل شود. این وصیتنامه چون خیلی 
از مواردش مربوط به رهبر معظم انقلاب بود، من رفتم این را 
دادم خدمت رهبر معظم انقلاب و الآن متنی غیر از آن ما نداریم. 
البته این متن تکمیل و بازنویســی نشده بود. متنی بود که 
مباحث زیادی در آن مطرح شده بود که من خودم شخصاً بردم 
دادم خدمت رهبر معظم انقلاب که اگر صلاح دیدند خودشان 
می توانند منتشر کنند و اصلاً به ایشان هم نوشته شده بود. 
هاشمی در این برنامه همچنین به تندی از ردصلاحیت آیت ا... 
هاشمی در انتخابات ریاست جمهوری سال 92 انتقاد کرد و 
گرچه مجری در پاسخ گفت که به هرحال قانون است، تأکید 
کرد که آن اقدام »فاجعه« و کاری »زشــت« در جمهوری 
اسلامی بوده است.  هاشمی همچنین درباره نامزدی خود در 
انتخابات ریاست جمهوری هم گفت: ریاست جمهوری یک 
عاشق مجنون می خواهد، من مجنون هستم اما عاشق نیستم 
و اگر هم فشارها زیاد باشد، من نباید گول بخورم.وی در بخش 
دیگری به مزیت های برجام اشاره کرد و ادامه داد که برجام 
باعث شد با لغو تحریم ها، اقتصاد ایران رشد 5 درصدی داشته 
باشد و تحریم های فعلی ربطی به برجام و سازمان ملل ندارد، 
بلکه امریکا راساً تحریم ها را علیه ایران اجرا کرده است.اگر برجام 
نبود اکنون تمام تحریم ها از نظر سازمان ملل قانونی بود، اما هم 
اکنون تحریم ها غیرقانونی علیه ایران مربوط به خود امریکایی 
هاست. هاشمی از هرگونه تندروی و افراط انتقاد کرد و گفت: 
مــا باید طوری در تصمیم گیری ها عمل کنیم که کمترین 
مشکل برای مردم ایجاد شود، چون هرچه تندروی و افراط 
کنیم در واقع از جیب مردم خرج می کنیم و به جای مسئولان، 

تندروی ضررش بیشتر متوجه مردم می شود.
توضیح در مورد وصیت نامه آیت ا... 

هاشمی رفسنجانی
انتخاب نوشت : محسن هاشمی، رئیس شورای شهر 
تهران به حواشی ایجادشــده درباره توضیحش در یکی از 
برنامه هــای تلویزیونــی دربــاره وصیت نامــه آیــت ا... 
هاشمی رفسنجانی اشاره کرد و گفت: »به دلیل زنده بودن 
برنامه و طرح سوال درباره وصیت نامه آیت  ا... هاشمی رفسنجانی، 
از پاسخم درباره وصیت نامه برداشت اشتباهی صورت گرفته 
است.« محسن هاشمی با بیان اینکه آخرین وصیت نامه شرعی 
آیت ا... هاشمی رفسنجانی مربوط به سال 1379 است، ادامه 
داد: »بــا توجه به رفاقت و همکاری طولانــی میان آیت ا... 
هاشمی رفسنجانی و آیت ا... خامنه ای، مکاتبات متعددی میان 
آنها صورت گرفته اســت که از جمله آن، آیت ا... هاشمی در 
چندسال پایانی عمر، مشغول تحریر نامه مشروح به آیت  ا... 
خامنه ای به عنوان دوســت و همراه شصت ساله در مبارزه و 
انقلاب بودند که البته با رحلت ایشان این نامه ناتمام ماند و بنده 
به رســم امانت آن را تحویل رهبر انقلاب دادم و وصیت نامه 

جدیدی وجود ندارد.«

عرضه محصولات فولادسازان در بورس
علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 
تولیدکنندگان فولاد باید همه محصولات خود را در بورس عرضه 
کنند. من امروز درباره قیمت فولاد و سیمان در کمیسیون عمران 
حاضر شدم و درباره قیمت این دو کالا که در احداث ساختمان 
نقش دارند، توضیحاتی ارائه کردم. نمایندگان حساسیت های 
دقیق و زیادی داشتند که مدیریت بازار این گونه اقدامات به چه 
طریقی است. ما در یکی دو ماه گذشته به منظور مدیریت بازار 
شیوه نامه ای را در ستاد اقتصادی دولت اعمال کردیم که بعد از 
اجرای این شیوه نامه، قیمت ها کاهش پیدا کرد، ولی در چند روز 
گذشته قیمت جهانی فولاد افزایش داشت و نمایندگان مجلس 
نگران این موضوع شدند، قانون به ما اجازه داده که باید محصولات 
فولادی در بورس عرضه شود و تولیدکنندگان باید همه محصولات 
خود را در بورس عرضه کنند؛ هفته آینده کمیته فولاد در این 
خصوص تشکیل می شود تا عرضه فولادسازان در بورس را کامل 

کنیم تا قیمت ها متعادل تر شود.

www.etebar.net

راه اندازی سامانه استعلام حریم اراضی و تاسیسات صنعت نفت
پیرو جلسه شورای معاونین و با توجه 
به لزوم مدیریــت یکپارچه امور مربوط به 
اراضی و در اجرای آیین نامه مستند سازی 
و تعیین بهره بردار اموال غیر منقول دستگاه 
های اجرایی موارد زیر جهت اجرا ابلاغ می 

شود:
1( در اجرای بنــد )2( تصویب نامه 
شــماره 87277/ت 58115 ه تاریــخ 
3/8/1399 هیأت محترم وزیران، به منظور 
حفظ حقوق دولت، پرهیز از مراجعات مکرر 
متقاضیان به دستگاه های مختلف تابعه نفت 
و تســهیل و تسریع در پاســخگویی به 
متقاضیان بدون نیاز به مراجعه حضوری 
برای اخذ استعلام در مورد محدوده و حریم 
اراضی، خطوط لوله، تأسیسات و ساختمان 
های صنعت نفت، از تاریخ 1/11/1399، 
درگاه متمرکز الکترونیکی پاسخ به استعلام 
ها در خصوص محدوده و حریم در موارد یاد 
شده در درگاه )پورتال اینترنتی( وزارت نفت 
فعال می شود. لذا از همان تاریخ، پاسخگویی 
به اینگونه استعلام ها در کل صنعت نفت، 
ظرف مدت 15 روز مقرر در تصویب نامه یاد 
شده صرفا از طریق این درگاه صورت خواهد 
گرفت و همه شــرکت های تابعه مکلفند 
مراجعان را به این سامانه راهنمایی کنند و 
از هرگونه پاسخگویی مستقیم به مراجعان 

در این موضوع خودداری کنند.
2( در صورتی که به علت عدم تغذیه به 
موقع اطلاعات در سامانه یا ارائه اطلاعات 
نادرســت یا ناقص، توســط شرکت های 
ذیربط، منجر به پاسخ اشتباه به استعلام 
شــود و این موضوع موجب وارد شــدن 

خســارت یا ضرر و زیان به شــرکت شود، 
مســئولیت حقوقی موضوع بر عهده افراد 
مسئول در شرکت های ذیربط بوده و حسب 
مورد باید در برابر خسارت وارده به شرکت 

پاسخگو باشند.
3( سامانه لازم برای مدریت یکپارچه 
اطلاعات مکانی اراضی و تأسیسات وزارت 
نفت، با فراهم آوردن زیرساخت لازم، باید با 
بهره گیــری از ظرفیت هــای موجود در 
شــرکت ها و در صورت لزوم با استفاده از 
مشــاور فنی صاحب صلاحیــت تا تاریخ 
10/12/1399، فعال شده تا به تبع آن امکان 
پاسخگویی به مراجعات متقاضیان از طریق 
درگاه پاسخگویی وزارتخانه عملیاتی گردد 
و در ادامــه، امکان مستندســازی اموال 
غیرمنقول شرکت ها نیز به روش مناسب 
فراهم شــود. اطلاعات این سامانه باید به 
صورت دوره ای به روزرسانی شده و تغییرات 
اطلاعات محدوده ها و حریم های مورد نظر 

و یا تاسیسات جدید به موقع در آن اعمال 
شود.

4( بــه منظور تســریع در راه اندازی 
سامانه یاد شده با تاکید بر مرحله نخست کار 
یعنی فعال ســازی درگاه پاسخگویی به 
استعلام های در خصوص محدوده و حریم، 
به طــور موقت، واحــدی در دفتر وزارتی 
تشکیل می شود که مسئولیت این واحد با 
آقای تقی ابراهیمی خواهد بود. همچنین به 
منظور راهبری و هماهنگی اقدامات فوق، 
کارگروهی به ریاست ایشــان و با حضور 
نمایندگان شرکت های اصلی و نمایندگان 
معاونت حقوقی، کارشناسان نقشه برداری 
و GIS و حســب مورد HSE و حراست 
تشکیل و نسبت به اجرایی شدن اقدامات 
فوق، یک سان سازی روش های عملیاتی و 
تنظیم و ابلاغ شــیوه نامه های لازم برای 

اسقرار سامانه و رفع موانع اقدام نماید.
تصمیمات ابلاغی این کارگروه برای 

شرکت ها لازم الاجراست
تبصره- با فعال شده این سامانه، این 
واحد به معاونت امــور حقوقی و مجلس 

وزارتخانه منتقل خواهد شد.
5( به منظور پیگیری موثر برای اجرای 
این مقصود، لازم است در هر شرکت اصلی 
و شرکت های فرعی حسب نیاز، کارگروه 
هایی با مسئولیت فرد مشخص و با عضویت 
نمایندگان حقوقی، نقشه برداری و GIS و 
حسب مورد HSE ، و حراست هر شرکت 
تشکیل شده و موضوعات مربوط به استقرار 
و فعال کردن سامانه یاد شده را با جدیت )در 
سطح شــرکت های تابعه تحت مدیریت 
کارگروه شــرکت اصلــی و کارگروه های 
شرکت های اصلی تحت مدیریت کارگروه 

مستقر در دفتر وزارتی( به انجام برسانند.
6( بــا توجه به حساســیت امنیتی 
تأسیسات و خطوط لوله صنعت نفت به هیچ 
عنوان نباید اطلاعات مکانی این موارد به 
صورت بر خط در اختیار دیگر سازمان ها و 
نهادها قرار گیرد و اداره کل HSE وزارت 
نفت باید ظرف دو هفته نســبت به سطح 
بندی امنیتی یا حفاظتی اطلاعات و درجه 
بندی نحوه دسترسی و حفاظت سامانه، 
بررسی های لازم را معمول و ملاحظات آن 
را مطابق آیین نامه مرتبط به کارگروه اعلام 

نماید.
7( احکام مذکور در این ابلاغیه در مورد 
اراضی، ساختمان ها و تأسیسات دانشگاه و 
پژوهشگاه صنعت نفت، موسسه مطالعات 
بین المللی انرژی و سازمان حراست صنعت 

نفت نیز می باید اجرایی شود.

 عملیات اجرایی  ساخت نیروگاه سیکل  ترکیبی مشهد با راندمان 55 درصد در زمستان امسال آغاز خواهد شد. این مجموعه پس از نیروگاه طرشت تهران جزو قدیمی ترین نیروگاه های کشور است که با 
قرارگیری در داخل شهر مشهد بخش عمده ای از تامین برق این کلان شهر و حرم مطهر رضوی را برعهده دارد. محسن طرزطلب، مدیرعامل شرکت تولید برق حرارتی با اعلام مطالب فوق افزود: راندمان 
نیروگاه در حال حاضر بسیار پایین و عمر برخی واحدهای آن به بیش از 5۰ سال می رسد. همین امر موجب شده تا نیروگاه مصرف آب بالایی داشته باشد و سالانه حدود ۴5۰ هزار مترمکعب آب مصرف کند. 
مدیرعامل شرکت برق حرارتی مالک این نیروگاه را بخش خصوصی برشمرد و افزود: از مدت ها قبل با همکاری استانداری خراسان در تلاش بودیم تا حمایت ها و راهکارهای تشویقی لازم را برای ترغیب مالک 
به جایگزینی این واحدها با یک نیروگاه راندمان بالا ایجاد کنیم. طرز طلب ادامه داد: در همین راستا از طریق مالک و شرکت برق حرارتی مذاکرات متعددی با سرمایه گذاران زیادی صورت گرفت و نهایتا  
موضوع بازنشسته کردن نیروگاه مشهد و احداث واحدهای راندمان بالای جدید مورد موافقت قرار گرفت. وی با تاکید بر اینکه عملیات اجرایی ساخت نیروگاه جدید مشهد تا پایان سال آغاز خواهد شد  ادامه 
داد: در حال حاضر راندمان این نیروگاه حدود 2۷ درصد و تولید حداکثری آن 32۰ مگاوات است که در نیروگاه سیکل  ترکیبی این مجموعه، راندمان نیروگاه به 55 درصد و توان آن به 35۰ تا ۴۰۰ مگاوات خواهد 

رسید. طرزطلب در پایان با اشاره به اهمیت ویژه این نیروگاه برای شهرستان  مشهد تاکید کرد: با ساخت  نیروگاه جدید مشهد واحدهای قدیمی این مجموعه به تدریج بازنشسته خواهد شد.

آغازعملیات
ساختنیروگاه
جدیدمشهد

در تهران، البرز و اصفهان اصلا مازوت 
مصرف نمی شود

وزیر نفت گفت: در هیچ کدام از نیروگاه های استان های 
البرز، تهران، قم و اصفهان مازوت مصرف نمی شود. به گزارش 
صدا وسیما بیژن زنگنه، وزیر نفت در حاشیه سیزدهمین 
نشســت وزارتی نشســت اوپک پلاس در پاسخ به سوال 
خبرنگار ما گفت :هیــچ محدودیتی برای صادرات مازوت 
نداریم؛ همان طور که در تابســتان هم که مازوت بیشتری 
داشتیم، تقریبا همه مازوت مان را صادر کردیم. وی این ادعا 
که گفته می شــود وزارت نفت به دلیل ناتوانی درصادرات 
مــازوت آن را در نیروگاه ها می ســوزاند گفت :این ادعای 
بی پایه ای است و از روی نادانی و ناآگاهی گفته می شود. دلیل 
استفاده از مازوت در نیروگاه ها به خاطر مصرف زیاد گاز در 
بخش خانگی و تجاری است و مصرف گاز مردم خیلی بالاتر 
از برآوردی بوده که ما داشتیم. بعضی ها فکر می کنند اگر در 
و پنجره را باز بگذارند کرونا کاری به آنها ندارد.قاطعانه اعلام 
می کنم که در هیچ کدام از نیروگاه های اســتان های البرز، 
تهران، قم و اصفهان مازوت مصرف نمی شــود. می گویند 
مازوت تهران را خفه کرده است اصلا در نیروگاه های اطراف 
تهران مازوت مصرف نمی شــود. مصرف مازوت اختراع ما 
نیست، آلودگی دارد اما در نیروگاه های دنیا حدود 4 میلیارد 

لیتر از آن مصرف می شود

مدیرعامل شرکت انتقال گاز:
نهادينه سازی مصرف بهینه گاز، اولويت 

روابط عمومی است
 مدیرعامل شــرکت انتقال گاز ایران، نهادینه سازی 
مصرف بهینه گاز را اولویت امروز روابط عمومی دانســت و 
گفت: باید بکوشیم با خلاقیت و خوش فکری، مصرف بهینه 

گاز طبیعی را در جامعه حاکم کنیم.
 به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی وزارت 
نفت، مهدی جمشیدی دانا در نخستین نشست هم اندیشی 
روابط عمومی های مناطق ده گانه که از طریق ویدئوکنفرانس 
برگزار شــد، گفت: عملکــرد هدفمنــد روابط عمومی 
نشان دهنده پویایی سازمان است که نقش و اهمیت روابط 
عمومی را دوچندان می کند، از این رو ضرورت دارد در طول 
سال، فعالیت های سازمان را به شکلی اصولی و تأثیرگذار و 
متناسب با نیاز مخاطب عام و خاص و پذیرش جامعه انعکاس 
دهیم. وی به وجود نیروهای توانمند، با تجربه و با دانش در 
روابط عمومی ها اشاره کرد و افزود: انتظار می رود فعالان این 
عرصه با ابتکار و تســلط بر فناوری هــای نوین و ابزارهای 
ارتباطی بتوانند ارتباط پایدار و دوسویه را با ذین فعان سازمان 
برقرار کنند. مدیرعامل شرکت انتقال گاز با بیان اینکه در 
عصر اطلاعات، رسانه حرف نخست را می زند، تأکید کرد: در 
عرصه اطلاع رسانی ضرورت دارد جملات و کلمات با دقت و 
حساســیت بالایی نگارش شوند و از طریق کانال ارتباطی 
مناسب و شبکه های مخاطب پسند، منتشر شوند و در شرایط 
کنونی که مصــرف گاز طبیعی به دلیل کاهش دمای هوا 
رکورد زده اســت بایــد از ظرفیت های رســانه ای برای 
فرهنگ ســازی مصرف بهینه و عبور موفق از فصل سرما، 

بیشترین استفاده شود.
جمشــیدی دانا  نیروی تخصصی و توانمند را موتور 
محرکه و پیشران سازمان دانست و اظهار کرد: شرکت انتقال 
گاز ایران به دنبال افراد خبره و کاربلد است که این افراد باید 
با نگرشــی مثبت و نگاه حرفه ای سازمان را بالنده تر نشان 

دهند و برای تعالی و نیل به جایگاه شایسته یاری کنند.
محمدرضا بخشــعلی زاده، سرپرست روابط عمومی 
شرکت انتقال گاز هم هدف از برگزاری این نشست مجازی 
را هم اندیشی، هم افزایی و ایجاد وحدت رویه در فرآیندهای 
روابط عمومی دانست و تصریح کرد: نشست های همفکری 
و تبادل نظر در سطح مدیران، کارشناسان و کارگزاران روابط 

عمومی با توجه به شرایط کنونی جامعه تداوم یابد.
وی از روابط عمومی به عنوان پل ارتباطی و حلقه اتصال 
ســازمان یاد کرد و گفت: روابط عمومی حافظ ارزش های 
اجتماعی، مذهبی و ملی است و برخورداری از مهارت های 
ارتباطی، اخلاق حرفه ای، توجه بــه آموزش و پژوهش و 
مخاطب شناســی از ضرورت های موفقیت و رشد در این 

عرصه است.

خبر

مدیرعامل هلدینگ کشاورزی بنیاد تعاون سپاه با اشاره به اهمیت دشت مغان خاطرنشان کرد: قطب کشاورزی ایران با 270 میلیون مترمربع زمین و یک 
میلیون مترمربع فضای صنعتی و اختصاصی با وجود کارخانه های مهم و تاثیرگذار، به همراه آب اختصاصی از رودخانه ارس در مساحتی بزرگ تر از شیراز، متری 
6/5 میلیون تومان فروخته شده بود! این مزایده بسیار در نوع خود مثال زدنی بود. خضر الله حیدرزاده حضور دشت مغان در بورس را برای بهره وری بیشتر بسیار 
موثر خواند و تایید کرد: دشت مغان نمونه اش در هیچ کجای ایران نیست. اینکه می گویند خاکش طلاست دقیقا همین دشت مغان است. همین طلای خاکی 
تاکنون بارها با دعواهای سیاسی، اقتصادی، محلی و منطقه ای دستخوش تغییرات زیان بار شده است. وی افزود: در شرایط جدید پیش آمده و با توجه به نگرانی های 
مردم، بهتر است کشت و صنعت مغان را مردم این منطقه اداره کنند. بهتر است مردم مغان، بویژه عشایر منطقه دشت مغان در خرید سهام این شرکت اولویت 

داشته باشند. سازمان خصوصی سازی باید اولویت واگذاری شرکت های دولتی را به بازار بورس اختصاص دهد. 

کشتوصنعتمغانبایدازطریقبورسبهمردمواگذارشود
 مدیر جدید امور حوزه مدیریت و روابط عمومی صندوق بازنشســتگی کارکنان بانک ها انتخاب شــد. سیدمهدی سدیدی مدیرعامل صندوق 

بازنشستگی کارکنان بانک ها طی حکمی سیدعلی میرمحمدی را به سمت مدیر امور حوزه مدیریت و روابط عمومی این صندوق منصوب کرد.
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها در این خصوص گفت: امید است با استفاده از پشتوانه دانش و تجربه خود و نیز تعامل سازنده با 
مجموعه های بانکی، در راستای تحقق اهداف و ماموریت های صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها در خدمت به بازنشستگان محترم که سرمایه های 
این کشور هستند، توفیق روزافزون داشته باشید. یادآور می شود سیدعلی میرمحمدی، دانش آموخته  کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی بوده و مقالات 
و یادداشت های مختلف در حوزه های ارتباطات، فرهنگ و... دارد. در سوابق وی مشاور مدیرعامل و مدیریت روابط عمومی شرکت سرمایه گذاری بانک 

ملی ایران )گروه توسعه ملی(، مدیریت برند شرکت سبحان انکولوژی، مدیریت ارتباط با مشتریان شرکت آتیه داده پرداز و... به چشم می خورد.

انتخابمدیرحوزهمدیریتوروابطعمومیصندوقبازنشستگیکارکنانبانکها

نهادهای بالادستی در فرآیندهای بازار رقابتی دخالت نكنند
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهــادار با یادآوری 
پیامدهای منفی قیمت گذاری دستوری در عرضه های 
بورســی، نتیجه این اقدام را متضرر شدن سهامداران، 
عرضه این محصولات در بازار آزاد به قیمت های گزاف و 
نیز سرازیر شدن درآمدهای کلان به جیب واسطه ها و به 
زیان مردم دانســت و از »نهادهای بالادستی« خواست 
برای مقابلــه با چنیــن پیامدهای ناخواســته ای، در 

»فرآیندهای بازار رقابتی دخالت نکنند«.
به گزارش شبکه اخبار اقتصادی و دارایی )شادا( به 
نقل از بازار سرمایه، حسن قالیباف اصل، رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار با اشــاره به اینکه نهاد قانون گذار، 
عموما برای کنترل تورم و نیات حسنه این مقررات را وضع 
می کند، گفت: اما این مقررات با اقتصاد رقابتی در تضاد 
است و قیمت گذاری  را از حالت تعادل مبتنی بر عرضه و 
تقاضا خارج می کند و طبیعتاً، باعث اتلاف منابع و ایجاد 

رانت در فضای اقتصادی می شود.
وی ضمــن بیان اینکه با قیمت گذاری دســتوری 
اهداف والا محقق نمی شــود، افزود: تجربه های متعدد، 
نشان داده اغلب محصولات مشمول قیمت های دستوری 
در بورس، راهی بازار آزاد می شوند و با قیمت های گزافی 
به فروش می روند و تفاوت قیمت ها ی ناشــی از خرید 
بورسی این محصولات و فروش آن ها در بازار آزاد، به جیب 

واسطه ها سرازیر می شود. رئیس سازمان بورس و اوراق 
بهادار ادامه داد: با چنین فرایندی، مردم، یک بار، بابت سود 
دریغ شده از سهامشان به علت قیمت های دستوری و بار 
دیگر، به دلیل فشارهای تورمی ناشی از گرانی محصولات 

در بازار، متضرر می شوند.
قالیباف اصل گفت: در سال جاری و با فرمان تاریخی 
مقام معظم رهبری درباره آزادسازی سهام عدالت، تقریباً، 
همه هم میهنان عزیزمان، سهامدار شرکت های بزرگ 
بازار سرمایه شده اند، اما اکنون تنظیم نرخ نامه های فروش 
برخی محصولات موجب شده که شرکت ها نسبت به قبل 
و در عمل، عایدی کمتری داشته باشند و گاهی این تفاوت 
نرخ های چشم گیر، عامل متضرر شدن جمعیت میلیونی 
سهامداران شرکت ها می شــوند. تکرار موضوعاتی این 
چنینی خود موجب سلب اعتماد مردم از بازار سرمایه می 
گردد. بازاری که به عنوان محرکی برای رونق تولید ملی 
تلقی می شود. وی تأکید کرد: سازمان بورس و اوراق بهادار 
در چارچــوب مأموریت قانونی خود بــرای حمایت از 
سرمایه گذاران، موافق قیمت گذاری های دستوری، نبوده 
و نیســت و همواره کوشیده اســت از طریق رفع موانع 
فعالیت اقتصادی شفاف و کارا، از تضییع حقوق سهامداران 
جلوگیری کند، این سازمان از این تلاش هیچ گاه دست 
نخواهد کشــید و تمام توان خود را در راستای صرفه و 

صلاح سهامدارانی که اکنون از 50 میلیون نفر گذشتند 
به کار خواهد گرفت.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار خاطرنشان کرد: 
یکی از منافع ســرمایه گذاران، استفاده کامل از مزایای 
شرکت ها است و ناشرین موظفند از همه منابع خود برای 
تأمین و تقویت منافع سهامداران بهره گیرند. اما اقداماتی 
مثل قیمت گذاری دستوری در حوزه هایی همانند فولاد، 
سیمان، خودرو، فشــار به نهادهای بازنشستگی جهت 
تأمین نقدینگی و ... هرچند، با انگیزه ارزشمند صیانت از 
منافع مردم انجام می شــود اما نه فقط در میدان عمل به 
نتیجه نمی رســند بلکه به منافع سهامداران هم آسیب 
می زنند و ناخواسته، فقط واسطه ها، برنده اجرای این گونه 

تصمیم ها هستند.
www.etebar.net

پژوهشــگاه قوه قضاییــه- نماینده 
دادســتان در پرونده هــای جرائم کلان 
اقتصادی گفت: یکــی از روش های خلق 
پول توسط بانک ها این است که سپرده های 
مردم را صرف خرید ملک می کنند و باعث 
افزایــش 300 تــا 400 درصدی قیمت 
املاک شده اند. رسول قهرمانی در نشست 
تخصصی »قوه قضاییه، خلق پول و صیانت 
از حقــوق عامه« اظهار کرد: خلق پول دو 
معنــا دارد. معنای اول آن خلق پول برای 
تولید است که این نوع خلق پول به اقتصاد 
کمک می کند و اگر نقدینگی به ســمت 
تولید برود، بد نیست اما در معنای منفی 
آنچه امروزه کشور را با مشکل مواجه کرده 
این است که بانک ها به شدت به خلق پول 

منفی دامن می زنند.
قهرمانی افزود: یکی از شــگردهای 
بانک هــا در خلق پول منفــی، پرداخت 
تسهیلات است. فرض کنید بانکی 100 
هــزار میلیارد تومان ســرمایه دارد و فرد 
تولید کننده با حســن نیت برای دریافت 
تسهیلات به بانک مراجعه می کند و 10 
میلیارد تومان تسهیلات می گیرد. مشکل 
این اســت که بانک ها ســود زیادی برای 
پرداخت تســهیلات دریافت می کنند و 
زمان سررسید تســهیلات کم است. اگر 
تولید کننده نتواند اقساط خود را در زمان 
سررسید وام پرداخت کند در حالت مثبت 
باید بانک به او مهلت دهد اما بانک ها این 
کار را نمی کننــد. نماینده دادســتان در 

پرونده های جرایم کلان اقتصادی اضافه 
کرد: به عنوان مثال اگر تسهیلات گیرنده 
بایــد 15 میلیارد به بانــک برای دریافت 
تســهیلات پرداخت کنــد و این مبلغ را 
نداشــته باشــد، بانک مجدد به این فرد 
معــادل 15 میلیارد تومان تســهیلات 
می دهــد و یک دقیقه بعد ایــن پول را از 
حساب مشتری کسر می کند و بدهی فرد 
صفر می شــود و 15 میلیــارد پرداخت 
تســهیلات جدید با سود بیشتر محاسبه 
شــده و این روند باز هم تکرار می شود. در 
یکی از پرونده ها 16 بار این روند تکرار شده 
که این موضوع فاجعه است. قهرمانی گفت: 
در نهایت بانک ها تا ارزش واقعی وثیقه به 
فرد تسهیلات پرداخت می کنند و زمانی 

که میزان تسهیلات به ارزش وثیقه می رسد 
ملک را مصادره می کننــد. در این موارد 
هیات مدیــره بانک در هر بــار پرداخت 
تسهیلات، درصدی را به خود اختصاص 
می دهند. وی بیان کرد: برخی مفســدان 
اقتصادی به هیات مدیره بانک ها رشــوه 
می دهند تا تسهیلات آنها را تسویه کنند و 
قوه قضاییه دیر تر به سراغ آنها برود. همین 
موضوع باعث می شود بسیاری از واحدهای 
تولیدی تعطیل شــود. این کار بانک ها را 
جرم تحصیــل مال از طریق نامشــروع 
می دانم و متاسفانه بانک مرکزی و بانک ها 
هیچ آماری از تمدید تســهیلات ندارند و 
آن از  بانک هــا  هیات مدیــره   فقــط 

 اطلاع دارند.

بانک ها عامل افزایش ۴۰۰ درصدی قیمت ملک شدند
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كاهش مطالبات از دولت كیفیت 
 دارايی های بانک صادرات ايران

 را افزايش می دهد

معاون مالی بانک صادرات ایران از افزایش سود هر 
سهم )EPS( وبصادر به 336 ریال در صورت های مالی 
حسابرسی شده شش ماهه اول سال 99 خبر داد و از تاثیر 
مثبت مصوبه اخیر واگذاری ســهام دولت به این بانک به 
عنوان اقدامی مثبت در افزایش کفایت سرمایه استقبال 

کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، احمد 
فاضلی گفت: اطلاعات صورت هــای مالی میان دوره ای 
حسابرسی شده شش ماهه 99 بر روی سامانه کدال قرار 
گرفت و خوشــبختانه EPS بانک از عــدد 3 ریال در 
صورت های مالی شش ماهه و  13 ریال پایان سال 98 به 
336 ریال برای هر ســهم در پایان 31 شهریور سال 99 

افزایش یافته است.
وی افزود: به این ترتیب کفایت سرمایه بانک صادرات 
ایران نســبت به پایان سال گذشته 2.78 درصدافزایش 
داشــته  وبا توجه به برنامه های عملیاتی موجود، انتظار 
داریم در پایان سال جاری شاهد افزایش چند درصد دیگر 

در کفایت سرمایه بانک باشیم.
فاضلی روند افزایش سرمایه بانک را نیز مورد توجه 
قرار داد و گفت: افزایش سرمایه از محل سلب حق تقدم،  
اولین بار توسط بانک صادرات ایران مطرح شد و مورد اقبال 
عمومی و دولتمردان قرار گرفته اســت، به طوری که در 
دولت تصویب و در مجلس شورای اسلامی مورد موافقت 
واقع شــد. همچنین شورای نگهبان آن را تایید کرد و از 
ســوی ریاســت محترم جمهوری به همه دستگاه ها و 

شرکت های بورسی ابلاغ شد.
وی اظهار کــرد: با وجود تهیه گــزارش توجیهی، 
دریافت گزارش بازرس قانونی و نامه موافقت بانک مرکزی 
قبل از برگزاری مجمع عمومی عملکرد سال 1398، بنا به 
عدم موافقت ســازمان خصوصی سازی به دلیل کاهش 
درصد ســهام دولت و ســهام عدالت از طریق این روش 
افزایش سرمایه، تاکنون به این مهم دست نیافته ایم. اصرار 
و درخواســت داریــم مســئولین محتــرم ســازمان 
خصوصی سازی با تأکید بر عدم کاهش ارزش ریالی سهام 
دولت و سهام عدالت، با این روش موافقت نمایند چراکه 
افزایش سرمایه از طریق سلب حق تقدم کمک شایانی به 
بهبود ســاختار مالی و نسبت های مهم از جمله کفایت 

سرمایه بانک خواهد کرد.
معاون مالی بانک صادرات ایران افزود: افزایش کفایت 
سرمایه تاثیر قابل توجهی بر افزایش سقف ارائه تسهیلات 
به تولید کنندگان بزرگ و مشتریان اصلی بانک صادرات 

ایران خواهد داشت.
فاضلی همچنین واگذاری سهام شرکت های پالایشی 
و برخی دیگر از ســهام شرکت های معتبر بورسی به سه 
بانک صادرات، ملت و تجارت را اقدامی مثبت ارزیابی کرد 
و گفت: این اتفاق از یک سو موجب همبستگی این بانک ها 
با دولت شد و از سوی دیگر دستاورد خیلی مهمی برای 

این بانک ها دارد.
معاون مالی بانک صادرات ایران تاکید کرد: این اقدام 
کیفیت دارایی های بانک صادرات ایران را افزایش خواهد 
داد و حجم مطالبات بانک صادرات ایران از دولت کاهش 
و در مقابل سرفصل سرمایه گذاری های )سریع المعامله( 

بانک را افزایش خواهد داد.
فاضلی با تاکید بر اینکه شفاف ســازی در خصوص 
صورت هــای مالی از اقدامات اساســی برای بانک تلقی 
می شود، اظهار کرد: شفافیت اطلاعات صورت های مالی 
بانک صادرات ایران برای آگاهی ســهامداران، همکاران 
بانک، فعالان بازار ســرمایه و برای همه کسانی که روند 
موفقیت هــای این بانک را به هــر دلیل رصد می کنند، 
اهمیت دارد و هر چه قدر که این اطلاعات با سرعت و دقت 
بیشتر و به موقع منتشر شود، مؤثرتر واقع خواهد شد قطعاً 

به عملکرد صحیح بانک کمک خواهد کرد. 
وی افزود: ســهام بانک صادرات ایران دارای ارزش 
ذاتی به مراتب بالاتر از قیمت بازار فعلی است که در شرایط 
 عادی افزایــش 60 تا 70 درصدی نرخ بــازار آن دور از 

ذهن نیست. 

 امضای تفاهم نامه همکاری بین فولاد مبارکه
 و اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی تهران

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بازدید از ســازمان گسترش و نوســازی صنایع ایران)ایدرو( با اشاره به تجربه و دانش انباشته این سازمان در انجام پیمانکاری های بزرگ 
به ویژه در دو دهه اخیر، بر توســعه این فعالیت ها با رویکرد توانمندسازی زنجیره پیمانکاران فرعی و افزایش ضریب داخلی سازی اقلام و کالاهای مورد استفاده در پروژه 

های عظیم کشور تاکید کرد. 
علیرضا رزم حســینی در این بازدید از آخرین وضعیت اجرای فاز ۱۴ پارس جنوبی به وســیله ایدرو و کنسرسیوم پیمانکاران تماماً ایرانی این پروژه گازی کسب اطلاع کرد و 
ضمن ابراز خرسندی از داخلی سازی 65 درصدی اقلام مورد نیاز فاز خشکی و دریا در این فاز، تقویت این رویکرد از طریق تعامل ایدرو با شرکت های دانش بنیان و پیمانکاران 
فرعی را اولویت و ضرورت مســتمری برشمرد که در ســایر طرح های پیش رو نیز باید مورد توجه قرار گیرد. رزم حسینی همچنین حضور رقابتی و کیفیت افزای ایدرو در 
پیمانکاری های بزرگ بخش های مهم دیگر از جمله صنایع معدنی از قبیل فولاد و مس را خواســتار شــد. در این بازدید محسن صالحی نیا معاون وزیر صمت و رئیس هیات 

عامل ایدرو و بازرگان پروژه های کلان این سازمان گزارشی از فعالیت های ایدرو در این حوزه ارائه کردند.

داخلیسازی
۶5درصدیاقلام

موردنیازفازخشکی
ودریادرفاز1۴
پارسجنوبی

مسعود خوانساری رئیس و اعضای اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی تهران در راستای هم افزایی 
و مشارکت و همکاری راهبردی با فولاد مبارکه در حوزه 
تحول دیجیتال، ضمن دیدار با مهندس عظیمیان مدیر 
عامل فولاد مبارکه و بازدید از فرایند تولید این شرکت، 

تفاهم نامه همکاری  امضاء کردند.
مهندس حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه در این زمینه با اشــاره به ضرورت اجرای 
طرح تحول دیجیتال به عنوان ضمانت رقابت پذیری و 
حفظ جایگاه این شــرکت درعرصه بازارهای جهانی و 
بــه  خلــی  ا  د
بیان چالش ها و دغدغه های پیش روی شرکت فولاد 

مبارکه پرداخت.
وی اقتضائات محصول، فشارهای هزینه ای، رقابت 
و الزامات خدمات و پیچیدگی فرایند را از جمله چالش 
های پیش رو برشــمرد و در ادامــه از الزامات قانونی و 
مقرراتی، مشــتری و تولید محصولات متنوع در کنار  
بازارهای متعدد به عنوان دیگر چالش های ارزیابی شده 

در این خصوص نام برد.
مدیر عامل فولاد مبارکه جایگاه فولاد ایران را در 
مقایسه با 20 کشــور برتر تولید کننده فولاد در رتبه 
یازدهم ارزیابی و خاطرنشــان کرد: با توجه به ظرفیت 
های موجود در عرصه صنعت فولاد کشور در مقایسه با 
عرصه های دیگر اقتصادی، صنعت فولاد ایران زمینه 
رقابت و به دســت آوردن جایگاه های برتر درجهان را 
دارد از ایــن رو با اجرای تحول دیجیتال در این صنعت 
به ویژه در فولاد مبارکه امکان کاهش فاصله فعلی دور 

از ذهن نخواهد بود.
مدیرعامل فولاد مبارکه از جدید بودن موضوعات 
این طــرح و عدم وجود نمونه های موفق در کشــور، 
فرهنگ سازی و توسعه نظری و عملی در ساختار فولاد 
مبارکه و جلب مشارکت حداکثری، فقدان پیمانکاران 
توانمند دارای محصول و راهکار آماده به عنوان برخی 
از مهمترین چالش های اصلی این شــرکت در اجرای 
طــرح تحول دیجیتال نام برد.  وی خاطر نشــان کرد: 
زمینه های خوبی در جهت همکاری مشترک بین فولاد 
مبارکــه و اتاق بازرگانی وجود دارد که از آن جمله می 
توان به تلاش حداکثری برای نهادینه شــدن ضرورت 
تحول دیجیتال در کلیه صنایع کشــور و مشارکت در 
سرمایه گذاری ایجاد زیرساخت های تحول دیجیتال 
در مراکز دانشگاهی و صنعتی و به اشتراک گذاشتن آن 
ها اشاره نمود.مهندس عظیمیان در ادامه فراهم سازی 
زمینه استفاده از تجارب بین المللی به ویژه اتاق های 

کشــورهای صنعتی پیشرو در انقلاب چهارم، سرمایه 
گذاری در حوزه توســعه اســتعدادهای فناوری های 
نوظهور به ویژه هوش مصنوعی، اینترنت اشیاء، اطلاعات 
عظیم)Big data( و تحلیل داده ها را به عنوان دیگر 
 زمینه هــای موجــود در جهت همکاری مشــترک 

عنوان کرد. 

پروژه اجرای تحول دیجیتال یکی از اقدامات 
بسیار مهم اخیر شرکت فولاد مبارکه

در ادامه مسعود خوانساری رئیس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی تهران نیز ضمن  اشاره به 
کارهای کلان انجام شــده در اتــاق بازرگانی به ویژه 
اقدامات در مرکز نوآوری و مدرسه تازه تاسیس کسب 
و کار گفت: خوشبختانه فولاد مبارکه با وجود تحریم ها 
گام هــای موثری در حوزه افزایش کمی و کیفی تولید 
فولاد برداشته است. او از پروژه اجرای تحول دیجیتال 
به عنوان یکی از اقدامات بسیار مهمی که از سال گذشته 
در شــرکت فولاد مبارکه آغاز گردیده یاد کرد و گفت: 
اقدامات این شــرکت در زمینه اجــرای طرح تحول 
دیجیتال موجب شد تا به جهت آشنایی بیشتر و تبادل 
تجربه در خصوص اقدامات صورتگرفته در مرکز نوآوری 
اتاق بازرگانی تهران بازدیدی از شــرکت فولاد مبارکه 
داشته باشیم و در قالب تفاهم صورت گرفته زمینه ای 
ایجاد شــود تا تجارب این دو مجموعه در اختیار سایر 
صنایع نیز قرار بگیرد. وی همچنین ابراز امیدواری کرد 
اتاق بازرگانی بــه عنوان انتقال دهنده تجربیات فولاد 
مبارکه بتواند به خوبی در حوزه تحول دیجیتال به ایفای 
نقش بپردازد.  در ادامه این دیدار رسول سراییان مدیر 
عامل شرکت ایریسا نیز  با ارائه گزارشی از اقدامات انجام 
شده در حوزه تحول دیجیتال در شرکت فولاد مبارکه 
به دلایل حرکت فولاد مبارکه به ســمت اجرایی شدن 
این طرح اشاره و تصریح کرد: تحولات جهانی در عرصه 
اقتصاد و تجارت و رقابت شدیدی که در حوزه صنعت 
فولاد جهان وجود دارد، الزاما بنگاه های اقتصادی بزرگ 

را به حرکت به این سمت سوق می دهد. 
وی از عضویت فولاد مبارکه در باشگاه فانوس های 
دریایی به عنوان چشم انداز این شرکت نام برد و با تاکید 
بر این نکته که تمامی اقدامات  در طرح تحول دیجیتال 
در همین راستا برنامه ریزی شده است خاطر نشان کرد: 
بنگاههای آینده نگر در کشورها به دنبال به دست آورن 
شــرایط لازم برای عضویت در این باشــگاه هستند. 
باشــگاهی که اعضای آن ضمن حفظ و جایگاه رقابت 
پذیری خود که منجر به سود دهی بیشتر برای آن بنگاه 

ها می شود، به عنوان پیش برنده و توسعه دهنده شرکت 
های دیگر در کشــورهای متبوع خــود عمل و فرایند 
تحول دیجیتال را در شرکت های دیگر تسهیل خواهند 

کرد.
وی با اشــاره به  گام های اساسی طراحی شده و 
شناســایی 70 پروژه اولویت دار گفت: شــرکت فولاد 
مبارکه تنها شــرکتی است که 125 سیستم IT مورد 
اســتفاده در آن به صورت یکپارچه در حال کار کردن 

است و از  این حیث در کشور منحصر به فرد است.
مدیرعامل شــرکت ایریســا همچنین با اشاره به 
اقدامات اجرایی انجام شــده در عرصه تحول دیجیتال 
خاطر نشــان کرد: تهیه و تدوین نقشــه راه تحول در 
100روز و رونمایی آن در پنجم مرداد سال جاری و آغاز 
اجرای 11 پروژه زیرســاختی توسط شرکت ایریسا در 
کنار آموزش125 نفر از مدیران شرکت فولاد مبارکه و 
25 نفر از مدیران شرکت ایریسا در دانشگاه اصفهان از 
جمله اقدامات صورت گرفته توســط این شــرکت به 
عنوان مجــری طرح تحول دیجیتال شــرکت فولاد 

مبارکه بوده است.
 REVERSE وی در ادامــه برگزاری دو رویداد
PITCH )رویدادهای جدید در فضای کارآفرینی( با 
ارائه 12 چالش و آغاز برندســازی و فرهنگ سازی به 
منظور مشارکت بدنه فولاد مبارکه و همچنین برگزاری 
دو دوره سنجش بلوغ دیجیتال در فولاد مبارکه به همراه 
بهره گیری از تجارب مشــاور بیــن المللی به عنوان 
اقدامات اجرائی مهم در این راســتا کــه از زمان آغاز 
فرایندهــای مربوط به اجرای طرح تحول دیجیتال در 

شرکت فولاد مبارکه انجام شده است نام برد. 
بــا امضای این تفاهــم که به امضــاء حمیدرضا 
عظیمیان مدیر عامل فولاد مبارکه و مسعود خوانساری 
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران 
رسید، طرفین متعهد به ساماندهی و بسیج ظرفیت های 
موجود برای ارتقاء بهره وری ملی، بخشــی و بنگاهی 
شــدند و تلاش خود را به کار خواهند بست تا با ایجاد 
مشــارکت های راهبردی و تمرکز بر هوشمند سازی 
صنعتــی در زنجیره ارزش تولید ملــی در حوزه های 
فولاد،کانی و فلزات، زمینه ســاز تحقــق برنامه های 
راهبردی به ســمت انقلاب صنعتی چهارم، هوشمند 
سازی کارخانه ها و تحول دیجیتال و نوآوری در کشور 
باشند.  قابل ذکر است نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی تهران در ابتدای بازدید خود با حضور 
در معراج الشهدای شرکت فولاد مبارکه به مقام شامخ 

شهیدان ادای احترام نمودند.

گفتگو-1

 افزايش تولید فلزات غیرآهنی طی ۲0 
 سال گذشته به بیش از 1۲0 درصد

رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: تولید فلزات غیرآهنی 
طی 20 سال گذشته، بیش از 120 درصد افزایش داشته است 
و ما به دنبال توسعه غیرآهنی ها در کنار فلزات آهنی هستیم.  
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، وجیه الله جعفری امروز در 
سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی 
ایران و فناوری های وابسته با نگاهی به تولید و بازار با بیان این 
مطلب اظهار داشت: طی سال های اخیر، بخش معدن و صنایع 
معدنــی در اقتصاد جایگاه ویژه ای پیدا کــرد. وی ادامه داد: 
افزایش 50 درصدی ارزش افزوده بخش معدن طی 8 سال 
گذشته، رشد صادرات معدن و صنایع معدنی به ارزش بیش 
از 8.5 میلیارد دلار در سال، افزایش 23.7 درصدی ارزش سهام 
شرکت های معدنی و صنایع معدنی در بورس، حاکی از جایگاه 
و اهمیت بخش معدن و صنایع معدنی در اقتصاد کشور است.
رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به موضوع اکتشاف 
در بخش فلزات اساسی و مهم به عنوان یکی از گام های مهم 
این سازمان، تصریح کرد: اکتشاف در این سازمان طی سال 
های اخیر سرعت گرفت. وی ادامه داد: از نتایج این اکتشافات، 
شناسایی 759 محدوده امیدبخش است که هر کدام از این ها 
می تواند به معدن تبدیل شود. پتانسیل های معدنی زیادی 
در کشور وجود دارد و اکنون بستر استفاده از ذخایر و توسعه 
اکتشاف آنها وجود دارد. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت 
خاطرنشان کرد: طبق برآوردها، پیش بینی می کنیم در سال 
آینده ذخایر مطلوبی از معادن اکتشاف شده در مناطق محروم 
حاصل کنیــم. اکنون یکی دو مورد از این نتایج به قطعیت 
رسیده و امیدواریم شرکت دیگری در طراز شرکت مس ایجاد 
کنیم. وی همچنین اظهار داشت: طرح احیا و فعال سازی 
معادن کوچک در سال 97 مطرح و از سال 98 اجرایی شد و 

هدف آن، تبدیل معادن کوچک به ذخایر بزرگ است.
جعفری با اشــاره به اینکه معادن کوچک مقیاس از 2 
مشکل برخوردارند، گفت: مشکل نخست اینکه با توجه به 
بررسی های انجام شده، در اغلب معادن واگذار شده، اکتشاف 
انجام نشــده است. همچنین، به دلیل ذخایر پایین، امکان 
فرآوری در این معادن وجود ندارد. وی ادامه داد: برای رفع این 
مساله، می توان با مشارکت شرکت های بزرگ همچون فولاد 
مبارکه و مس، 10-20 معدن کوچک، را در اختیار آنها قرار 
داد تا با سرمایه گذاری هایی که انجام می دهند، نسبت به 

اکتشاف و فرآوری اقدام شود.
رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیــان اینکه می توان با 
واگذاری واحدهای کوچک به بخش خصوصی، بهره وری آنها 
را بالا برد، خاطرنشان کرد: شرکت تهیه و تولید مواد معدنی با 
واگذاری راهبری برخی واحدهای تابعه، تجربه مطلوبی کسب 
کرد. به طوری که تولید در این واحدها بیش از 5 برابر، اشتغال 

3 برابر و میزان ذخیره نیز 3 برابر شد.

افزايش ۷۳ درصدی حقوق دولتی 
وصولی معادن تهران

طبق اعلام علی عبــدی معاون امور معادن و صنایع 
معدنی سازمان صمت استان تهران از ابتدای سال جاری تا 
پایان آبان ماه حقوق دولتی وصولی معادن اســتان تهران 
افزایش 73 درصدی و استخراج واقعی رشد 12 درصدی 
داشته است  وبا پیگیری های به عمل آمده در سال جهش 
تولیــد، اعتبار پروانه بهره برداری معادن شــن و ماســه 
شهرستان های قدس و شــهریار از سه سال به پنج سال 
افزایش یافته که این امر با هدف افزایش امنیت سرمایه گذاران 
در معادن، کاهش هزینه های طراحی بهره برداران و ایجاد 
اطمینان خاطر به ســرمایه گذاران انجام شده است.طی 
تفاهمنامه منعقد شده میان سازمان صمت و نظام مهندسی 
معادن استان تهران، مقرر شده است تا کارشناسی صدور 
صلاحیت فنی و مالی معادن به ســازمان نظام مهندسی 
معدن اســتان تهران واگذار شود.در این راستا متقاضیان 
حقیقی و حقوقی می توانند کلیه مدارک و مستندات مربوطه 
را جهت بررســی و رفع نواقص به سازمان یادشده تحویل 
نمایند و پس از تایید مدارک توسط نظام مهندسی معدن 
تهران، به کمیته ای جهت ارزیابی ارسال می شود. با تشکیل 
این کمیته و ارزیابی مدارک بهره برداران در صدور صلاحیت 

فنی و مالی معادن تسریع می شود.

با توجه به اجرای مصوبه های ستاد اقتصادی دولت و ستاد ملی مقابله با کرونا و بخشنامه بانک مرکزی ج.ا.ایران در سال جاری، بانک آینده، 
به منظور همکاری و هماهنگی لازم برای تسریع در اعطای این تسهیلات، تعداد بیش از 3980 فقره تسهیلات کمک ودیعه مسکن، پرداخت کرد. 
بانک آینده از ابتدای مرداد ماه تا 29 آذرماه 1399، تعداد 8845 فقره تسهیلات به ارزش بیش از 2420 میلیارد ریال معرفی شده فعال به 
بانک را در دســتور کار خود دارد. گفتنی اســت؛ از تعداد 8845 فقره تسهیلات معرفی شده به بانک آینده، تعداد بیش از 3982 فقره، تسهیلات 

خود را دریافت کردند که ارزش کل پرداختی این تسهیلات، حدود مبلغ 10098 میلیارد ریال است. 
پرونده های سایر متقاضیان معرفی شده به بانک نیز در اسرع وقت در حال بررسی است که پس از تکمیل و مطابقت با ضوابط بانک مرکزی 

ج.ا.ایران، تسهیلات حمایتی آن ها نیز پرداخت می شود.

بانک اقتصادنوین با هدف تسهیل دریافت خدمات بانکی نوین و کاهش مراجعات حضوری مشتریان گرامی به شعب در دوران پاندمی کرونا، امکان 
فعال سازی و دریافت غیرحضوری رمز عبور سامانه »همراه نوین« را فراهم کرد. به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، با این امکان جدید که در راستای 
تسهیل بهره مندی هر چه بیشتر مشتریان ارجمند از خدمات غیرحضوری عملیاتی شده است، کاربران می توانند بدون مراجعه به شعب بانک رمز ورود به 
اپلیکیشن »همراه نوین« را دریافت کنند و از امکانات منحصربه فرد این اپلیکیشن جامع بهره مند شوند. مشتریان گرامی بانک اقتصادنوین می توانند پس از 
مراجعه به صفحه ویژه همراه نوین در پورتال اطلاع رسانی این بانک به نشانی www.enbank.ir/mobile ابتدا این اپلیکیشن را نصب و سپس نسبت 
به دریافت رمز عبور به صورت غیرحضوری از طریق لینک دریافت رمز عبور همراه نوین اقدام نمایند.همچنین کارشناسان مرکز 24 ساعته ارتباط با مشتریان 
بانک اقتصادنوین به شماره 48031000-021 آماده راهنمایی مشتریان در استفاده از این سامانه و پاسخگویی به سؤالات احتمالی هم وطنان عزیز هستند.

پرداختبیشاز3980فقرهتسهیلاتحمایتیکمکودیعهمسکنتوسطبانکآینده امکاندریافتغیرحضوریرمزعبور»همراهنوین«فراهمشد

هیات عمومی دیوان عدالت اداری 
اعلام کرد: ایثارگرانی که تغییر صندوق 
بیمه و بازنشســتگی آنها عملا در زمان 
حاکمیت برنامه ششــم بوده، مشمول 
مقررات حاکم بر برنامه ششم توسعه بوده 

و از پرداخت مابه التفاوت تغییر صندوق 
بیمه ای خود معاف هستند.

به دنبال اعلام تعارض در خصوص 
آرای صادره ازسوی برخی شعب دیوان 
عدالــت اداری به خواســته معافیت از 
پرداخت ما به التفاوت مربوط به موضوع 
بند )خ( ماده 88 قانون برنامه پنج ساله 
ششــم توســعه اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگــی جمهــوری اســلامی ایران 
)1400- 1396( مصوب ســال 1395، 
هیات عمومی دیوان عدالت اداری طبق 
ماده 89 قانون تشکیلات و آیین دادرسی 
دیوان عدالت اداری پس از بررسی، ضمن 

اعلام محرز بودن تعارض، با توجه به اینکه 
ملاک شمول قانون برنامه ششم توسعه 
اقتصادی، زمان انجام انتقال حق بیمه و 
بازنشســتگی بوده و این امر نیز پس از 
پرداخت مابه التفاوت محقق می شود و 
شــکات در زمان حاکمیت قانون برنامه 
پنج ســاله ششم، اقدام به پرداخت مابه 
التفاوت مذکور نکرده اند، بنابراین انتقال 
صندوق بیمه ای آن ها مشــمول قانون 
برنامه ششم توســعه اقتصادی بوده و 
مطابق بنــد )خ( مــاده 88 این قانون، 
ایثارگــران، فرزندان شــهدا، آزادگان، 
رزمندگان و جانبازان بــرای یک بار از 

پرداخت مابه التفاوت ناشــی از تغییر 
صندوق بیمــه و بازنشســتگی معاف 
هســتند. این گزارش حاکی اســت به 
موجب رای وحدت رویه هیات عمومی 
دیوان عدالت اداری معافیت از پرداخت 
مابه التفاوت ناشی از تغییر صندوق بیمه 
و بازنشستگی صرف نظر از تغییر دستگاه 
استخدامی برای همه مشمولان آن که 
تغییر صندوق بیمه و بازنشستگی ایشان 
عملا در زمان حاکمیت برنامه ششــم 
توسعه بوده، برابر مقررات حاکم در قانون 
برنامه ششم توسعه برای یک بار اعمال 

خواهد شد.

رای وحدت رویه دیوان عدالت اداری:

ايثارگران از پرداخت مابه التفاوت تغییر صندوق بیمه ای معاف شدند

www.etebar.net
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گفتگو-1
ملاک رقابت بانک ها در آينده میزان 

ارائه خدمات غیرحضوری است

مدیرعامل بانک توســعه صادرات ایــران با بیان اینکه 
تحولات حوزه بلاک چین در دنیا، وضعیت بانکداری را تحت 
تاثیر قرار داده است، گفت: در آینده ملاک رقابت بانک ها به 
جای نرخ ســود، سطح خدمات غیر حضوری خواهد بود. به 
گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، دکتر علی 
صالح آبادی در هفتمین جلسه مجازی اتاق فکر بانک توسعه 
صادرات ایران ، افزود: از میان خدمات ارزی، ریالی و اعتباری 
که از سوی بانک ها ارائه می شود، خدمات ریالی بیشترین توجه 
را به خود معطوف کرده و لازم اســت در این زمینه بالاترین 
کیفیت خدمات غیر حضوری به مشــتریان ارائه شود. وی از 
مدیریت فاوا بانک توسعه صادرات ایران خواست با همکاری 
امورشعب بانک توســعه صادرات ایران، راهکارهای انتقال 
خدمات ارزی بانک بر بستر الکترونیکی را بررسی و ارائه خدمات 
غیر حضوری در این زمینــه را ارتقا دهند. در حوزه خدمات 
اعتباری غیر حضوری بنا داریم ســامانه CBRM مبدل به 
LOS شود تا مراحل فرایند درخواست مشتری تا تصویب و 
ابلاغ و اجرا به طور کلی الکترونیکی انجام شود؛ در این زمینه 
واحد IT بانک با یکی از شرکت های تابعه بانک همکاری دارد، 
بانکداری باز جزو اولویت های بانک توسعه صادرات ایران بوده 
است؛ هرچند راه اندازی این سازو کار نیازمند بررسی و آمادگی 
بیشتر سامانه های بانک است. بانکداری باز از سال آینده با توسعه 
بسترهای فنی با جدیت بیشتری در سطح شعب دنبال خواهد 
شد،جلسات هفتگی در حوزه “ بانکداری باز” در بانک برگزار و 
طی آن فرایند عملیاتی “بانکداری باز” در ســه فاز “عملیات 
شرکت های تابعه بانک”، “تسویه معاملات بازار سرمایه “ و “ارائه 
خدمات به مشتریان بانک” بررسی می شود، پیش بینی می 
شود به زودی این ساز و کار پس از خروج موفق از مرحله پایلوت 

در دسترس تمام مشتریان بانک قرار بگیرد.

خبر
خط شكنی نسل جديد فناوری های 

نوظهور در بازار پول و سرمايه

کورش پرویزیان مدیر عامل بانک پارسیان 
رییس کانــون بانک ها و موسســات اعتباری 
خصوصی  گفت: گزارش های جهانی از سرازیرشــدن 
سرمایه ها به سمت فین تک ها به خصوص در حوزه خدمات 
مالی خبر می دهد. بر اساس آماری که اعلام کرده» حدود 
20 درصد تولید ناخالص داخلی کشورهای توسعه یافته در 
سال 2020 از کانال فناوری اطلاعات تحقق پیدا کرده این 
در حالی است که در ایران با وجود فراهم بودن زیر ساخت 
های لازم برای رشد این پدیده نوظهور، این نسبت بسیار 
اندک می باشد، به کار گیری فناوری های نو ظهور در صنعت 
بانکداری ، بازار پول و سرمایه و ارز موضوعی است که نمی 
توان به راحتی از کنار آن گذشت و توجه و تمرکز زیادی از 
سوی فعالین این حوزه، عالی الخصوص بانک ها، فعالین بازار 
سرمایه، نهاده مرتبط و حتی بنگاه ها را می طلبد، آنچه برای 
فعالان سیتم بانکی و بازار سرمایه ضرروی به نظر می رسد 
کسب آمادگی لازم برای بهره گیری از تحولات فناوری های 
نوظهور در صنعت پولی و مالی اســت.آمادگی می تواند از 
تعدیل موانع قانونی پیاده سازی تکنولوژی ها تا ایجاد انگیزه 
و آموزش کارکنان و به روز رسانی زیر ساخت های مورد نیاز 
باشد، بانک های کشور امروز به شدت نیاز دارند تا با تمرکز 
بر ظرفیت فنــاوری های اطلاعاتی، هزینه های خود را به 
صورت قابل ملاحظه ای کاهش دهند و این موضوع می تواند 
از گذر فین تک ها عبور کند.وی افزود: در صنعت فناوری 
اطلاعات رشد فناوری های نوین مانند نسل جدید هوش 
مصنوعی، کلان داده و بلاکچین که مصادیق مختلف فناوری 
های نوظهور هستند در خدمات مالی تحولات ساختاری 
ویــژه ای ایجاد کرده به طــوری که روندهای آتی صنعت 

بانکداری با چنین کلید واژه هایی گره خورده است.

بازار سرمایه هم اکنون در ریل مناسب قرار گرفته و از نظر عملکرد 
به مرحله ای رسیده که می شود به آن اطمینان کرد

دکتر فرهاد دژپســند وزیر اقتصاد و دارایی گفت:بازار 
سرمایه هم اکنون در ریل مناسب قرار گرفته و از نظر عملکرد 
به مرحله ای رسیده که می شود به آن اطمینان کرد، تاکنون 
حتی یک برگ از اوراق دولتی، حتی با یک ساعت تاخیر در 
تسویه نیز مواجه نشده است، برای سال آینده واگذاری 95 
هزار میلیارد تومان دارایی های دولتی پیش بینی شده است، 
که اگر شــرایط مساعد باشد و حواشی مربوط به خصوصی 
سازی مدیریت شود، این موضوع بدون مشکل، قابل تحقق 
است، برای گرانی های متاثر از نرخ ارز، باید منتظر باشیم که 
سیاســت های ارزی جواب دهد تا نرخ ارز متعادل شود، بازار 
سرمایه هم اکنون در ریل مناسب قرار گرفته و از نظر عملکرد 

به مرحله ای رسیده که می شود به آن اطمینان کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت اقتصاد 
وی افزود: هم اکنون نهاد سازی ها در بازار بورس، صورت گرفته 
و می توان گفت امروز تقریباً همه ناشران، “بازارگردان” دارند و 

این یکی از تحولات اساسی است.
به جز متغیر های پیرامونی که در بازار سرمایه اثر می گذارد، 
اختلال خاصی در بازار نداریم. گاهی سیاست گذاری هایی که 
در بخش های مختلف صورت می گیرد بر بازار اثر می گذارد که 
این طبیعی است، مثلاً اگر قرار باشد برای یک گروه کالایی، 
کف قیمتی تعیین و سقف آزاد شود به نفع این گروه است، اما 
چون خبر آن بد منعکس می شــود اثر معکوس می گذارد. 
تحلیل ها برای آینده، بر این موضوع تاکید دارد که نرخ ارز با 

ثبات و متمایل به کاهش است. کمیسیون تلفیق مجلس 
شورای اســلامی، کلیات بودجه را تصویب کرد و بر اساس 
جلسه ای که با حضور روسای دو قوه و دیگر مسئولان، در دفتر 
رئیس جمهور برگزار شد، سازمان برنامه و بودجه و دستگاه 
ها ی مرتبط، حداکثر همکاری را خواهند داشت تا بودجه، به 
بهترین شکل، مراحل خود را طی کند. وی با بیان اینکه، پنج 
دوازدهم بودجه 1400 در دولت دوازدهم اجرا می شود، گفت: 
رئیس محترم جمهور تاکید دارد که بودجه سال آینده باید از 
ثبات، پایداری و قوام لازم برخوردار باشد و این دولت، نگاه ملی 
به بودجه دارد. وزیر اقتصاد درباره تامین مالی دولت از طریق 
انتشار اوراق مشارکت هم گفت: فروش اوراق به مردم یکی از 
بهترین راه های تامین مالی بودجه است که اگر این کار انجام 
نشود باید از بانک مرکزی استقراض کنیم که تبعات منفی 
زیادی دارد. وی تصریح کرد: تاکنون یک برگ از اوراق دولتی، 

حتی با یک ساعت تاخیر در تسویه نیز مواجه نشده است. برای 
سال آینده واگذاری 95 هزار میلیارد تومان دارایی های دولتی 
پیش بینی شــده است، همچنان که امسال حدود 33 هزار 
میلیارد تومان از اموال و سهام دولت در شرکت های دولتی را 
واگذار کرده ایم، سال آینده اگر شرایط مساعد باشد و حواشی 
مربوط به خصوصی سازی مدیریت شود، این موضوع بدون 
مشکل، قابل تحقق است. در خصوص مالیات به گونه ای عمل 
خواهیم کرد که برای مودیان خوش حساب یا شناسنامه دار و 
فعالان بخش خصوصی نگرانی ایجاد نشود،  در ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت وقت زیادی برای کنترل تورم گذاشته می شود 
و این موضوع مورد تاکید رئیس جمهور است. برای جلوگیری 
از رشــد فزاینده قیمت ها، سیاست کنترل نقدینگی دنبال 
می شود تا تقاضا به صورت فزاینده افزایش پیدا نکند و بایددو 
موضوع گرانی و گرانفروشی را باید از هم جدا کرد، گاهی هزینه 
تمام شده کالا با افزایش قیمت مواد اولیه وارداتی و قیمت ارز، 
افزایش می یابد، اما در برخی مواقع در شرایط بازار، افرادی سوء 
استفاده کرده و اقدام به گران فروشی می کنند. باید از طریق 
نهاد های نظارتی، مقابله لازم با این قبیل افراد صورت گیرد و 
هــم اکنون نیز وزارت صمت و ســازمان حمایت از مصرف 
کنندگان و تعزیرات حکومتــی، برنامه هایی برای مقابله با 
گرانفروشی ها دارند. برای گرانی های متاثر از نرخ ارز، باید منتظر 
 باشــیم که سیاســت های ارزی جــواب دهد تا نــرخ ارز 

متعادل شود.

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در بیانیه ای با گرامیداشت ۱۸ دی ماه سالروز شهادت جمعی از هموطنان عزیز در حادثه سقوط هواپیمای اوکراینی، از صبر، نجابت و شکیبایی خانواده های 
معظم آنان قدردانی و تاکید کرد: ملت ما با درک و تحمل سختی های ناشی از دشمنی ها و توطئه های نظام سلطه و استکبار، مصمم تر از گذشته در پی کنار زدن دشمنان از مسیر 
پرافتخار و آینده درخشان فرارو بوده و انتقام سخت از آنان نیز در دستور کار پاسداران انقلاب و مجاهدان مومن امت اسلامی خواهد بود. پاسداران انقلاب اسلامی، طی ۴ دهه 
اخیر همواره در میدان های مبارزه با ظالمان و مستکبران در دفاع از امنیت و منافع ملی و صیانت از آرامش و سلامت مردم حضور شجاعانه و فداکارانه داشته و جان خود را سپر بلای 
ملت ایران کرده اند، بار سنگین فراق فرزندان عزیز ایران بسیار سخت و اندوهبار است و این اتفاق تلخ که در پی ماجراجویی های ضدانسانی و اقدامات تروریستی آمریکا در منطقه 
به وقوع پیوست، بار دیگر اوج خباثت و کینه توزی استکبار جهانی علیه جمهوری اسلامی و ملت ایران را به اثبات رساند و قلب های مردم شهید  پرور ایران را جریحه دار و اندوهگین 
کرد. در پایان این بیانیه با ابراز تأسف و تاثر عمیق آحاد فرماندهان، مسؤولان و کارکنان پاسداران انقلاب اسلامی نسبت به وقوع این حادثه دردناک و ابراز همدردی مجدد با 
خانواده های معظم شهدا و تاکید بر بهره گیری از گزارش های کمیته های تخصصی بررسی حادثه و رفع کاستی ها و معایب برای جلوگیری از حوادث و وقایع مشابه، تأکید شده است.

بارسنگینفراق
فرزندانعزیزایران
بسیارسخت
واندوهبار
است

 به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  بانک مسکن، به تازگی و با راه اندازی حساب سپرده سرمایه گذاری آتیه 
طلایی 3 برای جذب سپرده ها و پس اندازها با محوریت طیف گسترده مشتریان، امکان تازه ای به منظور بسترسازی برای 
گسترش فرهنگ پس انداز به واسطه این امر فراهم شده است وهدف پس انداز با هدف احیا و گسترش این فرهنگ در بین 
مشتریان بانک، تامین آتیه و دستیابی به سرمایه بالاتر از محل تجمیع منابع خرد در دوره بلندمدت بدون محدودیت سنی 
 را برای سپرده گذاران فراهم می کند. از مهمترین مزایای این حساب می توان به امکان انتخاب مبالغ و زمان واریزی بعد از 
افتتاح حساب توسط مشتری و همچنین عدم اعمال جریمه در صورت تغییر در زمان و مبالغ واریزی اشاره کرد. بهره مندی 
از بالاترین نرخ سود سپرده های مدت دار در چارچوب مقررات جاری بانک مرکزی در طول مدت سپرده گذاری و امکان 
افتتاح حساب های متعدد )حقیقی یا حقوقی( به جهت مدیریت در استفاده از منابع ایجاد شده در حساب ها و امکان انتقال 
حساب به بستگان نزدیک مطابق با مقررات موجود از دیگر مزایای این حساب است.یکی از مهمترین مزایای این حساب 
برای جوانان و سپرده گذاران استفاده از مدل های افتتاح و واریز همزمان حساب سپرده آتیه طلایی 3 با حساب پس انداز 

مسکن جوانان است که منجر به تزاید بازده ایجادی برای صاحبان این حساب ها و مشتریان بانک مسکن می شود. 

سپردهسرمایهگذاریآتیه
طلاییباهدفاحیاو
گسترشاینفرهنگ

بانك مسکن

“ وتجارت” در اطلاعیه ای چگونگی واگذاری بخشی از سهام دولت در تعدادی از شرکت های بورسی به این بانک را تشریح 
کرده است. به گزارش روابط عمومی بانک تجارت،در اطلاعیه منتشر شده در سایت کدال این بانک آمده است: باعنایت 
به مفاد تصویب نامه شماره 115274/ت58317 مورخ دهم دی ماه 99 هیئت محترم وزیران در خصوص مصوبه جلسه 
مورخ هفتم دی ماه 99 مبنی بر موافقت با واگذاری بخشی از باقی مانده سهام دولت در تعدادی از شرکت های بورسی به 
این بانک به استحضار می رساند؛ بر مبنای مصوبه فوق، وزارت امور اقتصادی و دارایی)سازمان خصوصی سازی( مکلف 
است معادل چهارصد و سی و پنج هزار میلیارد )435،000،000،000،000( ریال از باقی مانده سهام متعلق به دولت در 
این شرکت های را به بانک های ملت، صادرات و تجارت واگذار کند. بر این اساس از مبلغ 165 هزار میلیارد ریال که به 
این بانک تخصص یافته است، مقرر گردیده، معادل 55 هزار میلیارد ریال در ازاء پرداخت وجه در 4 قسط مساوی )ماهیانه 
تا پایان سال جاری( بدون سود فروش اقساطی و همچنین مبلغ 110 هزار میلیارد ریال بابت تأدیه بدهی دولت به این 
بانک واگذار شود . خاطر نشان می سازد به موجب مفاد تصویب نامه مذکور، قیمت واگذاری سهام شرکت ها مطابق با 
آخرین قیمت پایانی هر سهم در تابلوی بورس در تاریخ اول دی تعیین شده و از تاریخ دهم دیماه 99 همه حقوق مالکانه 

سهام مورد واگذاری، به بانک تعلق می گیرد که آثار مالی ناشی از این نقل و انتقال متعاقباً اطلاع رسانی می شود.

بانکتجارتچگونگی
واگذاریسهامدولتبه
بانکهارااعلامکرد

بانك تجارت

محمد اسلامی وزیر راه وشهرسازی با بیان این که مردم با طرح ملی مسکن خانه دار می شوند، گفت: وجود2/5  
میلیون خانه خالی به این معناست که پول ها در تله افتاده و حبس شده اند. هدف دولت این است که مسکن به عنوان 
یک وسیله زندگی و یک کالای مصرفی تبدیل به کالای سرمایه ای نشود، بحران مسکن به دلیل این است که مسکن 
به عنوان کالای سرمایه ای است و همین دلیل موجب آزار مردم و لطمه به اقتصاد کشور می شود. وقتی می گوییم 
2/5 میلیون واحد مسکونی خالی داریم به این معناست که پول ها در تله افتاده و حبس شدند و در چرخه اقتصاد قرار 
ندارد وقتی تعداد خانوار ها و واحد ها را تطبیق می دهیم در کشور کمبود واحد مسکونی وجود ندارد. موضوع با اهمیت 
برای دولت این است که برای تامین مسکن اقشار متوسط به پایین با اولویت اقشار آسیب پذیر، برنامه داشته باشد 
که به لطف خدا طرح ملی مسکن به خوبی تعریف، معماری و جانمایی شده و زمین های آن نیز انتخاب و طرح نیز 
شروع شده است. متقاضیان این طرح شناسایی شدند و برخی تشکیل پرونده دادند و فرآیند تامین مسکن آنها در 
قالب طرح ملی مسکن در جریان است که امیدواریم به یک جریان پایدار تبدیل شود. مردم با استفاده از طرح ملی 

مسکن و از فرصتی که ایجاد می شود براساس زمان بندی طرح با سازنده ها، بهره مند و خانه دار شوند. 

محمد اسلامی
حبسپول
در۲/5میلیون
خانهخالی

شرکت نفت و گاز پارس از بیمه آسیا به عنوان مجموعه ای فنی، منسجم، پاسخگو و متعهد تقدیر و تشکرکرد.
به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، شرکت نفت و گاز پارس از خدمات ارزنده بیمه ای بیمه آسیا در ادامه پنج سال 
همکاری این دو شرکت در بیمه های تکمیلی درمان، مهندسی، خودرو  و آتش سوزی اماکن و اموال منطقه پارس 
جنوبی، تقدیر و تشکر کرد. بنابراین گزارش، در نامه ارسالی این شرکت به مسعود بادین، نایب رییس هیات مدیره 
و مدیرعامل بیمه آسیا، ضمن اعلام رضایتمندی بالای بیمه گذاران این شرکت از  خدمات بیمه آسیا در پنج سال 
 گذشــته، از عملکرد مجموعه منسجم، پاسخگو و متعهد بیمه آســیا قدردانی شده و بر تداوم این همکاری تاکید

 شده است. 
گفتنی است، شرکت نفت و گاز پارس به عنوان یکی از شرکت های زیرمجموعه شرکت ملی نفت ایران از سال 1394 

تا کنون تحت پوشش بیمه های تکمیلی درمان و سایر رشته های بیمه ای بیمه آسیا قرار دارد.
این شرکت در اول دی ماه 1377 تأسیس شده و مسئولیت توسعه کلیه فازهای میدان گازی پارس جنوبی و توسعه 
میادین گازی پارس شــمالی، گلشن و فردوسی را برعهده دارد. میدان مشترک پارس جنوبی به عنوان بزرگترین 

مخزن گازی کشور و جهان، به تنهایی نیمی از ذخائر گاز طبیعی ایران را در خود جای داده است. 

شرکتنفتوگازپارساز
خدماتارزندهبیمهآسیا
قدردانیکرد

 بیمه آسیا

همایش بررسی اصلاح قانون چگونگی اداره مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی با همکاری کمیسیون 
اقتصادی و مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی با حضور مسؤولان مربوط برگزار شد. محمدرضا پورابراهیمی 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در این نشست با اشاره به اینکه قانون تشکیل مناطق آزاد در کشور سال 1372 
تصویب شد، گفت: سال ها از تصویب این قانون می گذرد و اکنون لزوم بازنگری و آسیب شناسی این قانون در کشور 
احساس می شود، بنابراین طرح اصلاح قانون مناطق آزاد بعد از اعلام وصول در صحن علنی در دستور کار کمیسیون 
اقتصادی قرار گرفت. مجموع جذب سرمایه خارجی برای سرمایه گذاری یکی از اولویت های مهم در مناطق آزاد 
بوده که تاکنون به طور میانگین حداکثر 10 درصد از مجموع منابع جذب شــده در داخل کشــور از محل جذب 
ســرمایه گذاری خارجی بوده است. همچنین مجموع سهم تجارت نسبت به مجموع فعالیت های اقتصادی در 
مناطق آزاد حدود 2 درصد از کل مجموعه تجارت در سرزمین اصلی است و این اعداد و ارقام بیانگر یک شرایط 
خاص است. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، وی با بیان اینکه تراز تجاری در مناطق آزاد کشور تقریبا منفی 
اســت، گفت: در بحث تراز تجاری در مناطق آزاد، به طور متوســط معادل 2 برابر میزان صادرات در این مناطق، 

واردات صورت گرفته است، البته به جز وارداتی که به صورت غیررسمی انجام شده و در آمارها اعلام نمی شود. 

ترازتجاری
درمناطقآزادکشور
تقریباًمنفیاست

محمدرضا پورابراهیمی

امیر هوشنگ عصارزاده عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون در جلسه کمیته اشتغال استان آذربایجان غربی 
که با حضور برخی از نمایندگان استان در مجلس شورای اسلامی و برخی از تعاونی ها در محل استانداری برگزار 
شد، تزریق سرمایه در گردش و تسریع در اعطای تسهیلات اشتغال زایی را از اولویت های بانک توسعه تعاون برشمرد 
و حرکت در راستای افزایش سهم اشتغال و توسعه کشور از برنامه های اصلی بانک توسعه تعاون استو حرکت 
به سوی ارائه خدمات دیجیتال، خواستار برطرف کردن ضعف های مسئولیت پذیری در قبال بانک و استان شد و بر 
ضرورت دغدغه مندی در ایجاد اشتغال پایدار در جامعه برای بهبود اقتصاد تأکید کرد. وی همچنین در ادامه سفر 
خود به آذربایجان غربی جهت شرکت در جلسه کارگروه اشتغال شهرستان میاندوآب در فرمانداری این شهرستان 
حضور یافت. عصارزاده در دیدار با نمایندگان برخی از تعاونی ها و شنیدن مشکلات آنها، حمایت های بانک توسعه 
تعاون از بخش تعاون را یادآور شد و گفت: در راستای برنامه های اشتغالزایی و اقتصاد مقاومتی، تعامل دوجانبه بانک 
و تعاونی ها جهت رسیدن به ایجاد و حمایت از اشتغال پایدار ضروری است. گفتنی است، عصارزاده عضو هیئت مدیره 

بانک توسعه تعاون، محمد کبیری معاون تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را همراهی  کرد.

حرکتدرراستایافزایش
سهماشتغال
وتوسعهکشور

امیر هوشنگ عصارزاده

رضا تقی پور انوری عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس شــورای اسلامی گفت: بنابر 
پیشنهاد نمایندگان در بودجه سال آینده، 5 
درصــد درآمد اپراتورهای موبایل به توســعه 
خدمات پایه کاربردی و زیرساخت شبکه ملی 
اطلاعات اختصاص می یابد، بند ج ماده 68 قانون 
برنامه ششم توسعه، دولت را به 10 برابر کردن 
محتوای دیجیتــال و اختصــاص اعتبار در 
بودجه های ســنواتی برای کمک های فنی، 

اعتباری و حمایتی مکلف کرده است. از این رو 
کارشناســان معتقدند که تحقق این هدف و 
اهداف عملیاتی محتوا در طرح کلان و معماری 
شبکه ملی اطلاعات، نیاز به توجه جدی در قانون 
بودجــه دارد،  ردیف هایی که دولت در لایحه 
بودجه 1400 پیشــنهاد کرده است، عددی 
به صورت مشــخص و مجزا برای شبکه ملی 
اطلاعات تعیین نشده است. از این رو نمایندگان 
مجلس مواردی را مطــرح کردند و در بودجه 

پیشنهادی این بخش تغییراتی دادند. براین 
اساس نمایندگان پیشنهاد داده اند که لازم است 
بودجه مربوط به بخش ICT کشور درخصوص 
شــبکه ملی اطلاعات تفکیک شــود و ذیل 
ردیف های بودجه وزارت ارتباطات، مشخص 
شــود که چه مقدار اعتبار به این بخش تعلق 
می گیرد. بودجه شبکه ملی اطلاعات نباید در 
کنار پروژه های دیگر دیده شود و لازم است که 
اعداد مســتقلی برای آن تعریف شــود، چند 

پیشنهاد دیگر نیز از سوی نمایندگان به صورت 
الحاقی به مفاد بودجــه 1400 در این بخش 
افزوده شده است، برای مثال پیشنهاد ما این بوده 
است که 5 درصد از درآمدهای اپراتورهای موبایل 
از محل درآمدهای وزارت ارتباطات به شبکه ملی 
اطلاعات اختصاص پیدا کند و صرف توســعه 
زیرساخت های این شبکه شود. در مجموع، کل 
بودجه بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات برای 

سال آینده 1600 میلیارد تومان است./ مهر

اختصاص ۵ درصد درآمد اپراتورهای موبایل به شبكه ملی

شرکت ارتباطات سیار ایران و بانک کارآفرین برای توسعه فعالیت های فناورانه تفاهم نامه همکاری امضا کردند. 
 طبق این تفاهم نامه، توســعه  نئوبانک، مراودات API، کیف پول و پرداخت  های خــرد، Micro Finance و
اعتبارسنجی مشتریان )Customer  Credit( در دستور کار دو طرف قرار گرفت.در این مراسم مهدی اخوان 
بهابادی، مدیرعامل شرکت ارتباطات سیار گفت: همکاری بین اپراتورها و بانک ها یکی از ضرورت های  دنیای امروز 
است و هر دو طرف در قبال هم نقش  قابل توجهی را ایفا می کنند. وی تاکید کرد: این همکاری ها می تواند خلأ های 
موجود در خدمات دهی را که تاکنون وجود داشته پوشش دهد و امیدواریم در آینده شاهد تداوم و تنوع همکاری 
این چنینی باشیم.  علی بقایی، رئیس هیات مدیره همراه اول نیز با ابراز امیدواری برای ادامه این همکاری  ها گفت: 
با توجه به گسترش فناوری ها و اپ  های مختلف، همکاری  اپراتورها و بانک ها بسیار حائز اهمیت است و می تواند 
برنامه  های توسعه ای را سرعت بخشد. بر اساس مفاد این تفاهم نامه، طرفین بر کیفیت روند اجرای تفاهم نامه حاضر 
نظارت خواهند داشت.  دو شرکت نماینده اجرایی طرفین وظیفه دارند در پایان هر فصل گزارش مشترکی از کیفیت 

پیشرفت و اقدامات انجام شده در خصوص این تفاهم نامه را به مدیران عامل شرکت های متبوع خود ارائه کنند.

همکاریبرای
راهاندازیکیفپول

مهدی اخوان بهابادی

علی نیکزاد نایب رییس مجلس شورای اسلامی با انتقاد از افزایش قیمت قیر و فولاد و سیمان خواستار 
پیگیری این موضوع از سوی دولت شد. وی  خطاب به معاون پارلمانی رییس جمهور بیان کرد: گزارشاتی 
رسیده که کالاهای اساسی از جمله برنج در گمرک های کشور دپو شده و بنده این موضوع را به اطلاع شما 
رساندم اما دیگر دیر شده بود. نمایندگان همچنان انتظار پیگیری این موضوع را دارند. به گزارش اعتبار 
به نقل از خانه ملت،نیکزاد در ادامه بیان داشت: از سوی دیگر در خصوص بحث قیر، مجلس با توافق دولت 
مصوبه ای را به تصویب رساند اما امروز شاهد هستیم قیمت قیر از تنی چهار میلیون به حدود 7 میلیون 
تومان رسیده است. باید هر چه سریع تر روشن شود که علت این موضوع چیست؟ نایب رییس مجلس 
شورای اسلامی در ادامه تاکید کرد: چندین معاونت در وزارت صمت قول پیگیری قیمت فولاد را دادند 
اما چه شده است که امروز شاهد افزایش قیمت آن هستیم؟! انتظار داریم هر چه سریع تر علت افزایش 
قیمت قیر، سیمان و فولاد روشن و قبل از آنکه دیر شود جلوی آن گرفته شود. او خاطرنشان کرد: هیچ 

اتفاقی نیفتاده که یک شبه قیمت قیر افزایش یافته و در عمل مصوبه مجلس بی اثر بماند.

علتگرانیقیر
سیمانوفولاد
روشنشود

علی نیکزاد



 رونمایی از  5 پروژه فناورانه  منابع طبیعی و آبخیزداری
در مراســمی با حضــور وزیر جهاد 
کشاورزی و معاون علمی و فناوری رئیس 
جمهور، 5 پــروژه فناورانه  منابع طبیعی و 
آبخیزداری مشترک ســازمان جنگل ها، 
مراتع و آبخیزداری کشور و معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری در استان های 
تهران، خوزستان، آذربایجان غربی و گلستان 
رونمایی و تفاهم نامه ایجاد مرکز نوآوری و 
فناوری منابع طبیعی و آبخیزداری توسط 
رئیس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری 
کشــور و رئیس ســتاد آب، خشکسالی، 
فرسایش و محیط زیست معاونت علمی و 

فناوری ریاست جمهوری امضا شد.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطلاع 
رســانی وزارت جهاد کشــاورزی، کاظم 
خاوازی وزیر جهاد کشــاورزی در مراسم 
رونمایی از 5 پروژه فناورانه  منابع طبیعی و 
آبخیزداری مشترک ســازمان جنگل ها، 
مراتغ و آبخیزداری کشور و معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری که  در سازمان 
جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور برگزار 
شد، اظهار کرد: سازمان جنگل ها اقدامات 
خوبی در زمینه آبخیزداری انجام داده  است 
و شتابی که در زمینه آبخیزداری اتفاق افتاده 

بسیار ســتودنی است، برای امسال اجرای 
800 هــزار هکتار عملیــات آبخیزداری 
هدف گذاری شده بود و در حال حاضر از این 
عدد عبور کرده ایم و تا پایان سال پیش بینی 
می شود که به 1.2 میلیون هکتار عملیات 
آبخیزداری در کشور دست یابیم، ایجاد مرکز 
نوآوری هم کار خلاقانه ای است اما جنس 
کار با مراکز دیگر متفاوت است و تیم سازمان 
جنگل ها باید برای درآمدزایی شرکت های 
دانش بنیان که وارد این حوزه می شــوند، 
برنامه ریزی کنند تا باعث دلسردی و خروج 
این اســتارت  آپ ها از بخش منابع طبیعی 
نشوند. وی تشکیل شورای عالی زاگرس را 

یک اقدام خوب ارزیابی کرد طبق دستوری 
که رئیس جمهــوری بــرای حفاظت از 
جنگل های زاگرس داده است، که توسط 
سازمان جنگل ها تشکیل می  شود و با این 
شورا می توان به بهبود شرایط جنگل های 

زاگرس امیدوار شد.
ضرورت جایگزینی گیاهان بومی 

برای تهیه خوراک دام و طیور
سورنا ستاری معاون علمی و فناوری 
رییس جمهور نیز در این مراسم،گفت: ایران 
اکوسیســتم منحصر به خود را دارد و در 6 
سال گذشته تمام تلاش ما بر بومی سازی 
تکنولوژی ها با همکاری بخش خصوصی 

بوده است. با تنوع آب و هوایی و تنوع گیاهی 
به خصوص در حوزه گیاهان دارویی که در 
کشور وجود دارد باید به دنبال راه حل های 
اقتصادی برای توسعه این بخش ها باشیم و 
نباید منتظر اعتبارات و سرمایه گذاری های 
بخش دولتــی بمانیم و بایــد مدل های 
اقتصادی را توســعه دهیم، برای توســعه 
مدل های اقتصادی و بومی سازی، معاونت 
علمی با تمام توان در کنار فعالان این عرصه 
خواهد بود تا بتوانیم شرکت های دانش بنیان 
را توسعه دهیم که بتوانند طرح های مدنظر 
را تجاری کنند و ما با دانش می توانیم مشکل 
امنیت غذایی کشــور را حل کنیم، این که 
تمام دنیا از ذرت و کنحاله سویا برای خوراک 
دام و طیور استفاده می کنند، دلیل موجهی 
برای استفاده حتمی کشور ما از این دو گیاه 
نیست، چراکه ساختار این گیاهان با ساختار 
آب و هوایی ما همخوانی ندارد و ما می توانیم 
به صورت پایلوت گیاهان دیگر را در عرصه ها 
پرورش دهیم و شرکت های دانش بنیان باید 

به این مسئله ورود کنند.
پژوهشی به بار می نشیند که بخش 
خصوصی در آن سرمایه گذاری کرده باشد 

و دولت تنها باید ناظر باشد.
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خبر
100 هزار میلیارد تومان برآورد فرار 

مالیاتی در كشور

سید احسان خاندوزی نایب رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس میزان فرار مالیاتی در کشور را بین 80 تا 100هزار میلیارد 
تومان دانست،  برآوردها نشان می دهد عملکرد دو سال اخیر پیام 
خوبی در حوزه مالیات به ما نمی دهد، به طوری که سهم مالیات 
در بودجه سال آینده کاهش یافته و به زیر 30 درصد رسیده است، 
در مجلس قبل بحث مالیات بر عایدی سرمایه مطرح شد و دولت 
اعــلام کرد که این طرح را به مجلس تحویل خواهد داد اما چرا 
خبری از اجرای آن نیســت پاسخ داد: دولت ها به دلیل اینکه 
کوتاه مدت سر کار می آیند با این استدلال که نباید یک قشر خاص 
را با خودمان در تقابل قرار دهیم به استقراض رو می آورند و منتظر 
می شوند تا راه فروش نفت بازگردد و به اعتیاد نفتی خود ادامه 
دهند،  دولت از طریق انتشار اوراق مالی هزینه های خود را پوشش 
می دهد انتشار اوراق نوعی آینده فروشی است و در چند سال 
گذشته شاهد این بودیم که سهام برخی شرکت های دولتی مانند 
بانک ، بیمه و پالایشگاه ها در بورس عرضه شد و با ادامه همین ساز 
و کار اصلاح مالیاتی در کشــور اتفاق نیفتاد. مالیات بر عایدی 
سرمایه به این صورت است، افرادی که از دارایی دوم خود به عنوان 
سفته بازی استفاده می کنند باید مالیات بپردازند. به بیان بهتر 
افرادی که بیش از یک خانه دارند و برای کسب سود خرید و فروش 
انجام می دهند باید مالیات آن را بپردازند، مشخص است در بدنه 
دولت اراده ای برای انجام این کار نیست اما باز هم مجلس تلاش 
خود را در این زمینه انجام می دهد، دریافت مالیات از ســهام و 
سپرده های بانکی اصلا در دستور کار نیست و مردم نباید در این 
زمینه نگران باشند. اما آنچه برای بودجه سال آینده در نظر گرفته 
شده دریافت مالیات از صادرات مواد خام است.دولت در لایحه 
بودجه 1400 برای دریافت مالیات از خانه های خالی رقم 200 
میلیارد تومان را در نظر گرفته، این در حالی است که به راحتی 

این رقم می تواند به 5 هزار میلیارد تومان برسد.

گفتگو-5
  میدكو، يكی از تولیدكنندگان اصلی 

در صنعت فولاد كشور

دکتر مجید قاسمی مدیر عامل بانک پاسارگاد گفت: دکتر 
مجید قاســمی مدیر عامل بانک پاسارگاد گفت: در ادامه 
تصریح کرد: ما در کشور برای آنکه بتوانیم بر اساس مقیاس 
تولیــد، بهره وری بالایی را ایجاد کنیم، به بنگاه های بزرگ 
مقیاس نیاز داریم. جهت تقویت واحدهای کوچک و متوسط، 
محصولات و خدمات آن ها یا باید مصرف عمومی داشــته 
باشند مانند واحدهای تولید لبنیات و سایر کالاهای مصرفی 
یا باید بنگاه های بزرگی باشند که به محصولات و خدمات 
این واحدهای کوچک نیاز داشته باشند. در حال حاضر در 
مجموعه میدکو بیش از یک هزار شرکت کوچک داخلی و 
متوسط، بدون آنکه نیاز مالی به بانک ها داشته باشند، مشغول 
به کار هستند. این شرکت ها نیاز مالی خود را از طریق ارائه 
خدمات و محصولات در پروژه ها، برطرف می کنند. وی در 
پایان در خصوص لزوم توجه به زیرساخت ها برای توسعه 
ظرفیت تولید فولاد کشــور تصریح کرد: باید توجه داشته 
باشــیم که با این ظرفیت معدنی نمی توانیم به برنامه افق 
1404 که تولید 55میلیون تن فولاد است برسیم. در این 
راستا، باید مسئولان محترم توجه جدی به حوزه اکتشافات 
داشــته باشند و سرمایه گذاری های جدی را در این بخش 
ترغیــب و تشــویق کنند. توجــه به حــوزه حمل و نقل 

اجتناب ناپذیر است. 
به عنوان مثال میدکو ارتباط واحدها تا خط راه آهن را با 
سرمایه گذاری خود برقرار کرده است. همچنین باید توان 
گازرسانی، سوخت رسانی و تأمین برق در کشور تقویت شود. 
بحث آب هم بسیار جدی است. اگر شرکت میدکو در بخش 
آب و فاضلاب شهر کرمان سرمایه گذاری نمی کرد، به لحاظ 
محدودیت های آب نمی توانست چنین اقدامات وسیعی را 
انجــام دهد. در نتیجه تمــام موارد یادشــده نیاز به یک 

سرمایه گذاری متوازن دارند.

سردار اسماعیل قاآنی، فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در مراسم نخستین سالگرد شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی در کرمان با بیان اینکه این مرد 
بزرگ کاری نمی کرد الا اینکه در طریق ولایت حرکت کند، گفت: باید وظیفه مان را بدانیم؛ اول انتقام از جنایتکاران که این جنایت را کردند و از همان لحظه اول شروع شده و 
ان شاءالله به نقطه پایان هم خواهد رسید. اما یک مقدماتی دارد؛ 2 سیلی دشمن خورده و 2 سیلی را امام خامنه ای تعریف کردند که باید در ادامه بخورد. سیلی اول تشییع شهید 
بود که در کنار آن انسان هایی شهید شدند، سیلی دوم حمله ای که در دنیا سابقه نداشت و جمهوری اسلامی به پایگاه آمریکا حمله کرد و این شکستن هیمنه آمریکا بود.  همچنین 
بیان داشت: سیلی بعدی که باید به دشمن زده شود، غلبه نرم افزاری بر هیمنه پوچ استکبار است که مساله مهمی است. ا ن شاءالله این مسیری که شروع شده با تلاش بیشتر 
و راهنمایی امام عظیم الشأن به نخبگان و جوانان انقلاب ادامه می یابد تا هیمنه آمریکا شکسته شود. سردار قاآنی با تاکید بر اینکه سیلی چهارم اخراج آمریکا از منطقه است، 
خاطرنشان کرد: به عنوان برادر شما عرض کنم یک دور شهید سلیمانی آمریکا را از عراق خارج کرد اما بدانید زمانی شهید سلیمانی توسط خود عراقی ها روی آمریکایی ها فشار 

آورد که افسران آمریکا ایزی لایف می پوشیدند و در این حالت شهید سلیمانی آنها را اخراج کرد در حالی که التماس شهید سلیمانی را می کردند. 

سیلیبعدی
غلبهنرمافزاری
براستکباراست

بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران، با درخواست  بانک ایران زمین در خصوص تقاضای دسترسی به 
پورتال ارزی و سامانه تامین ارز و سامانه نیما و همچنین عضویت در بازار بین بانکی ارز تهران موافقت کرد.

به گزارش روابط عمومی بانک ایران زمین، با ابلاغ بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران به شبکه بانکی، 
بانک ایران زمین با دریافت مجوز انجام عملیات ارزی در سطح مرحله سوم به عضویت رسمی بازار بین بانکی ارز 

تهران در آمد.
بر اساس این مجوز از این پس بانک ایران زمین ضمن عضویت در بازار بین بانکی ارزی تهران و دسترسی 
به سامانه نظام یکپارچه معاملات ارزی )نیما( و همچنین عضویت در بازار متشکل معاملات ارزی، قادر به انجام 

معاملات ارزی با بانک مرکزی و سایر بانک ها خواهد بود.
براساس این گزارش بانک ایران زمین با ایجاد اتاق معاملات ارز و پیاده سازی استانداردها، مقررات و ضوابط 
اجرایی تعیین شده از سوی بانک مرکزی، حایز شرایط دریافت مجوز انجام عملیات ارزی در سطح مرحله سوم 

از سوی بانک مرکزی شده است.

بانکایرانزمین
عضوبازاربینبانکی
ارزیشد

 بانك ایران زمین

 تالار محصولات صنعتی و معدنی بورس کالای ایران برای 
نخستین بار میزبان عرضه یک هزار تن ورق رنگی شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان بود. همچنین 125 هزار و 70 تن ورق گرم، سه 
هزار تن ورق گالوانیزه، یک هزار تن ورق سرد، یک هزار و 475 
تن مس مفتول، 380 تن شمش روی، 100 تن شمش سرب، 
و 300 تن مفتول آلومینیوم نیز در تالار یادشــده عرضه شد. 
براساس این گزارش، 27 هزار و 164 تن مواد پلیمری، دو هزار 
و 51 تن روغن پایه، 14 هزار تن وکیوم باتوم، سه هزار و 200 
تن قیر در تالار فرآورده های نفتی و پتروشیمی عرضه شد. بازار 
 PDA فرعی بورس کالای ایران نیز در این روز عرضه 286 تن

را تجربه کرد. مدیریت پذیرش و بازاریابی شرکت بورس کالای 
ایران با صدور اطلاعیه های جداگانه از پذیرش کالای شمش 
فولادی، نبشی فولادی، تیرآهن و میلگرد فولادی شرکت نورد 
آریان فولاد، شمش فولادی شرکت پارمیدا پولاد ایساتیس، 
ناودانی فولادی مجتمع فولاد البرز غرب و همچنین کالای سیم 
و مفتول مسی شرکت ژرف نگار کاوش مهر در بازار اصلی این 
بورس خبر داد. براســاس این اطلاعیه ها، پذیرش کالاهای 
شمش فولادی، نبشی فولادی، تیرآهن و میلگرد فولادی، تولید 
شرکت نورد آریان فولاد، پس از بررسی مدارک و مستندات در 
دویست و هفتاد و سومین جلسه کمیته عرضه در تاریخ 3 دی 

ماه در بازار اصلی بورس کالای ایران مورد تصویب قرار گرفت. 
در این جلسه، کمیته عرضه بورس کالا، کالای شمش فولادی 
تولید شرکت پارمیدا پولاد ایساتیس را نیز پس از بررسی مدارک 
و مستندات در بازار اصلی بورس کالا پذیرش کرد. همچنین در 
جلسه مذکور، پذیرش کالای ناودانی فولادی، تولید شرکت 
مجتمع فولاد البرز غرب، پس از بررسی مدارک و مستندات در 
بازار اصلی بورس کالای ایران مورد تصویب قرار گرفت. علاوه 
بر این، در جلسه اخیر کمیته عرضه، شاهد پذیرش کالای سیم 
و مفتول مسی تولید شرکت ژرف نگار کاوش مهر، پس از بررسی 

مدارک و مستندات در بازار اصلی بورس کالا بودیم./کالا خبر

بورس كالا میزبان عرضه ورق رنگی فولادی

محمدلاهوتی رئیس کنفدراسیون صادرات ایران با ابراز امیدواری برای رشد صادرات تا پایان سال گفت: حتی 
اگر در فصل زمستان رشد داشته باشیم، این رشد به میزان صادرات سال گذشته نخواهد رسید.

وی  با اشاره به افزایش حجم صادرات در آذر امسال نسبت به آبان و مهرماه بیان کرد: براساس پیش بینی ها 
در 6 ماهه دوم سال با برطرف شدن مشکلات ناشی از کرونا و بازشدن مرزها و همچنین با توجه به افزایش نرخ ارز 
و رقابتی شدن صادرات، رشد صادرات مثبت تر بود اما به رغم این رشد، صادرات کشور در 9 ماهه امسال نسبت به 

مدت مشابه سال قبل 20 درصد منفی است.
او با اشاره به بازارهای هدف صادراتی گفت: اگرچه هند در زمینه واردات از ایران جزو 5 کشور اول واردکننده 
از ایران است اما این کشور با توجه به محدودیت های ناشی از تحریم ها خرید کالا از ایران را کاهش داده، لذا به نظر 
می رسد باید در این زمینه تلاش بیشتری انجام شود  تا بازارهای صادراتی به این قبیل کشورها را حفظ کنیم.  وی 
در مورد تجارت با آلمان نیز گفت: به رغم تمام محدودیت های ناشی از تحریم ها روابط تجاری ایران و آلمان حفظ 

شده و این کشور جزو 5 کشور واردکننده کالا از ایران است که موضوع حائز اهمیتی است. /فارس

کاهش۲0درصدی
صادراتنسبت
بهسالگذشته

محمدلاهوتی

شرکت ملی گاز ایران در پی اظهارات سخنگوی وزارت برق عراق درباره کاهش صادرات گاز ایران به این کشور، 
توضیحاتی ارائه داد و تاکید کرد: کاهش صادرات گاز به عراق پس از اخطار های چندباره قراردادی انجام شد.در این 
اطلاعیه آمده است: وزارت برق عراق بابت واردات گاز بیش از معادل 5 میلیارد دلار به شرکت ملی گاز ایران بدهکار 
است که مبلغ 3 میلیارد دلار آن در بانک عراقی TBI مسدود شده و غیرقابل استفاده مانده و بیش از 2 میلیارد دلار از 
بدهی سررسیدشده وزارت برق نیز هنوز از اساس از طرف وزارت برق عراق پرداخت نشده است، افزون بر اینها، طرف 
عراقی طبق قرارداد فی مابین، بیش از یک میلیارد دلار نیز به شرکت ملی گاز ایران بابت جرایم قراردادی بدهکاری دارد.

صادرات گاز توسط شرکت ملی گاز ایران به عراق، موضوعی اقتصادی و تجاری است، در حالی که طرف ایرانی با بستانکاری 
بیش از 6 میلیارد دلاری از طرف عراقی، از هیچ منفعتی برخوردار نشده است.هدف از صادرات درآمد است و این پول 
برای غذا و دارو مصرف می شود، از این رو شرکت ملی گاز ایران پس از اخطار های مکرر قراردادی که متاسفانه با بی توجهی 
طرف عراقی روبه رو شده، طبق مفاد قرارداد، نسبت به کاهش مقدار گاز صادراتی اقدام کرده است.در پایان تاکید شده 

است: شرکت ملی گاز ایران همچنان خود را متعهد به اجرای دقیق قرارداد امضاشده می داند./تسنیم 

بدهیهاعاملکاهش
صادراتگازایرانبهعراق

شرکت ملی گاز ایران

محمد جواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات که با همراهی استاندار سیستان و بلوچستان، 
مدیرعامل ایرانسل و نماینده مردم دشتیاری انجام شد، به اهالی این روستا قول داد تا دو هفته آینده از طریق شرکت 
ایرانسل این روستا و روستاهای اطراف به اینترنت پرسرعت دسترسی پیدا کنند. اهالی این روستا و روستاهای 
اطراف که در این دیدار مشکلات دیگر خود مانند نبود جاده مناسب و آب را مطرح کردند،وی  بعد از این دیدار در 

روستای ساندک زهی از بخش پلان حضور یافت.
وزیر ارتباطات در پایان دیدار خود در این روستا با اشاره به اینکه جلسه ای برای جمع بندی برنامه ها با اپراتور 
ها دارد، گفت: بعد از جمع بندی ها کل برنامه زمانبندی به صورت آنلاین قابل دسترسی می شود، چند روستای 
شهرستان دشتیاری تا 2 هفته آینده توسط ایرانسل به اینترنت پرسرعت متصل می شوند، 204 کیلومتر فیبر نوری 
نیز در منطقه دشتیاری کشیده می شود که مشکلات ارتباطی این منطقه را به صورت اساسی حل می کند، در 
این منطقه 130 کیلومتر فیبر هوایی وجود داشته که به زمین منتقل می شود و به 74 کیلومتر نیز فیبر نوری جدید 

نیز مجهز می شود.

اتصالتعدادیازروستاهای
دشتیاریبهاینترنتپرسرعت

محمدجواد آذری جهرمی

براساس آماری که نوین هاب)پلت فرم مدیریت شبکه های اجتماعی( منتشر کرده فعالیت کاربران در پیام رسان های 
ایرانی چندان رشدی نداشته این پیام رسان ایرانی هم اکنون 2 میلیون و 800 هزار کاربر دارد. این درحالی است که 
پیام رسان های بومی پیش و پس از فیلترینگ تلگرام از حمایت مالی و معنوی گسترده ای برخوردار بوده اند. براساس 
آمار نوین هاب واتس اپ و تلگرام هر کدام با بیش از 47 میلیون کاربر محبوب ترین شبکه های اجتماعی ایرانیان هستند.
در این میان واتس اپ با داشتن 47 میلیون و 700 هزار نفر در صدر پیام رسان های مورد استفاده ایرانیان است و تلگرام 
با 47 میلیون و 250 هزار کاربر با اختلاف کمی در جایگاه دوم است. مرتضی رحیمی مدیرعامل سروش،  با ابراز نگرانی 
از اضافه شدن امکان پولی تلگرام از مسوولان انتقاد کرده که به اندازه کافی از پیام رسان های ایرانی حمایت نکرده اند. به 
گفته   وی مسوولان تصور می کنند که راه اندازی و تقویت یک اپلیکیشن پیام رسان خیلی ساده است و درک نمی کنند 
که جذب کاربر و ماندگاری او در پیام رسان ها پیچیده  است. به گفته مدیرعامل سروش پیام رسان تلگرام به رغم فیلترینگ 
همچنان بازدید دارد و رسانه ها و مسوولان کانال های تلگرامی خود را در آن دارند. به همین دلیل پیام رسانه های ایرانی 

به سختی کاربر جذب می کنند.  با بودجه چند میلیاردی نمی توان با پیام رسانه های خارجی مقابله کرد./ جوان

پیامرسانهایایرانی
بهسختیکاربر
جذبمیکنند

مرتضی رحیمی

 افزایش سرمایه 162درصدی شرکت فولاد خوزستان با آرای سهامداران در مجمع عمومی فوق العاده این شرکت به 
تصویب رســید. به گزارش روابط عمومی این شرکت، مجمع عمومی فوق العاده شرکت فولاد خوزستان با حضور 
نمایندگان سهامداران عمده )76/ 52 درصد( و با توجه به رعایت شیوه نامه های بهداشتی برای جلوگیری از شیوع 
ویروس کرونا همزمان به صورت آنلاین از سایت آپارات، پخش شد. در ابتدای این جلسه مهران عباس زاده، معاون منابع 
انسانی و امور اجتماعی شرکت فولاد خوزستان گفت: این شرکت با توجه به شرایط تحریمی، محصولات خود را به 
اقصی نقاط دنیا صادر می کند و 39 درصد از محصول خود را به صادرات و 61 درصد آن را به فروش داخل اختصاص 
داده است. محصول فولاد خوزستان یک محصول شناخته شده در بازارهای بین المللی است و در سال جاری همان گونه 
که در کدال منتشر شده، 224 میلیون دلار درآمد حاصل از صادرات این شرکت بوده است،تولید پایدار، توجه ویژه به 
نیروی انسانی و پیگیری طرح های توسعه این شرکت ازجمله اهداف اصلی مجموعه به شمار می رود. پس از قرائت 
گزارش از ســوی بازرس شرکت ارقام نگرآریا، سرمایه شرکت فولاد خوزستان از مبلغ 19 هزار و 48 میلیارد و 697 

میلیون ریال به 50 هزار میلیارد ریال از محل سود انباشته با تایید سهامداران افزایش یافت.

تصویبافزایش
سرمایه1۶۲درصدی
فولادخوزستان

عزت اله اکبری تالارپشتی رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با تاکید بر حمایت از تولید داخل، 
گفت: دولت در ترخیص کالاها هول نشود و اجازه ترخیص کالاهایی که به تراز تولید کشور ضربه می زند را ندهد. 
وی درباره واردات کالاهایی که تولید مشابه داخلی دارند، اظهار داشت: حمایت از تولید داخل سیاستی است که به 
امنیت ملی کشــور متصل است؛ تمام قوانین بالادستی کشور حامی تولید داخل است. درباره اختلاف پیش آمده 
اخیر بین تولید کنندگان و واردکنندگان پارچه های رومبلی، گفت: در زمینه تولید باید یک مجموعه ای از حمایت ها 
و مشوق ها از تولیدکنندگان وجود داشته باشد که این حمایت ها وجود ندارد، بلکه عکس آن رفتارهای ایضایی در 
راستای واردات مشاهده می شود. باید با سیاست هایی که وزارت صمت اعمال می کند، جلوی این کارها گرفته شود. 
درباره اینکه کســانی طرح کنند که ما باید واردات انجام دهیم و تولیدکنندگان قیمت را ارزان یا گران می گویند، 
مرجع تشخیص وزارت صمت است. طبق قانون، نمایندگان مجلس شورای اسلامی و بویژه کمیسیون صنایع طرفدار 
تولید داخلی هستیم. درباره تولید داخل هم به زبان بگوییم حمایت می کنیم کفایت نمی کند بلکه باید مجموعه ای 
از اقدامات  حمایتی باشد که تولید کنندگان در قبال تمام کارشکنی هایی که انجام می شود، مقاوم بمانند و بتوانند 

به تولید ادامه دهند.

بهجایحمایتاز
واردکنندهازتولیدکننده
حمایتکنیم

عزت اله اکبری

دکتر رضا جعفری مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره بیمه سیناگفت: وجود کارخانجات بزرگ 
و شهرک های صنعتی مختلف در استان سمنان، از جمله مزیت های رقابتی برای جذب بیمه گذاران 
است.وی ضمن ارائه گزارشی از عملکرد نه ماهه امسال بیمه سینا و همچنین وضعیت شرکت در صنعت 
بیمه گفت: در حال حاضر بیمه سینا در وضعیت بسیار خوبی از لحاظ ذخایر و سرمایه گذاری قرار دارد 
و به زودی با انجام فرایند افزایش سرمایه بالغ بر 307 درصدی، به جمع شرکت های بزرگ صنعت بیمه 
خواهد پیوست و توجه به پرتفوی بهینه و اقتصادی را لازمه ی فعالیت شعب و نمایندگان دانست ، افزود: 
همواره اصل تنوع پذیری و همبستگی منفی را به عنوان دو اصل علمی در ترکیب پرتفوی خود در نظر 
داشــته باشید، چراکه شرکتی موفق است که ترکیب صحیحی از محصولات بیمه ای را در سبد خود 
داشته باشد.وی نرخ بازده سرمایه گذاری های بورسی شرکت را بیش از رشد شاخص بازار، عنوان کرد 
و ادامه داد: با اســتفاده ی صحیح و علمی از فرصت به وجود آمده در بازار ســرمایه و همچنین تقویت 

سرمایه گذاری های بانکی، بازدهی مطلوبی عاید شده و نگرانی در این بخش وجود ندارد.

افزایشسرمایه
بالغبر30۷درصدی
بیمهسینا

رضا جعفری

شرکت فولاد خوزستان
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خبر
 كمر همت را برای امنیت

 خلیج فارس محكم بسته ايم

سرلشکر حسین ســلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی با بیان اینکه »کمر همت را برای امنیت خلیج 
فارس محکم بسته ایم« گفت: دشمن دچار اشتباه محاسباتی 
نشود چراکه  سطح تاکتیک مان  را افزایش داده ایم، پاسداران 
مــا جلوه  هایی از اراده و ایمان خــود را در مواجهه نزدیک با 
دشمنان   نشان داده و همه می دانند خشم و غضب این حافظان 
و پاسداران حریم دریا مهار شدنی نیست، نمی توان آنها را عقب 
نشاند. دشمنان باید تسلیم اراده آنها شود  زیرا  دست هایشان 
روی ماشــه است و  همیشه آماده اند و در میدان نبرد حضور 

دارند.
وی با بیان اینکه »رزمندگان ســپاه همان گونه که در 
مقابل دشــمن ایســتاده اند، به هموطنانمان هم خدمت 
می کنند«، افزود: یعنی هم مرد میدان امنیت و هم مرد میدان 
خدمت هستند. دشــمنان ما هم این ها را می بینند و رصد 
می کنند. دشــمنان شور، نشاط، ســربلندی، استحکام و 
شایستگی آنها را وقتی کنار سلاح هایشان هستند می بینند، 

درک می کنند که با چه سپاه پایان ناپذیری روبه رو هستند.
گاهی فرزندان شما رزمایش برگزار و دشمنان محاسبات 
خــود را دقیق می کنند، اما باز هم دچار خطا در محاســبه 
می شوند، دشمن باید بداند با چه حقیقتی میان امواج زیبا و 

پرشکوه خلیج فارس روبه روست.
نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی روز به روز 
در یک زمینه به خودکفایی می رسد و به یک قوه و توان جدید 
دست پیدا می کند. قدرت در نیروی دریایی جمهوری اسلامی 
ایران یک واقعیت است که روز به روز، رو به رشد و رو به تکامل 
است، مدام نو می شود. شما جدید بودن را به صورت مداوم در 
نیروی دریایی ســپاه می بینید. تفکر و اندیشه  این نیرو نو 
می شود و الگوهای جدیدی در مواجهه با سطح تاکتیک، در 
سطح راهبرد و در سطح سلاح و تجهیزات را تجربه می کند. 
همه تجربیات با یک درجه جدید از ایمان واقعی خود را قوی 
می کند و پرورش می دهد. سلاح مهم است اما مهم تر، اعتقاد، 
باور و عشق ما به فدا شدن و نترسیدن از مرگ و دشمن است. 
امروز سرمایه اصلی نیروی انسانی است، ما این اعتقاد را از اهل  

بیت)ع(، مقام معظم رهبری و شهدایمان گرفته ایم.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی پیش از در 
نشست هم اندیشی همکاری در طرح جامع 
یاریگران زندگی با حضور دبیرکل ستاد مبارزه 
با مواد مخدر با اشاره به نقش و تاثیر فرهنگ 
و هنر در کاهش آسیب های اجتماعی گفت: 
فرهنگ، هنر و رسانه بویژه فضای مجازی 
نقش موثری در کاهش آسیب های اجتماعی 
 از جملــه پیشــگیری، مقابلــه و درمان 

اعتیاد دارد.
به گزارش اعتبار به نقل از  مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، سیدعباس صالحی در این نشست 
با تاکید بر این مطلب افزود: در دو سال اخیر 
اقدامات مناسبی در حوزه بررسی و کاهش 
آسیب های اجتماعی در وزارت فرهنگ و 
ارشاد اســلامی صورت گرفته و خط های 
اتصالی خوبی بیــن فضای فرهنگ، هنر و 
رسانه با فضای توسعه اجتماعی و مقابله با 
آســیب های اجتماعی ایجاد شده است، 
شــورای اجتماعی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی در این بازه زمانی و با حضور خانم 
داداندیش اقدامات مناسبی در حوزه آسیب 
های اجتماعی داشته است که چگونه می 
توانیم این موضوع از جمله مبارزه با اعتیاد را 
از لحاظ رویکردی و برنامه ای با فضای این 
وزارتخانه نزدیک تر کنیم،  در بخش محتوایی 
هم اقداماتی در این زمینه انجام شده و توجه 
به موضوع مــواد مخدر هــم در تولیدات 
محتوایی از جمله این اقدامات است، باید در 
حوزه ایده ها و قالب ها به نوآوری توجه داشته 
باشیم و هماهنگی و هم افزایی های بیشتری 
در بودجه 1400 در این زمینه داشته باشیم.

اینکه چگونه می شود هماهنگی و هم 
افزایی مربوط به حوزه فرهنگ، هنر و رسانه 
را ارتقا داد و نقش مرجعیتی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در حوزه کاهش آسیب های 
اجتماعی را روشن تر کرد، حائز اهمیت است. 
در حوزه درمان، مقابله و پیشگیری اعتیاد، 
فرهنگ، هنر و رسانه بویژه فضای مجازی 
نقش وسیعی دارد و ظرفیت هایی در رسانه 
وجود دارد که می توانیم این ظرفیت ها را به 
فعلیت تبدیل کنیم و در بخش هماهنگی و 
هم افزایی و مرجعیت وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با توجه بیشتر و آن را به نظام استقرار 

برسانیم، باید در این بخش با توجه به اولویت 
های ســتاد مبارزه با مواد مخــدر کارها و 
اقداماتی که در نظر داریم انجام شود را روشن 
کنیم و رویکردهای مشترک وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و ستاد مبارزه با مواد مخدر 
برای همکاری های مشترک مشخص شود.

وی به ظرفیت رسانه های خارجی در 
کشور اشاره کرد و گفت: ستاد مبارزه با مواد 
مخدر باید تعریفی از سوژه های مورد توجه 
مخاطب های خارجی در این حوزه بدهد تا 
با توجه به اینکه از نظر مخاطب خارجی چه 
اقدامی به عنوان ابتکار محسوب می شود، 
اقداماتی صورت بگیرد و معاونت مطبوعاتی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این زمینه 
می تواند همکاری های لازم با ستاد مبارزه با 
مواد مخدر را داشته باشد، برای همکاری با 
جشنواره طرح یاریگران زندگی هم ظرفیت 
های رسانه ای با هدف معرفی آن در حوزه بین 
الملل وجود دارد و سازمان فرهنگ و ارتباطات 
اسلامی در این زمینه می تواند همکاری های 
لازم با ســتاد مبارزه با مواد مخدر را داشته 
باشد، حوزه های استانی را هم برای همکاری 
و کمک در این زمینه می توان فعال کرد و در 
حوزه فضای مجازی هم اقدامات بسیاری در 
حال انجام اســت و می توان همکاری های 
مشترک میان ستاد مبارزه با مواد مخدر و 
مرکز توسعه فرهنگ و هنر در فضای مجازی 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ایجاد کرد.
در ابتدای این نشست پروین داداندیش 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور 
آسیب های اجتماعی گزارشی از مجموعه 
اقدامات و برنامه های شورای اجتماعی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی ارائه کرد، این شورا 
جلساتی را با ستاد مبارزه با مواد مخدر داشته 

و به تفاهم نامه های همکاری در این زمینه 
رسیده است و رویکرد همکاری امسال هم با 

رویکرد طرح ملی یاریگران زندگی است.
 ایــن شــورا در قالــب 16 برنامــه با 
معاونت ها و سازمان های تابعه وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی از جمله معاونت فرهنگی، 
هنری، مطبوعاتی و ســازمان سینمایی و 
کانون های فرهنگی و هنری مساجد کشور، 
ستاد ملی بازی های رایانه ای، مرکز توسعه 
فرهنگ و هنر در فضای مجازی و ... همکاری 
داشته است. از دیگر اقدامات این شورا می 
توان به تولید محتوای پیشگیری از اعتیاد در 
قالب انتشار پیام های مرتبط در رسانه ها، 
برگزاری کارگاه های آموزشی با گروه های 
مرجع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، پخش 
 پیــام هــای مرتبــط پیــش از نمایش
 فیلم های جشــنواره فیلم فجر، برگزاری 
 نمایشــگاه عکــس و کاریکاتــور، تولید 
تئاتر های صحنه ای و خیابانی و ... اشاره کرد، 
در سال 99 دو تفاهم نامه همکاری مشترک 
در این حوزه با ستاد مبارزه با مواد مخدر منعقد 
شد و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در حوزه 
کاهش آسیبب های اجتماعی آمادگی کامل 
دارد تا برای رسیدن به اهداف ستاد مبارزه با 

مواد مخدر کمک های لازم را داشته باشد.
در این نشست اسکندر مومنی دبیرکل 
ستاد مبارزه با مواد مخدر با تشکر از تعامل 
های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با این 
ستاد گفت: در دو ســال گذشته در حوزه 
همکاری های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و ســتاد مبارزه با مواد مخدر همکاری ها و 
تحولات خوبی صورت گرفته و ریل گذاری 
و گام های مناسبی در این زمینه برداشته شده 
است. با توجه به این همکاری ها در همه حوزه 

های به ویژه حوزه پیشگیری اتفاقات خوبی 
صورت گرفته و مرجعیت وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در این زمینه در حال شکل 
در  امیــدوارم  اســت،   گیــری 
سال های آینده هم تفاهم نامه هایی که این 
ستاد با دیگر سازمان ها و نهادها در راستای 
کاهش آسیب های اجتماعی از جمله کاهش 
اعتیاد منعقد می کنــد با محوریت وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی باشد و نظرات 
کارشناسی کارشناســان در این حوزه ها 
دریافت شود، ستاد مبارزه با مواد مخدر در 
سه حوزه مقابله، درمان و پیشگیری برخی 
اقدامات کوتاه مدت و میان مدت را انجام داده 
که تقریبا به نتیجه رسیده است، یکی دیگر 
از اقدامات این ستاد راه اندازی اردوگاه ها و 
مراکز نگهداری است که در دو سال گذشته 
10 مرکز با توجه به آخرین روش های درمانی 
و کارآموزی راه اندازی شده است. در حوزه 
درمان هم دستاوردهای خوبی داشته ایم و 
همکاری هایــی در این زمینه بــا وزارت 

بهداشت، درمان و آموزش پزشکی داریم.
در حوزه مبارزه با مواد مخدر معتقدم 
پیشگیری مهمترین و راه اصلی در این زمینه 
است و اقدامات راهبردی در این بخش صورت 
بگیرد تــا با کاهش اعتیاد و آســیب های 
اجتماعی مواجه شویم. بنابراین فرهنگ و 
هنر و رسانه به دلیل تاثیرگذاری نقش موثری 
در این زمینه می تواند داشته باشد، در این 
حــوزه باید اهداف خود را با توجه به جامعه 
هدف که شامل دو گروه جامعه در معرض و 
جامعه عموم مردم می شود را مشخص و برای 
آن ها تولید محتوا داشــته باشیم و اهالی 
فرهنگ، هنر و رسانه می توانند نقش موثری 

در این بخش داشته باشند.

فرهنگ، هنر و رسانه نقش بسزایی در پیشگیری، مقابله و درمان اعتیاد دارد

عضو ناظر بر مرکز اطلاع رسانی شورای عالی قضایی عراق خبر داد طی روزهای آینده درباره متهمان و عاملان حادثه ترور شهیدان سلیمانی و المهندس، قرارهای قضایی مناسبی صادر خواهد شد. »حیدر 
علی نوری« عضو ناظر بر مرکز اطلاع رسانی شورای عالی قضایی عراق با انتشار بیانیه ای، به تشریح آخرین وضعیت پرونده شهادت سپهبد قاسم سلیمانی، فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی و ابومهدی المهندس، نایب رئیس سازمان حشدالشعبی پرداخت. خبرگزاری »الرای العام« ضمن نقل این بیانیه گزارش داد: »دستگاه قضایی عراق در تحقیق درباره این حادثه، وارد مراحل پیشرفته ای 
شده است و قصد دارد آن را به صورت قطعی به پایان برساند«. نوری تصریح کرد: دادگاه ویژه تحقیق، جوانب امر را تکمیل و همه ادله را با ثبت اظهارات شهود، گردآوری و شهادت شاهدان حادثه مانند 
کارکنان فرودگاه بغداد و نیروهای امنیتی حاضر در آن را ثبت کرده است. وی در ادامه خاطرنشان کرد همچنین اظهارات مسؤولان فرودگاه بغداد و برخی کارکنان شرکت »G4S« انگلیس که در محل 
حادثه حضور داشتند، به همراه اظهارات نماینده قانونی وزارت خارجه عراق و نماینده قانونی سفارت تهران در بغداد، ثبت شد. این مسؤول عراقی گفت: نتایج بررسی های کمیته تحقیقات که به موجب 
دستور نخست وزیر عراق تحت نظارت قاضی ویژه تحقیقات به دست آمده و بازبینی فیلم ها و بیانیه های رسمی دونالد ترامپ رئیس جمهور مستقر آمریکا، در حال تکمیل است. وی در پایان خبر داد به 

محض تکمیل تحقیقات، طی روزهای آینده درباره متهمان و عاملان این ترور، قرارهای قضایی مناسبی صادر خواهد شد. 

صدورقریبالوقوع
قرارقضایی
برایعاملانترور
شهیدسلیمانی

انتخاب بین بد و بدتر در بودجه 1400

داوود دانش جعفــری وزیر اســبق امور اقتصادی و 
دارایی با بیان اینکه مهم ترین نقطه ضعف بودجه 1400 
خوش بینانه تدوین شدن آن اســت، استقراض از بانک 
مرکزی، بورس و افزایش نرخ دلار محاسباتی بودجه را 3 
راه پیش  روی دولت برای جبران کسری بودجه دانست. 
بودجه سال آینده در شرایطی تهیه شده است که ما هنوز 
در تحریم هســتیم و درآمد های نفتی مــا، درآمد های 
بی ثباتی اســت. دولت در ســال های گذشته برای حل 
کسری بودجه خود، از بانک ها یا بانک مرکزی استقراض 
کرده یا اوراق بدهی منتشر کرده و با توجه به سررسید این 
اوراق در ســال 1400، دولت رقمی حــدود 150 هزار 
میلیارد تومان به  عنــوان بازپرداخت بدهی های خود به 
داخل و خارج باید پرداخت کند که حدود 18 درصد منابع 
درآمدی پیش بینی شده است. از طرفی درآمد های دولت 
کم شده و هزینه ها هم به بالاترین سطح خود رسیده و در 
بودجه عمومی نیز رشد هزینه ها به  مقدار زیادی دیده شده 
است به همین دلیل جبران این کسری بودجه که حاصل 
مابه التفاوت درآمد ها و هزینه هاست، بسیار مشکل است. 
در بودجه درآمد های نفتی رقم بالایی در نظر گرفته و مقرر 
شده است روزانه 2 میلیون و 300 هزار بشکه نفت صادر 
شــود که این امر ناشــی از خوش بینی نسبت به آینده و 
تحریم هاست. اگر این درآمد محقق نشود بین درآمد ها و 
هزینه ها شکاف بسیار زیادی ایجاد می شود و این شکاف، 
تبدیل به کسری بودجه خواهد شد. در این شرایط، دولت 
با 2 سناریو مواجه است؛ یا باید صادرات نفت را یک میلیون 
بشــکه در نظر بگیرد که در این صورت درآمد ها بســیار 
کاهــش می یابد و پاســخگو نخواهد بود یا باید ســراغ 
استقراض از بانک ها یا بانک مرکزی و یا بازار سرمایه برود. 
دولت درآمد نفت را در بودجه بالا در نظر گرفته است که 
در صورت محقق نشدن آن، رقم کسری بودجه خود را از 
افزایش قیمت ارز دولتی کــه در لایحه 11500 تومان 
پیش بینی شده است، باید جبران کند. در بودجه 1400 
بحث انتخاب بهینه مطرح نیست، بلکه بحث انتخاب بین 
بد و بدتر است، زیرا در زمان حاضر، راه حل مطلقی که هیچ 

چالشی نداشته باشد، وجود ندارد./ تسنیم

گفتگو

سلامت

میوه »به« با خواص فوق العاده خود خیلی از 
بیماری ها را تسکین می بخشد، همچنین دانه های 
آن به گلو درد کمک می کند. »به« میوه زمستانی، 
معطر و متعلق به خانواده  گل ســرخیان است که 
تقریبا به گلابی شباهت دارد. برگ این میوه هم به 
عنوان داروی گیاهی برای درمان انواع بیماری ها به 
کار می رود. یکی از فواید بارز میوه »به«، آزاد کردن 
ماده ضد ویروسی است که توصیه می شود هنگام 
سرماخوردگی به صورت چای دم کرده مصرف کنید. 
چای گرم برگ درخت »به« تسکین کننده خوبی 
برای علائم ســرماخوردگی مانند سرگیجه، تب، 
سرفه و عطسه بوده همچنین حس سبکی خاصی 
را در بدن ایجاد می کند. شما می توانید به چای برگ 
به، مقداری لیمو، زنجبیل و عسل را هم اضافه کرده 
و به عنوان دمنوش میل کنید. این میوه سرشــار از 
ویتامین های آ، ب و املاح آهکی و تانن، پروتئین، 
لیپید و آب است. به برای درمان بیماری های معده 
بسیار موثر بوده و متوقف کننده اسهال های ساده و 
خونی است. افرادی که دچار بیماری های حاد ورم 
روده ای، همچنین خونریزی های قاعدگی و بواسیر 
می شــوند، می توانند از دمنوش میوه به یا برگ آن 
اســتفاده کنند. این میوه نه تنها می تواند سیستم 
دستگاه گوارش را تقویت کند، بلکه در بهبود مخاط 

و سرفه های مکرر افراد موثر خواهد بود.
شگفتی های به

تخم های داخل میوه »به«، خاصیت بی نظیری 
در بهبــود بیماری ها دارد. لعــاب تخم »به« برای 
درمان ســرماخوردگی، مخاط ریه، سرفه و انواع 
زخم ها کاربرد دارد. شکوفه این میوه در رفع انواع 
سردردها، مشکلات دستگاه گوارش و بیماری های 
ریوی نقش بسزایی دارد و به عنوان داروی گیاهی 

استفاده می شود.
 کاهش تورم چشم  با دمنوش 

برگ »به«
یکی از راه های بهبود تورم چشــم استفاده از 
برگ به، آن هم به طور مستمر در برنامه غذایی است. 
برای این امرمی توان جوشانده را مصرف کرد و یا از 
برگ های نرم شده در جوشــانده به عنوان ضماد 

کاهش ورم چشم ها استفاده کرد.
تقویت موی سر

همه افراد دغدغه ریزش موهایشــان را دارند. 
برای کاهش این اســترس می توانید با استفاده از 
دمنوش برگ به و شکوفه های آن مانع از ریزش مو 
شوید. به این صورت که جوشانده برگ»به« را تهیه 
سپس مو های ســر را به آن آغشته کرده و با کلاه 
پلاستیکی بپوشانید، بعد از گذشت زمانی می توانید 

سرتان را بشویید.
 رفع عارضه اسهال با دمنوش

 برگ »به«
یکی از فواید سلامتی برگ درخت به کنترل و 
درمان اسهال است. شما می توانید از دم نوش برگ 
درخت به، به عنوان یک مکمل برای رفع مشکلات 

گوارشی خود مانند اسهال استفاده کنید.
تنظیم فشار خون

طبق بررسی های انجام شده، برگ درخت به 
حاوی پکتین است که به گردش خون کمک کرده 
و در نتیجه مصرف منظم آن می تواند به فشار خون 

نرمال کمک کند.

چرا باید به اندازه کافی فیبر بخوریم؟خواص شگفت انگیز »به« برای بدن
این نکته ثابت شده که زنان بزرگسال زیر سن 50 سال باید 
روزانه 38 گرم و مردان در همین ســنین 25 گرم فیبر مصرف 
کنند. این میزان در زنان و مردان بالای 50 سال، به ترتیب 30 
و 21 گرم اســت. نشانه های جسمی کمبود فیبر در بدن نیز از 
این قرارند: احساس گرسنگی بعد از خوردن غذا: جذب فیبر در 
دســتگاه گوارش کمک می کند تا شما زمان طولانی تری را با 
احساس سیری تجربه کنید. کسانی که یک یا دو ساعت بعد از 
خوردن غذا باز هم احساس گرسنگی می کنند، احتمالا فیبر 
کمتری را از رژیم غذایی شــان دریافت کرده اند. متخصصان 
تغذیه توصیه می کنند که شروع وعده غذایی با منابع حاوی فیبر 
مانند یک بشقاب سالاد یا سوپ حاوی سبزیجات باشد تا هم 
مانع پرخوری شود و هم احساس سیری طولانی مدت را به وجود 
بیاورد. نیاز به خواب بعد از صرف غذا: فیبر نقش مهمی در کمک 
به حفظ ســطح قند خون دارد و شــما هنگامی که غذا را کم 
می خوریــد و یا فیبر کافی وارد بدن نمی کنید، این روند باعث 
نوسانات سطح قند خون شده و منجر به احساس خستگی بعد 
از صرف غذا خواهد شد. تحمل یبوست: فیبرهای غیرمحلول در 
آب باعث راحتی دفع می  شود. یکی از علائم آشکار کمبود فیبر 
یبوست است. اگر به دلیل نفخ یا عدم تحمل فیبر از مصرف آن  ها 
پرهیز می  کنید بهتر است بدانید که با افزودن تدریجی فیبرها 
به برنامه  غذایی و کارهای دیگری مانند افزودن زیره به حبوبات 
تا حد زیادی می شود از این مشکلات پیشگیری کرد. اضافه وزن: 
فیبرهــا به لاغری کمک می  کنند. فیبرهای محلول در آب در 

لوله  گوارشی ژلی درست کرده و به چربی  ها می چسبند و هضم 
کربوهیدرات  ها را کندتر می کنند. به همین دلیل جذب کالری 
محدودتر می شود. علاوه بر این فیبرها جلوی ترشح زیاد انسولین 
را می  گیرد. ترشــح انســولین زیاد باعث ذخیره  سازی بیشتر 
چربی ها و چاقی می شود. توجه داشته باشید که عدم مصرف 
فیبر کافی باعث بروز مشکلات قلبی عروقی، چاقی، دیابت نوع 
2 و سرطان کولورکتال خواهد شد. افزایش کلسترول: فیبرهای 
محلول در آب باعث کاهش کلســترول بد خون می شوند. این 
فیبرها مانند تله  ای عمل می  کنند که به کلسترول موجود در 
سیستم گوارشی چسبیده و آن  ها را به طور طبیعی از بدن دفع 
می  کنند. تا حد امکان از میوه های ارگانیک استفاده کنید که 
سرشار از مواد مغذی هستند. سبزیجات تازه و خشک را فراموش 
نکنید. غلات کامــل را جایگزین غلات تصفیه  شــده کنید. 
میوه های خشکی مانند خرما، زردآلوی خشک، انجیر، پسته، 

گردو و بادام و غیره را به برنامه  غذایی  تان اضافه کنید.
حبوباتی ماننــد نخود، عدس، لپه، انــواع لوبیاها و غیره 
فوق العاده هستند.توجه داشته باشید که عدم مصرف فیبر کافی 
باعث بروز مشکلات قلبی عروقی، چاقی، دیابت نوع 2 و سرطان 
کولورکتال خواهد شــد. نتایج یک پژوهش آمریکایی نشان 
می  دهد که مصــرف منظم فیبرهای غذایی خطر مرگ  و میر 
زودهنگام و ناشــی از بیماری  های قلبی عروقی، بیماری  های 
تنفسی و بیماری های عفونی را به ترتیب به میزان 22، 34، 46 

و 50 درصد کاهش می  دهد.

آی تی ایران : به نظر   می رسد که اینستاگرام بالاخره 
عرضه قابلیت پیام  های محوشــونده خود را که با عنوان 
Vanish Mode شــناخته   می شــود، آغاز کرده است. 
قابلیتی که در ماه گذشته میلادی برای کاربران فیس بوک 
ارائه شد و اکنون تعداد زیادی از کاربران اینستاگرام نیز به 
آن دسترســی پیده کرده انــد. پیام های محوشــونده 
اینستاگرام شــبیه به قابلیتی اســت که در اپلیکیشن 
اسنپ چت مشاهده   می شود به طوری که تما  می پیام  های 

ارسال شده به طرف مقابل، بعد از بسته شدن صفحه چت، 
پاک خواهند شد. برای استفاده از این ویژگی و وارد شدن 
به حالت Vanish Mode، کاربر باید در بخش دایرکت 
اپلیکیشن، انگشت خود را به سمت بالا بکشد یا به اصطلاح 
ســوآیپ کند و زمانی که نشانگر قسمت پایینی صفحه 

به طور کامل لود شد، انگشت خود را رها کند.
سپس در این صفحه   می تواند پیام  ها یا حتی تصاویری 
را برای شخص مقابل ارسال کند. در اینجا، بعد از خروج از 

صفحه چت، پیام  ها به صورت خودکار حذف خواهند شد. 
البته تنها در یک صورت جای نگرانی اســت که شخص 
مقابل، از پیام  ها و تصاویر در این صفحه اسکرین شــات 
بگیرد. البته این ویژگی در صفحه پیام  های محوشــونده 
تعبیه شده که در صورت ثبت اسکرین شات، شخص مقابل 
از این مساله با خبر خواهد شد. اینستاگرام این ویژگی را 
برای جلوگیری از سوءاســتفاده  های احتمالی از اعتماد 
کاربران نســبت به طرف مقابل اضافه کرده است. به نظر 

  می رســد آن دســته از کاربرانی که اکانت اینستاگرام و 
فیس بوک مسنجر خود را لینک کرده اند، به این قابلیت 
دسترســی پیدا کرده اند. در تســت  های به عمل آمده از 
کاربرد Vanish Mode، مشــخص شــد کــه بعد از 
اسکرین شات گرفتن، یک نوتیفیکیشن ظاهر خواهد شد. 
حتــی اگر کاربــر درحالــت هواپیما نیــز از مکالمات، 
اسکرین شات بگیرد، بعد از برقراری اتصال اینترنت، این 
نوتیفیکیشن برای شخص مقابل ارسال خواهد شد. اضافه 

شدن این قابلیت به اینستاگرام   می تواند بیش از پیش بر 
محبوبیت این اپلیکیشــن بیفزاید و آن را به پلت فر  می  با 

قابلیت  های متنوع تر از قبل تبدیل کند.

پیام  های محوشونده به اینستاگرام اضافه شد



www.etebar.net

پنج شنبه هیجدهم 1399، شماره 261

هفته نامه اقتصادی ايرانمسکن و عمران13

خبر خبر
بیین برنامه های راهبردی بانک ملی 

ايران تا پايان سال

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمدرضا 
حسین زاده مدیرعامل بانک ضمن تقدیر از عملکرد خوب واحدها 
ی بانک گفت: در شاخص هایی مانند قیمت تمام شده پول، نرخ 
موثر تسهیلات، حاشیه سود و... عملکرد قابل قبولی را شاهد 
هستیم که باید تداوم داشته باشد. وی با تاکید بر لزوم توجه ویژه 
شعب به جذب منابع ارزان قیمت تصریح کرد: بیشترین تعداد 
شعبه را در کشور داریم و از این رو باید در بحث جذب منابع جاری 
نیز جایگاه ویژه ای داشته باشیم. باید برنامه ریزی خوبی در زمینه 
جذب این منابع در ماه های پایانی سال صورت گیرد، خدمات و 
سرویس های جدیدی در روزهای آینده رونمایی خواهند شد 
که نشان از پویایی ســازمان دارد، در راستای اجرای مصوبات 
کمیته عالی مبارزه با پولشویی، از روز سه شنبه 16 دی ماه امکان 
برداشت از حساب های اشخاص حقیقی فاقد کد شهاب ممنوع 

خواهد شد.
ناصر شاهباز عضو هیات مدیره بانک نیز با بیان این که قیمت 
تمام شــده پول و نرخ ویژه تسهیلات از شاخص های موثر در 
فعالیت واحدهاست؛ گفت: انتظار این است که واحدهای بانک 
بیش از پیش به سوی ضمانتنامه ها و عملیات تعهدی حرکت 
کنند. کاووس ایرج پور عضو هیات مدیره بانک هم با بیان این که 
بانک از حداکثر توان خود برای تسهیلات دهی استفاده می کند؛ 
اظهار کرد: در همه جلسات هیات مدیره، موضوع منابع و مصارف 
بانک در کنار رفاه کارکنان به طور جدی رصد می شود. سید فرید 
موسوی عضو هیات مدیره و معاون اعتباری و بانکداری شرکتی 
بانک با بیان اینکه مرز باریکی میان نحوه اعطای تسهیلات و میزان 
تمرکز منابع وجود دارد، گفت: 10 درصد میانگین حساب ها باید 
همواره مورد توجه شعب و همکاران امور شعب باشد. همچنین 
در زمینه اعطای تسهیلات باید شهرت اعتبار مشتری، میزان 
تمرکز حساب ها، میزان استفاده از سایر ابزارها و... مورد توجه 

باشند تا بهداشت اعتباری در بانک رعایت شود.
مسعود خاتونی نیز دیگر عضو هیات مدیره بانک با تاکید بر 
لزوم نگاه جدی به استراتژهای مدون بانک، گفت: انتظار این است 
که کارکنان بانک نگاه های پیشین خود را تغییر داده و حرکت 
خود را بر اساس دستورالعمل های جدید مبتنی بر استراتژی 
تنظیم کنند. علی موسوی زاده عضو هیات مدیره بانک نیز با بیان 
اینکه در دوره برجام و گشایش مراودات تجاری میان ایران و سایر 
کشورها، شاهد کوچ مشتریان در نظام بانکی بودیم، بیان کرد: در 
ماه های پایانی سال باید در این زمینه توجه لازم را داشته باشیم. 
همچنین تمرکز بیشتری در استفاده غیرحضوری از سیستم 
صورت گیرد. محسن امین زارع عضو هیات عامل و معاون امور 
ارزی و بین الملل بانک ملی ایران هم با بیان اینکه شرایط تحریم 
ها فرصت خوبی را برای صادرکنندگان در کشور فراهم کرد، گفت: 
سال ها تمرکز حوزه ارزی بر بخش واردات بود اما اکنون شرایط 
تغییر کرده است و با کاهش درآمدهای نفتی، توجه به بخش 
صادرات بیشــتر شده است بنابراین در هدف گذاری ها باید به 
سمت ارایه خدمات ویژه تر به صادرکنندگان پیش برویم. حبیب 
الله رشید ارده عضو هیات عامل و معاون منابع انسانی بانک ملی 
ایران نیز در این همایش با تاکید بر اینکه تعالی سرمایه انسانی 
یکی از مضامین بانک است، گفت: در گذشته در بحث جانشین 
پروری، مدل مشخصی وجود نداشت اما خوشبختانه اکنون این 
امر از جایگاه ویژه ای برخوردار است. حسن مونسان عضو هیات 
عامل و معاون شعب بانک نیز با تاکید بر اینکه روسای ادارات امور 
و همکاران باید برنامه های استراتژیک بانک را در شعب تشریح 
کنند، عنوان کرد: امیدواریم سال آینده شاهد برنامه مدون تری 
در بخش وصول مطالبات، کاهش قیمت تمام شده پول و... باشیم.

هادی سالارخیلی عضو هیات عامل و معاون مالی بانک ملی 
ایران نیز در این همایش گفت: جذب منابع ارزان قیمت در اولویت 
است اما سپرده بلند مدت با نرخ شورای پول و اعتبار نیز باید در 
دستور کار باشد. شعب باید اهتمام بیشتری در حوزه های کاهش 
هزینــه ها، جذب منابع به ویژه منابع ارزان قیمت و پیگیری و 

وصول مطالبات داشته باشند.
همچنین میرمحمود موسوی رییس اداره کل مدیریت 
استراتژیک، سید رضا انواری رییس اداره کل تطبیق و مبارزه با 
پولشویی و تامین مالی تروریسم، شهریار سعادت رییس اداره کل 
کارپــردازی و علی اولیائی رییــس اداره کل پیگیری و وصول 
مطالبات نیز به طرح مسایل و دغدغه هایی پیرامون حوزه های 

خود پرداختند.

محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزارت 
راه و شهرســازی تمدید وام ودیعه اجاره را تا پایان بهمن 
مربوط به متقاضیانی دانست که پیش تر ثبت نام کرده اند و 
بنا به دلایلی نتوانستند مدارک خود را تکمیل کنند. اخیرا 
در جلســه کارگروه مصوب شد تا آخر بهمن پرداخت وام 
ودیعه اجاره ادامه پیدا کند. این مصوبه و این شرایط مربوط 
به کســانی اســت که پیش تر ثبت نام کردند، ولی روند 
پرداخت آنها به جریان نیفتاده است، افرادی که پیش  تر 
ثبت نام کردند اما مدارک خود را تکمیل نکردند تا انتهای 
بهمن فرصت دارند نســبت به تکمیل مدارک خود اقدام 
کنند، در تفاهم نامه ای، مقرر شد تا افرادی که کد رهگیری 
ندارند با پرداخت عدد محدود بتوانند کد رهگیری دریافت 
کنند. به گفته وی  کسانیکه فرم ج قرمز داشتند و هم اکنون 
فاقد مالکیت هســتند مصوب شد بتوانند تسهیلات وام 
ودیعه اجاره را دریافت کنند. این مصوبات برای تعدادی از 
افرادی بوده که این مشکلات را داشتند. گفتنی است، برای 
متقاضیان تسهیلات کمک ودیعه مسکن که اجاره آن ها 
به صورت دســتی و بدون حضور در بنگاه مبادله شــده، 
مشاورین املاک موظف هستند با دریافت حداکثر 250 
هــزار تومان بدون نیاز به دریافت ارزش افزوده و با حضور 
موجر و مستأجر نسبت به ثبت اجاره نامه و اخذ کد رهگیری 
اقدام کنند. این مبلغ برای اجاره نامه هایی که در بنگاه ثبت 
شده اما کد رهگیری ندارند هزینه ثابتی معادل 100 هزار 
تومان اســت و الزامی برای حضور موجر در بنگاه نخواهد 
بود. لازم به توضیح اســت تا پایان آذرماه از مجموع 302 
هزار و 334 متقاضی دریافت وام ودیعه تاکنون 148 هزار 
و 215 نفر نزدیک به 50 درصد توانسته اند این تسهیلات 

را دریافت کنند.
عدم پاسخ به پیامک موجب تأیید مالیات بر 

خانه های خالی می شود
معاون وزیر راه  و شهرسازی در گفت و گو با ایسنا اظهار 
کرد: ســامانه املاک و اســکان قابلیت های لازم را از نظر 
زیرســاختی دارد اما قانون تکلیفی برعهده دســتگاه ها 
گذاشته که مکلفند اطلاعات برخط را به سامانه ارائه کنند 
که امیدواریم دستگاه ها اهتمام لازم را در این زمینه داشته 
باشند. خانوارها نیز موظفند اطلاعات سکونتی شان را در 
سامانه ثبت کنند. بر اساس اطلاعاتی که از دستگاه های 
مرتبط به دست آوردیم و آنالیز سامانه، 1/5 میلیون واحد 
مسکونی خالی از سکنه شناسایی شد که به مالکان آنها 
پیامک ارسال شد. مالکان باید این اطلاعات را اصلاح یا در 
صورت صحت، تایید می کردند. عدم تایید به منزله خالی 
بودن واحد تلقی می شــود. ما برای بررسی مرحله آخر به 
مالکان پیامک ارسال کردیم که پاسخ بدهند. اگر اعتراضی 
به نحوه شناسایی وضعیت خانه از سوی سامانه املاک و 
اســکان دارند باید در اختیار ما قرار می دادند. مثلا عنوان 
می کردند که واحد فروخته شده یا اجاره داده شده است. 
این رفت و برگشت اطلاعاتی صورت گرفته و برخی افراد 
پاســخ نداده اند، بنابراین اطلاعاتی که وجود دارد تقریبا 

قطعی تلقی شده و به معنای خالی بودن واحد است. 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی از 
دریافت مجوز جهت تأمیــن منابع مالی 
احداث آزادراه و راه آهن شیراز - بوشهر از بازار 
سرمایه خبر داد و تاکید کرد که بازار سرمایه 
به ما کمک می کند تا پروژه ها، پیوستگی 

بهتری در تأمین مالی داشته باشند.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرســازی، وی طی بازدید از 
پروژه های درست احداث بندر کنگان واقع 
در جنوب استان بوشهر، در جمع خبرنگاران 
گفت: از پروژه های در دست احداث بازدید 
کردیم و برای ما نکته بسیار حائز اهمیت این 
است که اســتان بوشهر و منطقه کنگان و 
عسلویه جزو مناطق مهم اقتصادی و قطب 
انرژی کشور هستند و راه های شریانی آن 
باید در اولویت قرار داشته باشند، به زودی 
کریدور بزرگراهی این منطقه به بهره برداری 
خواهد رسید و بخشی از آن عمدتاً تا پایان 
سال به افتتاح می رسد، موضوع دیگری که 

در این منطقه مهم است، مربوط به توسعه 
بنادر استان اســت که در این راستا، بندر 
کنــگان نیز که یک مطالبــه مردمی بود، 
همان گونه که در سفر آقای رئیس جمهور هم 
مورد تأیید قرار گرفت، این پروژه در سازمان 
بنادر طراحی شــد و اکنــون هم عملیات 
اجرایی آن شــروع شــده و بــه امید خدا 

امیدواریم که پیمانکار با اهتمام ویژه بتواند 
در زمان بندی که متعهد شــده، پروژه را به 
پایان برســاند،امیدواریم با بهره برداری از 
پروژه های این منطقه، مردم بتوانند از یک 
بندر خیلــی خوب و با کیفیت و با ظرفیت 
کشتی های 2 هزار و 500 تنی بهره مند شوند 
که قطعاً در اقتصاد، اشتغال و معیشت مردم 

نقش بسزایی خواهد داشت، موضوع مهم 
دیگر که در اســتان دنبال شده و یک خبر 
خوب برای مردم منطقه است، این است که 
یکی از مشکلات ما که مربوط به تأمین اعتبار 
برای احداث راه آهن شیراز- بوشهر بود که 
ادامه آن به سمت عسلویه هم در دستور کار 
ما است، مجوز تأمین مالی آن  از بازار سرمایه 
و  بانک مرکزی و وزارت اقتصاد دریافت شده 
و به امید خدا آن را در دستور کار قرار خواهیم 
داد و با یک شتاب بیشتری این پروژه را دنبال 

خواهیم کرد.
همچنین اکنون مجوز تأمین مالی از 
بازار سرمایه را برای آزادراه شیراز- بوشهر نیز 
گرفته ایم. بازار سرمایه به ما کمک می کند تا 
پروژه ها، پیوستگی بهتری در تأمین مالی 
داشته باشند تا به امید خدا بدون وقفه پیش 
بروند و ما هرچه زودتر بتوانیم زیرساخت های 
کشــورمان مان را توســعه بدهیــم و به 

بهره برداری برسانیم.

توسعه ظرفیت کشتی های بندر کنگان به 2500 تن با هدف 
ایجاد رفاه و اشتغال در منطقه

شناور نفتکش کره جنوبی با نام تجاری هانکوک چین به دلیل نقض پروتکل های زیست محیطی توسط نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در خلیج فارس متوقف شد.شناور 
نفتکش کره جنوبی با نام تجاری »هانکوک چیمی« که از مبدأ بندر الجبیل عربستان سعودی عازم بمبئی هند بود به دلیل نقض اصول زیست محیطی توسط نیروی دریایی سپاه در 
خلیج فارس متوقف شد.روابط عمومی نیروی دریایی سپاه در اطلاعیه ای با اعلام توقیف یک فروند شناور متعلق به کره جنوبی توسط دریادلان این نیرو ،پانزدهم دی ماه در 
آب های خلیج فارس آورده است: این نفتکش که از مبدأ بندر الجبیل عربستان در خلیج فارس در حرکت بود، به دلیل نقض پیاپی قوانین زیست محیطی دریایی توسط ناوگروه 
ذوالفقار منطقه یکم نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی توقیف شد. این اطلاعیه افزوده است: این کشتی با پرچم کره جنوبی به نام HANKUK CHEMI حامل ۷ هزار و 
2۰۰ تن مواد شیمیایی نفتی بوده است.این اطلاعیه با بیان اینکه خدمه های این شناور نفتی از ملیت های کره جنوبی، اندونزی، ویتنام و میانمار هستند، خاطرنشان کرده است: این 
نفتکش پس از توقیف در لنگرگاه بندرعباس پهلو گرفت و پرونده آن برای طی مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی کشور خواهدشد.در اطلاعیه روابط عمومی نیروی دریایی 

سپاه تصریح شده است: توقیف این شناور به درخواست سازمان بنادر و دریانوردی و با حکم دادستانی استان هرمزگان در ساعت ۱۰ صبح امروز پانزدهم دی ماه انجام شد.

ایرانیکنفتکش
باپرچمکرهجنوبیرا

توقیفکرد

آگهــی تغییــرات موسســه آمــوزش عالــی آزاد عصــر دانــش پژوهــش نظــام الملــک به شــماره ثبــت 27۱6۵ و شناســه 
ــه  ــماره ۱۴6۵2۴مورخ ــوز ش ــورخ ۱۳۹8/۰۵/۰۹ و مج ــس م ــات موس ــه هی ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰۳2۰۵۰۱۹2۰ ب مل
۹8/۰6/2۴ وزارت علــوم تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای ســعید کریمیــان راونــدی بــه شــماره ملــی ۱26۱7۵۱272 
بــه عنــوان رییــس موسســه آ و مدیــر عامــل بــه مــدت نامحــدود انتخــاب شــد. آقــای علــی اکبــر اربابیــان بــه شــماره 
ملــی ۰۰۴۵2۰682۱ بــه عنــوان عضــو هیــأت مدیــره انتخــاب شــد. آقــای محمــود حســین زاده داداش بــه شــماره ملــی 
۰۹۳7۵۵6۴8۳ بــه عنــوان عضــو هیــأت مدیــره انتخــاب شــد کلیــه اوراق و اســناد و اســناد بهــادار و تعهــد آور موسســه 
ــا  ــط ب ــاٌ مرتب ــی و اداری خصوص ــادی و ثبت ــلامی و اوراق ع ــود اس ــا و عق ــروات و قرارداده ــفته و ب ــک و س ــل چ از قبی
وزارت علــوم تحقیقــات و فنــاوری، دفتــر آمــوزش هــای عالــی و ســایر ارگان هــای دولتــی و خصوصــی اســت و امضــاء 
ــان اســتاد نجــات  ــه آدرس تهــران، خیاب ــی باشــد. نشــانی موسســه ب ــر م ــا مهــر موسســه معتب ــل همــراه ب مدیرعام
اللهی)ویــلا(، خیابــان شــهید کلانتــری پــلاک 6۳ کــد پســتی ۱۵۹88۴۴۱۱۱ تغییــر یافــت . ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰72۵۴۱(

آگهــی انحــلال شــرکت شــایگان گوهــر آســیا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۳27۰72 و 
شناســه ملــی ۱۰۱۰۳6۳668۰ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومی فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹8/۱2/۱۰ 
شــرکت فــوق منحــل اعــلام گردیــد و آقــای کــورش شــایگان بــه شــماره ملــی ۳۹۳2۵۵6۵8۵ بــه 
ســمت مدیــر تصفیــه انتخــاب شــد. نشــانی محــل تصفیــه : اســتان تهــران - منطقــه ۱۱شهرســتان 
تهران-بخــش مرکــزی- شــهر تهــران- محلــه بــازار کوچــه بــازار زرگرهــا کوچــه بــازار بــزرگ پــلاک 
۱26ســاختمان بــازار مــکاره ایــران طبقــه منفی۱واحــد ۵ کدپســتی ۱۱6۱77۴۹۱۱ مــی باشــد. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰72۵۴2(

ــل  ــا ذی ــت و امض ــی ۱۴۰۰7۵۵۰8۰۴ ثب ــه مل ــه شناس ــت ۵2۵۵78 ب ــماره ثب ــه ش ــخ ۱۳۹7/۰2/۰۵ ب ــرکاء درتاری ــرزاده و ش ــر صف ــی ناص ــی صراف ــرکت تضامن ــیس ش تاس
دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :خریــد و فــروش نقــدی ارز، مســکوک طــلای ضــرب شــده توســط 
بانــک مرکـــزی جمهــوری اســلامی ایــران و انجــام عملیــات مربــوط بــه حوالــه هــای ارزی از طریــق بانکهــا و مؤسســات اعتبــاری غیربانکــی مجــاز داخلــی و ارایــه خدمــات 
ارزی بــرون مــرزی از طریــق کارگــزاران در چارچــوب قوانیــن و مقــررات ارزی میباشــد. بموجــب مجــوز شــماره ۹6-۴۱۵72۵ مــورخ 2۱/۱2/۱۳۹6 اداره مجوزهــای بانکــی ، بانــک 
مرکــزی تاســیس گردیــد. مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران - شهرســتان تهــران - بخــش مرکــزی - شــهر تهران-چهــارراه 
اســلامبول-خیابان جمهــوری اســلامی-خیابان فردوســی-پلاک ۳۰۳-طبقــه همکــف- کدپســتی ۱۱۴۵8۱87۳۳ ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ ۴۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ 
ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا خانــم ســمانه صفــرزاده بــه شــماره ملــی ۰۰۱67۵82۳۴ دارنــده 2۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه آقــای ناصــر صفــرزاده 
بــه شــماره ملــی ۰۰۳6۴۳2۳۴2 دارنــده ۳6۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه خانــم لیــلا خــازن چیــن بــه شــماره ملــی ۰۰۵8۴62۴۴۹ دارنــده 2۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه 
اعضــا هیئــت مدیــره آقــای ناصــر صفــرزاده بــه شــماره ملــی ۰۰۳6۴۳2۳۴2و بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود 
خانــم لیــلا خــازن چیــن بــه شــماره ملــی ۰۰۵8۴62۴۴۹و بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور 
ــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه ســازمان ثبــت  ــا امضــای مدیرعامــل و یــا یکــی از اعضــای هیــأت مدیــره همــراه ب شــرکت ب

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰72۵۴۳(

 بانک قرض الحسنه مهر ایران در قالب تفاهم نامه با 
بنیاد مسکن انقلاب اســلامی 9 هزار فقره تسهیلات به 
ارزش 814 میلیــارد ریــال پرداخت کرده اســت. این 
تسهیلات صرف بهسازی و بازسازی خانه های روستایی 
شده است. این در حالی است که بیش از 21میلیون نفر 
از جمعیت کشور را روستاییان تشکیل می دهند و بر طبق 
آمار سال 1395 حدود 57 درصد خانه های کشور دارای 
اســکلت فلزی یا بتنی بوده اســت.هر چند بهسازی و 
بازســازی خانه های روســتایی که بانک مهــر ایران در 
همکاری با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، تامین مالی آن 
را بــر عهده دارد، در حوزه پیشــگیری از آســیب دیدن 
خانه های روستایی از سوانح طبیعی دسته بندی می شود، 
اما بانک مهر ایران تمهیداتی را نیز برای خانه هایی در نظر 
گرفته که بنا به هر علتی ممکن اســت از سوانح طبیعی 
آســیب ببینند.  این بانک در سال جاری 500 هزار خانه 
روستایی را که در سه استان سیستان و بلوچستان، ایلام 

و خراسان جنوبی واقع شده اند، تحت پوشش بیمه حوادث 
درآورد. با این اقدام در صورتی که این خانه ها از ســوانح 
طبیعی آســیب ببینند، بیمه خســارت آنها را پرداخت 
می کند. ســقف پرداخت خســارت برای خانه ها 250 
میلیون ریال و برای اسباب و لوازم منزل 50 میلیون ریال 
تعریف شــده است. بانک مهر ایران پیش از این و در سال 
1398 نیــز 100 باب واحد مســکونی در اســتان های 
خوزستان، لرستان و گلستان ساخت و به افرادی که خانه 
آنها از سیل آسیب دیده بود، تحویل داد. بانک قرض الحسنه 
مهر ایران تا کنون 5 مدرســه در مناطق  محروم ساخته 
است. این بانک 4 مدرســه در شهرستان های زلزله زده 
اســتان کرمانشاه ســاخته که هزینه یکی از آنها توسط 
کارکنان بانک تهیه و تامین شده است. افزون بر اینها یک 
مدرسه نیز در روســتای کهنانی کش بخش دشتیاری 
شهرســتان چابهار از سوی بانک مهر ایران ساخته شده 
اســت. بانک مهر ایران پیش از این تفاهم نامه ای را نیز با 

دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه منعقد کرده بود. هدف این 
تفاهم نامه تسهیل دسترسی مردم به خدمات بهداشتی و 
درمانی، تامیــن و صیانت آرامش روان و صرفه جویی در 
هزینه ها برای مردم آسیب دیده از زلزله بود. در چارچوب 
این تفاهم نامه بانک مهر ایران در ساخت سه خانه بهداشت 

روستایی از توابع این استان مشارکت کرد.

عملكرد بانک مهر ايران در بخش خانه های روستايی

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی صــارم صنعــت پــارس ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۳۱۳۰۹۴ و شناســه ملــی 
۱۰۱۰۳۴882۵۹ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۹/۰۹/22 تصمیمــات ذیــل 
ــره و عضــو  ــه ســمت رئیــس هیئــت مدی ــه شــماره ملــی ۰۰۱۱۱۱۹۴۳8 ب ــای مصطفــی ســعیدنژاد ب اتخــاذ شــد : ۱- آق
ــره و  ــت مدی ــس هیئ ــب رئی ــمت نائ ــه س ــی ۱26۳۰86۹26 ب ــماره مل ــه ش ــعیدنژاد ب ــا س ــای رض ــره 2- آق ــت مدی هیئ
ــو  ــل و عض ــر عام ــمت مدی ــه س ــی ۰۰۵۵۱72۵۴7 ب ــماره مل ــه ش ــعیدنژاد ب ــد س ــای محم ــره ۳- آق ــت مدی ــو هیئ عض
هیئــت مدیــره بــرای مــدت 2 ســال انتخــاب گردیدنــد . کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــد آور از قبیــل چــک ، ســفته 
ــا  ــا ب ــراه مهــر شــرکت و ی ــره بهم ــاء هیئــت مدی ــر از اعض ــک نف ــا امضــاء ی ــلامی ب ــود اس ــا و عق ــروات ، قرارداده ، ب
امضــاء مدیــر عامــل بهمــراه مهــر شــرکت معتبــر خواهــد بــود آقــای مجیــد ســعیدنژاد بــه شــماره ملــی ۰۰6۳۹6۰8۴2 
بــه ســمت بــازرس اصلــی و خانــم اعظــم آبانــگاه بــه شــماره ملــی ۰۰۴7882۳۳6 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای 
ــات  ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــدند . س ــاب ش ــی انتخ ــال مال ــک س ــدت ی م

غیرتجــاری تهــران )۱۰72۵۴۰(

ــت ۳7۰۰۰2 و  ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــین ب ــران پرش ــان عم ــرکت کاوی ــرات ش ــی تغیی آگه
ــورخ ۱۳۹۹/۰۹/۱2  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰۳2۰۱۹28۱۴ ب ــه مل شناس
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : حامــد کاویــان پــور ســنگ نــو بــه شــماره ملــی ۰۰62۱7۹۵27 بــا پرداخــت 
ــه مبلــغ 2۵۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد. بابــک  ــه صنــدوق شــرکت ســرمایه خــود را ب 2۳7۵۰۰۰۰۰۰ ریــال ب
ــره  ــرکت ، در زم ــدوق ش ــه صن ــال ب ــت 2۵۰۰۰۰۰۰۰۰ ری ــا پرداخ ــی ۳2۵۵۳۴۹68۰ ب ــماره مل ــه ش ــی ب جلیل
شــرکا درآمــد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 2۵۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه ۵۱2۵۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش و مــاده 
ــد. اســامی ومیــزان ســهم الشــرکه هریــک ازشــرکا  ــه نحــو مذکــور اصــلاح گردی مربوطــه در اساســنامه ب
پــس ازافزایــش ســرمایه : حامــد کاویــان پــور ســنگ نــو بــه شــماره ملــی ۰۰62۱7۹۵27 دارنــده 2۵۰۰۰۰۰۰۰۰ 
ریــال ســهم الشــرکه شــهین کاویــان پــور ســنگ نــو بــه شــماره ملــی ۰۰۵۴۳۰77۹۱ دارنــده ۱2۵۰۰۰۰۰۰ ریال 
ــرکه  ــهم الش ــال س ــده 2۵۰۰۰۰۰۰۰۰ ری ــی ۳2۵۵۳۴۹68۰ دارن ــماره مل ــه ش ــی ب ــک جلیل ــرکه باب ــهم الش س
ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰72۵۳8(   

آگهــی تغییــرات شــرکت پویــا نویــن تــوان اندیشــه ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۳2۰۱۱6 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۳۵7۵277 
ــی  ــا کدمل ــای علیرضــا افســر ب ــل اتخــاذ شــد : آق ــورخ ۱۳۹۹/۰۹/2۴ تصمیمــات ذی ــره م ــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدی ب
۰۹۴2222۴۴۱ بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره - آقــای حســین عظیمــی بزچلوئــی بــا کدملــی ۵7۱۹۴272۰۱ بــه ســمت مدیرعامل 
ــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره -  ــا کدملــی ۵7۱۹۴272۰۱ ب ــم تــوران عظیمــی بزچلوئــی ب و نائــب رئیــس هیئــت مدیــره - خان
کلیــه مکاتبــات عــادی و مراســلات و نامــه هــای اداری بــا امضــای مدیرعامــل منفــردا وکلیــه اوارق و اســناد بهــادار و تعهــدآور 
شــرکت اعــم از چــک، ســفته، بــروات، قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــاء مدیــر عامــل منفــردا همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر 

مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰72۵۳۹(

تمديد وام وديعه اجاره تا پايان بهمن 
برای متقاضیانی كه پیش تر ثبت نام كردند

سردار هادیانفر، رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
ناجا از حذف 14 بانک بدحساب از فرآیند پرداخت جرایم 
رانندگــی خبر داد. این بانک هــای متخلف پول جرایم 
رانندگی را در حســاب خود نگه می داشــتند و با تأخیر 

بسیار به خزانه واریز می کردند.
وی گفــت که این بانک ها پول جرایم رانندگی را تا 
36 ساعت در حســاب خود نگهداری کرده و سپس به 
خزانه واریز می کنند که این یک تخلف است؛ چراکه باید 
طی مدت 10 دقیقه مبلغ به خزانه واریز شود. با گذشت 
بیش از چهار ماه از هشدار پلیس، متأسفانه در مواردی 
شــاهد آن بودیم کــه مردم در پرداخــت جریمه های 
رانندگی خود دچار دوبار پرداختی می شدند. یعنی یک 
بار پول را پرداخــت می کردند و برای دریافت خدماتی 
مثل نقل و انتقال و... به مراکز پلیس مراجعه می کردند، 
اما در آنجا مشــاهده می کردند که هنوز جریمه شان پا 
برجاست و در سیستم گزارش اعمال وصول نیامده است؛ 
لذا برخی از این رانندگان برای آنکه کارشان راه بیفتد و 
دوباره به مراکز مراجعه نکنند، بار دیگر اقدام به پرداخت 

جریمه کرده و اصطلاحاً دوبار پرداختی انجام می شد.
در تمامی موارد دوبار پرداختی به محض وصول در 
خزانه می توانند مبلغ اضافی خود را پس بگیرند و در عین 
حال این موضوع را نیز بررسی کرده و متوجه شدیم که 
متأسفانه یکسری از بانک ها در شرایطی که باید به شکل 
برخط و آنلاین مبالغ جریمه را در خزانه واریز کنند، این 
کار را نکرده و از هشــت ساعت تا 36 ساعت این مبالغ را 
در حساب خود نگهداری کرده اند، در ادامه نیز با بررسی 
دوباره مشخص شــد که 14 بانک همچنان روند و رویه 
خود را اصــلاح نکرده و پول مردم را در حســاب خود 
نگهداری می کنند و همین موضوع مردم را دچار مشکل 
کرده اســت؛ لذا این 14 بانــک را از روند دریافت جرایم 
رانندگی حذف کردیم و در حال حاضر پرداخت جرایم 

از طریق 9 بانک در حال انجام است.

۱۴ بانک بدحساب از روند پرداخت جرائم رانندگی حذف شدند



به نام آنکه  جان را روشنی داد
اولین نکته ی قابل توجه زمان نگارش این زندگینامه است. آن طور که ناشر کتاب در 
مقدمه بیان کرده تاریخ این نوشته، چند سال قبل از شهادت آن شهید بوده است یعنی 
در بحبوحه ی مبارزه نفس گیر و طاقت فرسا و قهرمانانه ی مدافعان حرم از هر سرزمین 
و کوی و برزن به فرماندهی حاج قاسم  با لشکر جرّار و جبّار داعش که نماد جور و جهل 
استکبار و حلقه به گوشــان مرتجع آنان در منطقه. بدین ترتیب یکی از ویژگیهای 
شخصیتی نویســنده یعنی آرامش روحی در سخت ترین شرایط و تمرکز کامل بر 
به یادآوری و تحریر خاطراتی از دهه ها قبل با خصوصیاتی که در ادامه بدان اشاره خواهد 
شــد خود را نشــان می دهد. اگر خواننده ی این زندگی نامه از نویسنده و شرایط و 
فعالیت های او بی خبر باشد بی شک تصور می کند این نوشته ها اثر نویسنده ای است که 
در گوشه ی اتاقی یا کتابخانه ای در آرامش کامل و با دسترسی به انواع کتابهای مربوط 
به آداب و رسوم و زیست دوره ی خاصی از تاریخ و جغرافیای منطقه ی تولد و رشد خود 
نشســته و در سکوت کامل یا همراه با صدای گوش نواز و فرح بخش طبیعت به مرور 
خاطرات خود و تدوین آن پرداخته است.اما وقتی به شخصیت و شرایط حیات و مجاهدت 
او آگاه شــود آنگاه درمی یابد که آرامش روحی و طمأنینه ی نفس و زوال خوف که در 
تعریف ایمان آمده است چگونه در وجود حاج قاسم سلیمانی جلوه گر شده و در عرصه های 
مختلف و متعدد حیات طیّبه ی او  ـاز جمله در نگارش همین زندگی نامه  ـخود را نشان 

داده است.
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14 هفته نامه اقتصادی ايران
سجاد عمرانی، سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم با حضور در دفتر احمد امیرآبادی فراهانی، عضو هیئت رئیسه و کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی با هدف بررسی بودجه نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در سال ۱۴۰۰ و مسائل و مشکلات کتابخانه های عمومی استان دیدار کرد. به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم، سجاد عمرانی، سرپرست اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان قم با حضور در دفتر احمد امیرآبادی فراهانی، عضو هیئت رئیسه و عضو کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی با وی دیدار و درباره مسائل و مشکلات بودجه ای نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور و همچنین معضلات کتابخانه های عمومی استان قم گفتگو کرد. در این دیدار، سجاد عمرانی، سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم ضمن ارائه گزارشی از عملکرد و وضعیت کنونی 
بودجه ای نهاد کتابخانه های عمومی کشور، خواستار توجه ویژه و جدی تر نمایندگان محترم مجلس به حوزه فرهنگ شد و پیشنهاداتی را در این زمینه ارائه کرد.  احمد امیرآبادی فراهانی، عضو هیئت رئیسه 
و عضو کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی نیز در این دیدار در خصوص حل مسائل و مشکلات قانونی و درج پیشنهادات مجموعه نهاد کتابخانه های عمومی کشور در بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور قول 
مساعد داد. گفتنی  است مسئولان نهاد کتابخانه های عمومی کشور طی ماه های گذشته، در دیدارها و نشست های فراوانی با اعضای کمیسیون های تخصصی و نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی 

پیگیر مسائل و مشکلات بودجه ای نهاد و تامین منابع پایدار به جزء نیم درصد شهرداری ها در بودجه ۱۴۰۰ بودند که در این زمینه قول های مساعدی از سوی نمایندگان و کمیسیون ها داده شده است.

بررسیبودجه
نهادکتابخانههای
عمومیدرسال1۴00

از تبار آب و آفتاب و آینه
 علیرضا مختارپور دبیــرکل نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور در مراســم رونمایی کتاب »از چیزی نمی ترسیدم« 
زندگی نامه خودنوشت قاسم سلیمانی طی سخنانی گفت: یکی 
دیگر از ویژگی ها و البته شگفتی های این کتاب بیان صادقانه 
و به دور از هرگونه تحریف و تغییر افکار رو عواطف و واقعیتها 

حتی به مصلحت شــرایط نویســنده در زمــان نگارش این 
زندگینامه است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشور، علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد در افتتاحیه 
»همایش علمی رسانه و مکتب سلیمانی« و رونمایی از کتاب 

زندگی نامه خودنوشــت »حاج قاسم سلیمانی« مزین به 
یادداشت مقام معظم رهبری به سخنرانی پرداخت.  

علیرضا مختارپور در ابتدا با اشاره به اینکه کتاب از 56 
صفحه 13 تا 14 سطری تشکیل شده است گفت: هر سطر 
13 کلمه زندگینامه ی خودنوشت شهید قاسم سلیمانی از 

کودکی تا 22 سالگی اش در سال اوج گیری انقلاب اسلامی 
در سال 1357است. وی در ادامه با برشمردن ویژگی های 
منحصر به فــرد کتاب، به خوانش و تحلیل فرازهایی از آن 

پرداخت. 
متن این سخنرانی به شرح زیر است:

متن سخنرانی علیرضا مختارپور در مراسم رونمایی کتاب » از چیزی نمی ترسیدم« زندگی نامه خودنوشت قاسم سلیمانی؛

یکی دیگر از ویژگیها و البته شگفتی های این کتاب بیان صادقانه 
و بــه دور از هرگونه تحریف و تغییر افکار رو عواطف و واقعیتها 
حتی به مصلحت شرایط نویسنده در زمان نگارش این زندگینامه 
است، آن هم در روزگاری که برخی حتی گفتار و رفتار روز قبل 
خود را نیز به مصلحت و منفعت خود تغییر می دهند و خاطرات 
آنها نه واقعیات تاریخی که شــرح رنگارنگ و نان به نرخ روز و 
ســاعت و دقیقه خوردن است.حاج قاسم نه از بیان لذتی که از 
بیســکویت های تغذیه مدارس احساس کرده ابایی دارد و نه از 
تصریح به اینکه حتی تا زمان نگارش این متن هیچ شــیرینی 
دیگری برای او آن قدر مزه نداشته، و نه این واقعیت را پوشیده 
می دارد که تا سال 53 حتی به فساد و تباهی فکری و عملی رژیم 
طاغوت آگاهی نداشته است و البته با همان صفا و طهارت روحی 
خود از متدینّی حاج محمد نام راهنمایی می طلبد و شناخت 

صحیح را به دست می آورد.

زندگینامه ی شهید سلیمانی حاوی اطلاعات دقیقی از تبار و 
خاندان و طایفه ای است که او در آن متولد شده و رشد کرده 
است. در این متن علاوه  معرفی افراد و خانواده های وابسته به 
بیان مناطق جغرافیایی و طبیعی از کوهها و رودها و دشت ها 
و نیز به شرایط اقلیمی و تغییرات آب و هوایی و شرایط سخت 
زمستانی آن منطقه و تأثیرات ناگوار آن نیز اشاره شده است. 
نویســنده آن چنان به وضوح و بادقت تمام جزئیات شرایط 
زندگــی و اتفاقــات و خاطرات خود را ترســیم کرده که اگر 
مستندسازی با تجهیزات صوتی و تصویری به ضبط تصاویر و 
شــرح صحنه ها می پرداخت نمی توانست به نتیجه ای از این 

دقیق تر و روشن تر دست یابد.
از این جهت این متن، نه صرفاً یک نوشــته که مجموعه ای از 
تصاویر روشــن و واضح است با این تفاوت که واژه ها و کلمات 

جایگزین تصاویر شده اند.

]خاتمه[
آنچه گفته آمد توصیف مراحل تکوین شخصیت شهید 
حاج قاسم سلیمانی براساس زندگینامه ی خودنوشت او بود 
که اینک در سالگرد شهادت آن سردار دلها رونمایی می شود.

زندگینامه ای  که می توان آن را روایت حیات طیبه ی 
یک روح مؤمن عاشق مخلص نامید؛
مردی از تبار آب و آفتاب و آینه

و من الله التوفیق

گفتنی است کتاب »از چیزی نمی ترسیدم« زندگی نامه 
خودنوشت قاسم سلیمانی، مراسم رونمایی از کتاب زندگی نامه 
خودنوشت شهید قاسم ســلیمانی با عنوان »از چیزی نمی 
ترسیدم« در همایش علمی رسانه و مکتب سلیمانی با حضور 
عبدالعلی علی عسکری رئیس ســازمان صدا و سیما، یحیی 
رحیم صفوی دســتیار و مشــاور عالی نظامی رهبر انقلاب، 
غلامعلی حداد عادل رئیس فرهنگستان زبان و ادبیات فارسی 
و مشــاور رهبر انقلاب، حجت الاسلام سعیدرضا عاملی دبیر 
شورای عالی انقلاب فرهنگی، علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور و شــخصیت های کشوری و 
لشکری و اصحاب رسانه و با رعایت کامل دستورالعمل های 
بهداشتی روز یکشنبه 14 دی ماه ساعت 9 صبح برگزار شد. 
این کتاب که مزین به یادداشت رهبر معظم انقلاب شده است 
نخستین اثر چاپ شده توسط انتشارات »مکتب حاج قاسم« 
محسوب می شود و شامل دست نوشته های شخصی شهید 
ســلیمانی از دوران کودکی و زندگی در روستای قنات ملک 

کرمان تا میانه ی مبارزات انقلابی در سال 57 است. 
کتاب »از چیزی نمی ترســیدم« در دو بخش نوشتار و 
دست نوشــت، 136 صفحه دارد و با قیمت 22 هزار تومان از 
هفته آینده به صورت رسمی در کتابفروشی های سراسر کشور 

قابل تهیه خواهد بود.

اما پدر  اگرچه او نیز به فرزندان خود علاقه دارد و دلسوز آنان است و حتی با شنیدن صدای گریه ی قاسم بر 
اثر تنبیه به مدیر مدرسه اعتراض می کند اما دارای ویژگی های برجسته ی دیگری است که بخش دیگری از بنای 
رفیع شخصیت شهید سلیمانی حاصل معماری آن پدر شریف می باشد. ویژگی هایی که در یک کلام می توان 
آن را »اعتقاد راسخ به عقاید دینی و التزام عملی به احکام شرعی« نامید. مشدی حسن یا همان پدر قاسم به نماز، 
آن هم نماز اول وقت تقید داشت و نیز به حلال و حرام، شهره بود به درست عملی، اهل زکات، و رعایت احکام 
شرعی حتی در سخت ترین شرایط آب و هوایی و سرمای طاقت فرسا، و اهل زیارت امامزاده ها و روضه خوانی و 
عزاداری سیدالشهدا)علیه السلام(. بدین ترتیب به موازات مادری که بذر مهر و محبت و نوع دوستی را در وجود 
فرزندان خود پرورش می دهد، پدر نیز نهاد اعتقاد و ایمان و عمل صالح را در سرزمین وجود فرزندان خود آبیاری 
می کند تا بعدها شاخه های پهناور این دو نهال مکمل، شخصیتی از حاج قاسم  بسازد که اگرچه اشدّاء علی الکفّار 
است اما اقیانوس محبتش همه را دربرمی گیرد. این مهرورزی تنها مربوط به سالهای پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی هم نیست، در همین زندگینامه ی خودنوشت به روزی در محرم سال 1355 اشاره می کند که وقتی 
می بیند پاسبانی به یک دختر جوانِ بی حجاب جسارت می کند قاسم چنان برمی آشوبد که بدون توجه به عواقب 

تصمیمش، بی درنگ به آن پاسبان حمله می کند. یک بار دیگر صحنه را ترسیم کنید:
زمان: محرم سال ۱۳۵۵

وضع قاسم: جوان، اهل کار، ورزیده، اهل رفت و آمد مکرر به مسجد جامع کرمان و اهل ثابت درس قرآن 
در مسجد قائم و همچنین تکیه فاطمیه.

شرایط فرد مورد جسارت: دختری با سر برهنه و موهای کاملاً بلند و در آن روزگار ، ظاهرا  طبیعی
طرف مقابل: پاسبان شهربانی و همراه او پاسبان راهنمایی

عکس العمل قاسم مؤمن: اعتراض و ادب کردن پاسبان به سزای بی ادبی به دختر بی حجاب آن هم در محرّم.
شــاید کسی نداند آن دختر که بود و  از ماجرا مطلع شد یا نه و روزگارش به کجا انجامید، اما امروز 
یعنی 44 سال بعد از آن ماجرا کدام دختر یا پسر جوانی است که این خاطره را بخواند و زبان به تحسین 

قاسم غیور مهربان نگشاید.

ویژگی شاخص دیگری که در این زندگینامه خودنوشت به چشم می خورد 
احساس مسئولیت قاسم 13 ساله است نسبت به مشکل اقتصادی پدر و تلاش 
برای مشارکت در رفع نگرانی خانواده.به قول خودش یک بچه ی ضعیف که تا 
آن زمان فقط رابر را دیده به همراه دو نفر از دوستانش به کرمان می رود و بارها 
در مراجعه به هر کارگاه و رستوران با جواب منفی آن هم به خاطر قد کوچک و 
جثّه ی نحیفش مواجه می شود اما از تلاش بازنمی ایستد. سرانجام در مراجعه 
به ساختمان در حال ساختی و در مقابل اوستا علی اشک می ریزد و به کار حمل 
آجر گماشته می شود با دست هایی کوچک که حتی قادر به گرفتن یک آجر هم 
نیست، اما آنقدرآجر حمل می کند تا از دستهای کوچکش خون جاری می شود 
و بالاخره اولین دسترنج خود را کسب می کند . برای کسب درآمد بیشتر به امید 
کمک به رفع گرفتاری پدر کار قبلی را رها می کند و در رستورانی مشغول می شود 
و همزمان برای کسب سریعتر درآمد، با خرید دستگاه آب میوه گیری در پیاده رو 
به فروش آب میوه می پردازد و بعد از 9 ماه دوری و دلتنگی به روستا بازمی گردد 
و پس از ده روز مجدداً برای کار عازم شهر می شود.آری تلاش و کوشش و سعی 
و نان از عمل خویش برآوردن و کمک به خانواده و همنوعان از سیزده سالگی 

در وجود قاسم شکل می گیرد.

از دیگر نکات چشمگیر دراین کتاب، احترام و ارزش خانواده و به خصوص 
رابطه ی شــهید با مادر گرامی اش است که نشان می دهد علیرغم شرایط 
سخت و عموماً سرد از نظر طبیعت که گاه تا مغز استخوان نفوذ می کرده 
چنان آتش مهرمادری، گدازان و سوزان برقرار بوده که قاسم را بیش از دیگر 
فرزندان و دیگر خانواده ها متّکی و اســتوار و پشــت گرم به عطوفت مادر 
می سازد. تا سه سالگی در آغوش  مادر و بعد از آن در چادری بسته به پشت 
مادر رشــد می یابد و لذت آن آرامش همراه با مادر بودن همواره در قلب و 
خاطرش ماندگار می شــود . البته چنین مادری تنها به فرزندان خود مهر 
نمی ورزد که گرمای محبت او همسایه ی فقیر و مهمانان و مسافران حتی 
زنی مســلول را که همه رهایش کرده بودند در آغوش خود پناه می دهد. 
محبتی که حتی تذکر همسرش که می گفت حق نداری به آدم بی روزه غذا 
بدهی را نیز نادیده می گیرد و همچنان مهمان را حتی اگر اهل روزه و نماز 
نباشــد اطعام می کند. خواننده ی آگاه این سطور آرام آرام درمی یابد که 
محبت گســترده ی حاج قاسم سلیمانی که همه ی انسانها را صرفنظر از 
مذهب و رنگ و سبک زندگی دربرمی گرفت ریشه در کدام سرزمین مهر 

مادری دارد.

متن زندگی نامه ی خودنوشت حاج قاسم سلیمانی 
سرشار است از واژه ها و اصطلاحات محلی. با اینکه 
معلوم است که در سخنرانی ها و محاورات روزمره آن 
هم در بحبوحه ی مبارزه با داعش، این قبیل واژه ها 
معمول و مورد استفاده ی روزانه ی آن شهید نبوده 
اما اســتفاده از ایــن لغات و ترکیبات از ســویی 
نشان دهنده ی حفظ ارتباط وثیق نویسنده با فرهنگ 
و آداب و رسوم و اصطلاحات منطقه ی ولادت و رشد 
او می باشد و از سوی دیگر نشانگر حافظه ی قوی و 
آماده در به یــادآوری و اســتفاده از آنها حتی در 

سخت ترین شرایط.

سال 1356 فرامی رسد و از طریق دو تن از دوستان ورزشکارش برای اولین بار 
نام دکتر علی شریعتی و آیت الله خمینی را می شنود و به سرعت مجذوب آقای خمینی 
می شود و عکس او را با خود نگاه می دارد و به زودی به تعبیر خودش تبدیل می شود 

به یک انقلابی دوآتیشه آن هم بدون ترس از احدی و بی محابا.
البته این نترس بودن جدید نیست. در صفحات مربوط به ده سالگی اش نوشته 

که از همان ابتدای کودکی، حالتی از نترسی نداشتم.
آن شجاعت و ایمان اینک با بصیرت انقلابی درهم آمیخته و قاسم را به شعارنویسی 
علیه طاغوت می کشاند و سپس مکافات و ضرب و شتم از مأموران شهربانی را تحمل 
می کند .قاسم جوان ورزشکار انقلابی در سال 56 نه باشگاه ورزشی اش ترک می شود 

و نه رفت و آمد و فعالیت در مسجد جامع کرمان.
در حمله ی مأموران رژیم پهلوی به مسجد جامع کرمان به دفاع از مردم می پردازد 
و در میان گاز اشک آور و دود حاصل از به آتش کشیده شدن موتورهای جوانان توسط 
عوامل رژیم، به کمک کودکی که گریان و وحشت زده مورد حمله ی مأموران قرار 

گرفته می شتابد و با تحمل چندین ضربه ی باطوم کودک را نجات می دهد.
صفحات پایانی زندگینامه به ماجرای اوج گیری تظاهرات و شهادت چندتن از 
دوستانش می رسد. تقدیر این بود که زندگینامه ی خودنوشت او با ذکر نام مطهّر شهدا 

به پایان برسد.

در بازگشت به کرمان برای ادامه ی کار، این بار پای قاسم 
به گود زورخانه ها باز می شود و با آداب پهلوانی آشنا می شود 

و سالها بعد در این زندگینامه چنین می نویسد:
»اساساً ورزش تأثیر زیادی بر اخلاق دینی من داشت و 
یکی از مهمترین عواملی که مانع مهمی در کشیده نشدنم به 
مفاسد اخلاقی بود، به رغم جوان بودن، ورزش بود. خصوصاً 
ورزش باســتانی که پایه و اصولِ اخلاقی و دینی دارد.« حالا 
دیگــر بر همــه ی آن ابعــاد وجــودی انُس با حــرم امام 
رضا)علیه الســلام( هم اضافه می شود، حرم برای او جاذبه ی 
عجیبی دارد، شبها تا دیروقت در حرم می ماند. به نظر می رسد 
تا تکمیل شخصیت قاسم سلیمانی فقط یک مرحله ی دیگر 
باقی است، پیوستن به نهضت اسلامی مردم ایران به رهبری 

حضرت امام خمینی)رضوان الله تعالی علیه(
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خبر خبر
 مناقصه احداث كارخانه 

ذوب مس سونگون در مراحل نهايی

برنامه های منسجمی برای رشد و توسعه مجتمع مس 
سونگون د ر نظر گرفته شــده و در حال حاضر اکتشاف در 
منطقه شرایط مساعدتری پیدا کرده و قرارداد عملیات اجرایی 
و تعیین پیمانکار احداث کارخانه فاز 3 تغلیظ در حال نهایی 
شدن است. اردشیر سعدمحمدی، مدیرعامل شرکت ملی 
صنایع مس ایران با اعلام این خبر افزود: برای احداث فاز 3 از 
اواســط ســال گذشــته تاکنون پنج میلیون مترمکعب 
خاکبرداری انجام  شده است و 140 کانتینر تجهیزات این 
کارخانه سال گذشته به مجتمع مس سونگون منتقل شد و از 
بابت تامین تجهیزات نگرانی نداریم. وی با اشــاره به اینکه 
خوشبختانه مناقصه احداث کارخانه ذوب نیز مراحل نهایی 
خود را طی می کند، اظهار کرد: با تعیین پیمانکار، به سرعت 
عملیــات احداث کارخانه 100 هزار تنی ذوب که باقابلیت 
افزایش به 200 هزار تن تعریف شده است آغاز خواهد شد. 
مدیرعامل شرکت مس با تاکید بر اینکه برای تامین منابع مالی 
این طرح ها نگرانی وجود ندارد اظهار کرد: علاوه بر اشتغال 
مستقیم این طرح ها برکات زیادی برای منطقه دارد و موجب 
ایجاد کارگاه ها و مراکز ســاخت قطعه و تجهیزات و رشد 
شــرکت های دانش بنیان و رونق مالی در این شهرســتان 
می شود. سعد محمدی بابیان اینکه با اجرایی شدن این طرح ها 
برای تعداد زیادی از جوانان این منطقه اشتغال ایجاد خواهد 
شد افزود: به دنبال اجرای آزمون استخدامی برای جذب 290 
نفر نیرو از منطقه ورزقان و استان آذربایجان  شرقی هستیم. از 
طریق آزمون افراد تا سطح دیپلم از شهرستان ورزقان و با هدف 
اجرای شایسته سالاری و ایجاد فرصت شغلی برای جوانان 
تحصیلکرده استان، مقاطع کارشناسی و بالاتر از جوانان استان 
جذب و به کارگیری می شوند. وی همچنین از اکتشاف 327 
میلیون تن ذخیره معدنی در سونگون خبر داد و گفت: تا پایان 
امسال، اخبار خوش دیگری از افزایش اکتشاف مس در این 
منطقه اعلام خواهم کرد، خوشبختانه در منطقه اهر دونقطه 
مســتعد معدنی مس اکتشاف کردیم. همچنین به دنبال 
سروسامان دادن به معدن مس مزرعه هستیم تا با مهیاکردن 
شرایط افزایش تولید موجبات اشتغال زایی و گردش مالی و 

ایجاد تحول در منطقه را فراهم کنیم.

 قدردانی استاندار اصفهان
 از مديريت فولاد مباركه

سومین اجلاس استانی نماز روز یکشنبه سی ام آذرماه با 
موضوع پیوند نماز، خانه، مدرسه و مسجد با حضور مجازی 
حجت الاســلام قرائتی رئیس ســتاد اقامة نماز کشــور و 
حجت الاسلام سلیمانی امام جمعة کاشان و حضور دکتر عباس 
رضایی استاندار اصفهان، مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد 
مبارکه، اعضای ستاد اقامة نماز و مدیران دستگاه های اجرایی 
و اداری استان در محل استانداری اصفهان برگزار شد. به گزارش 
خبرنگار فولاد، در این آئین، عباس رضایی استاندار اصفهان با 
اهدای یک جلــد کلام الله مجید و لــوح تقدیر از مهندس 
عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکــه، به پاس فعالیت های 
ارزشــمند در حوزۀ نماز تقدیر و خاطرنشان کرد: مدیریت و 
کارکنان فولاد مبارکه اهتمام ویژه ای در حوزۀ نماز داشته اند و 
امیدواریم پروژۀ نورد گرم 2 این شرکت نیز به زودی با تلاش های 
مدیریت آن به نتیجه برسد. در ادامة این اجلاس حجت الاسلام 
قرائتی رئیس ستاد اقامه نماز کشور و حجت الاسلام سلیمانی 
امام جمعة کاشان که به صورت غیرحضوری در این اجلاس 
حضور داشتند به ایراد سخن پرداختند و با اشاره به آیات قرآن 
کریم بر اهمیت و جایگاه نماز در دین مبین اسلام تأکید کردند 
و رسالت مسئولین در نظام مقدس اسلامی را یادآور شدند. 
گفتنی است در سومین اجلاس استانی نماز از مدیران برگزیده 

و فعالان حوزۀ برپایی نماز قدردانی شد.

معاون خرید شرکت فولاد مبارکه اعلام کرد:
بی نیازی كشور از واردات قطعات 

ويژۀ ريخته گری

با حمایت و همکاری کارشناسان واحدهای نسوز و خرید 
فولاد مبارکه و شرکت ســازندۀ داخلی دیرگدازهای ویژۀ 
زاگرس، امکان تولید انواع قطعات ویژۀ ریخته گری در کشور 
فراهم و صنعت فولاد کشور از واردات این قطعات بی نیاز شد.

معاون خرید شرکت فولاد مبارکه ضمن اعلام این خبر 
و با بیان اینکه قطعات ویــژۀ ریخته گری وظیفة کنترل و 
هدایــت جریان مواد مذاب از کوره تا قالب ریخته گری را بر 
عهده دارند، گفت: انواع لدل شرودها، استوپرها، نیم نازل ها و 
نازل های ریخته گری، نازل های غوطه وری تاندیش، نازل های 
پاتیل ریخته گری از تکنولوژی پیشرفته ای برخوردارند.  رضا 
یزد خواستی افزود: این قطعات به همت کارشناسان فنی و 
بازرگانی فولاد مبارکه و شرکت دیرگدازهای ویژۀ زاگرس در 
کشور عزیزمان طراحی و ساخته شد.  وی با تأکید بر اینکه با 
این اقدام گام مهمی در مسیر قطع وابستگی به خارج کشور 
برداشته شده است گفت: این موفقیت در حالی به دست آمده 
که دشمنان کشور با اعمال تحریم، انتظار داشتند تولید فولاد 
کشور و به خصوص فولاد مبارکه متوقف گردد یا کاهش یابد؛ 
امــا به همــت جوانــان و عزم شــرکت فــولاد مبارکه و 
تأمین کنندگان خدوم این صنعت، نه تنها تحریم ها مانعی بر 
سر راه تولید نشد، بلکه باعث تقویت ساخت داخل گردید. 
یزدخواستی کسب این موفقیت را به مدیریت و کارکنان فولاد 
مبارکه، شرکت سازنده و صنعت فولاد کشور تبریک گفت و 
خاطرنشان کرد: بومی ســازی قطعات ویژۀ ریخته گری از 
خروج مبالغ ارزی جلوگیری می کند و ضمن قطع نســبی 
وابستگی به خارج، ما را در ساخت قطعات خاص ریخته گری 
توانمند می سازد. وی در پایان از حمایت های مدیران عالی و 
پیگیری کارشناسان فنی و بازرگانی و شرکت های همکار 

تقدیر و قدردانی کرد.
در پی کســب این موفقیت خبرنگار فولاد با کورش 
شهریاری مدیرعامل شرکت داخلی تولیدکنندۀ این قطعات 
نیز گفت وگو کرده است که ماحصل آن را در ادامه می خوانید:

شــرکت دیرگدازهای ویژۀ زاگرس تنها تولیدکنندۀ 
اشکال ویژۀ ریخته گری های مداوم در کشور واقع در استان 
چهارمحال و بختیاری و قطب صنعتی سفیددشت، در سال 
1393 تأســیس و در ســال 1397 موفق بــه اخذ پروانة 
بهره برداری از سازمان صنعت، معدن و تجارت گردید.  با توجه 
به پاســخ گویی به عمدۀ نیاز صنایع فولادســازی توسط 
واحدهای نسوز داخل کشور و نیاز اساسی این صنایع به تأمین 
قطعات ویژۀ ریخته گری، این واحد صنعتی به بومی سازی 

این ردیف از محصولات اهتمام ورزید.
مـحصولات تولیــدی ایــن شــرکت شـامل انــواع 
لدل شــــرودها، استــوپرها، نیــــم نازل ها و نازل های 
ریخته گری، نازل های غوطه وری تاندیش، نازل های پاتیل 

ریخته گری و... است که با اسم های
 Ladle shroud ،BZ,BY،MBS و SEN نیــز 

شناخته می شوند.
قطعات ویژۀ نسوز اهمیت بسزایی در صنعت ریخته گری 
پیوستة فولادسازی ایفا می کنند. یکی از اثرات استفاده از این 
قطعات بهبود کیفیت شــمش تولیدشده با توجه به نقش 
محافظت از فولاد در حین ریخته گری پیوســته اســت. 
همچنین از قابلیت های بارز آن می توان به فراهم کردن امکان 
ذوب گیری بیشــتر در سکوئنس های طولانی با استفاده از 
قطعات پیشرفتة تیوب چنج اشاره کرد. این شرکت پس از 
تحقیقات کامل دربارۀ فرایند تولید این دسته از محصولات و 
آزمایــش نمونه های خود در شــرکت های فولاد مبارکه و 
ذوب آهن اصفهان و بعد از سپری کردن یک پروسة یک ساله، 
در تاریخ 13 شــهریور 98 موفق به اخذ اولین ســفارش با 
موضوع تولید 11 هزار و 800 قطعه جهت استفاده در شرکت 
فولاد مبارکه شد. در پایان قابل ذکر است این شرکت توانسته 
با بومی ســازی محصولات مذکور علاوه بر پاسخ گویی به 
قسمت عمده ای از قطعات موردنیاز در صنعت کشور )70 
هزار قطعه در سال( از خروج مبلغی معادل 12 میلیون یورو 
در ســال از کشــور جلوگیری کند. نباید فراموش کرد که 
دست یابی به این مهم بدون تلاش بی وقفة کارشناسان بومی 
و همچنین مساعدت بی شــائبة واحد خرید و واحد نسوز 

شرکت فولاد مبارکه امکان پذیر نبوده است.

هم زمان بــا ایام ولادت باســعادت 
حضرت زینب کبری )س( و روز پرســتار 
جمعی از مدافعان سلامت و اعضای کادر 
درمان بهداری شــرکت فــولاد مبارکه با 
حضور در محل معراج الشهدای شرکت با 
مدافعان گلگون کفن میهن اســلامی در 
هشت سال دفاع مقدس و امام شهدا تجدید 

میثاق کردند.
به همین مناســبت، عباس اکبری 
محمدی،معاون نیروی انسانی و سازماندهی 
فولاد مبارکه، ضمن تبریک این روز خجسته 
گفت: عدم کاهش تولیــد در دوران کرونا 
مرهــون زحمات کادر درمــان در حفظ 
سلامتی کارکنان شرکت است. وی گفت: 
در یک سال اخیر مشکلات و سختی های 
بسیاری داشتیم. همان طور که می دانید، 
همواره با بروز حوادث و بلایای طبیعی که 
زندگی بسیاری از مردم را تحت تأثیر قرار 
می دهد ، عده ای هســتند که تلاش آن ها 
بیشتر از دیگران نمایان می شود. در دوران 
شیوع کرونا نیز کشور شرایط بسیار سختی 
داشــت، اما علی رغم تمامی مشــکلات، 
تلاش، ازجان گذشتگی و ایثار کادر درمان و 
پرســتاران بسیار مشهود بود و این گروه با 
ایثارگری در شــرایط ســخت کرونایی 
توانستند زمینه را برای کنترل ویروس در 
سطح کشور و درمان بیماران فراهم آورند.

اکبری ادامه داد: امروز کشــور ما در 
جبهة صنعت درگیر یک جنگ تمام عیار 
اقتصادی شده و هربار که یکی از مشکلات 
حل می شود، بازهم از جهت های دیگر مورد 

حمله دشمن قرار می گیریم، بنابراین اگر 
توانستیم در این شرایط به روند تولید پایدار 
ادامه دهیم و سلامت کارکنان و خانواده های 
آن ها را حفظ کنیم، قطعا این امر مرهون 
اقدامات و فعالیت های تیم درمان شرکت 
فولاد مبارکه و عزیزان زحمت کش مراکز 
پزشکی استان است و تک تک آن ها در این 
امر نقش داشــته اند. امید می رود اقدامات 
انجام شده نزد خداوند مقبول افتد و همة 

کارکنان فولاد نیز سلامت باشند.
در ادامه، حســین مدرسی فر، مدیر 
بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست 
نیز ضمن تبریک روز پرســتار اظهار کرد: 
امسال سال ویژه ای برای کشور بوده است؛ 
زیرا در اوج جنگ اقتصادی، متأسفانه شیوع 
ویروس کرونا و مشکلات آن نیز بر کشور 

سایه افکنده است.
وی ادامــه داد: خط مقــدم مبارزه با 
ویــروس کرونــا نیز کادر درمان شــامل 

پرستاران و پزشکان هستند و در این مدت 
عزیزان زیادی از این قشر جهادگر به شهادت 
رســیده اند. به گفتة مدرســی فر، اکنون 
وضعیت ویژه ای در کشور وجود دارد، زیرا 
همان گونه که اشــاره شد، در کنار جنگ 
تمام عیار اقتصادی دنیا با ایران، کادر پزشکی 
در تلاش اند تا ســلامت مــردم را  در برابر  
ویــروس کرونا حفظ کننــد و در این راه 
ازجان گذشتگی های بسیاری از خود نشان 
داده اند. وی با اشاره به نام گذاری روز ولادت 
حضرت زینب )س( به عنوان روز پرســتار 
گفت: پرستاری جایگاه بسیار والایی دارد و 
نمونة بارز این امر حضرت زینب )س( است 
که توانست سخت ترین مصائب را در کربلا 
پشت سر بگذارد؛ بنابراین ایشان بهترین الگو 
برای پرستاران است. دکتر علیرضا نظری، 
رئیس مرکز طب کار و درمان شرکت فولاد 
مبارکه نیز به عنوان یکی دیگر از سخنرانان 
این مراسم گفت: از زمانی که ویروس کرونا 

در کشور شیوع پیدا کرد، کادر درمان تلاش 
خود را افزایش داد و در خط مقدم مبارزه با 

آن قرار گرفت.
وی افزود: از بهمن ماه سال گذشته تا به 
امروز که نزدیک به یک سال است که کشور 
با ویروس کرونا و مشکلات ناشی از آن درگیر 
شده، شاهد تلاش بیشتر  و  شبانه روزی کادر 
درمان شرکت فولاد مبارکه، جهت پیگیری 
درمان کارکنان شرکت و خانواده های آن ها 
هستیم تا کمترین صدمه به آن ها وارد شود.

نظری ادامه داد: امروز از همة فعالان 
کادر پزشکی و درمان شرکت فولاد مبارکه 
که برای کنترل ویروس کرونا در این محیط 
تلاش بسیاری کرده اند، تشکر و قدردانی 
می کنیــم و امیدواریم هرچــه زودتر این 

ویروس در جهان ریشه کن شود.
دکتر امیرســامان روستایی، رئیس 
مرکز درمــان و  اورژانس شــرکت فولاد 
مبارکه،  دیگر سخنران این مراسم نیز اظهار 
کرد: روزهای سختی را سپری کرده ایم و 
پزشکان و پرستاران زیادی در کشورمان در 
راه مبارزه با ویروس کرونا شــهید شدند تا 
مردم کشــورمان در آســایش و سلامتی 
باشند. وی افزود: شــرایط فعلی و شیوع 
ویروس کرونا سبب شده تلاش و همچنین 
میزان فعالیت کادر درمان بیش از هر زمان 
دیگری آشکار شــود و ما باید قدردان این 
گروه باشــیم. روســتایی در پایان گفت: 
پرســتاری از بیماران کرونا کار ســاده ای 
نیست و باید ازجان گذشتگی و ایثار داشته 
باشند تا بتوانند به درمان این افراد بپردازند.

 تولید پایدار شرکت فولاد مبارکه 
در زمان شیوع کرونا مرهون زحمات کادر درمان است

پانزدهمین جشنوارۀ ملی انتشارات روابط عمومی با هـدف انتخاب و معرفی بهتـــرین الگـــوها و عملــکردها در زمیـــنۀ انتــشارات روابط عمومی ها با درخشش روابط عمومی های گروه 
فولاد مبارکه به کار خود پایان داد. به گزارش خبرنگار فولاد، در آیین اختتامیۀ پانزدهمین جشنوارۀ ملی انتشارات روابط عمومی های کشور که در مرکز همایش های سازمان مدیریت صنعتی و با 
حضور معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و تعدادی از اساتید و متخصصان علوم ارتباطات، سوم دی ماه در تهران برگزار شد، گروه فولاد مبارکه با کسب جوایز متعدد در بخش های 
مختلف موفق به کسب عناوین برتر شد. در این آئین، روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه با کسب ۷ عنوان برتر و روابط عمومی فولاد هرمزگان نیز با کسب چهار عنوان برتر خوش درخشیدند 
و افتخاری دیگر در کارنامۀ عملکرد گروه فولاد مبارکه بر جای گذاشتند. کسب رتبۀ اول در بخش های کاریکاتور و پوستر در سطح ملی، کسب رتبۀ دوم در بخش اینفوگرافی در سطح ملی و بخش 
فیلم های مستند و همچنین کسب رتبۀ دوم در بخش های کلیپ، تیزر و خلاقیت نیز از افتخارات روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه در این جشنواره بود. روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان 
نیز از جمله روابط عمومی های موفق در این دوره با کسب ۴ عنوان برتر و دریافت لوح تقدیر و تندیس جشنواره به پاس تلاش های صورت گرفته موردتقدیر قرار گرفت.  روابط عمومی فولاد 

هرمزگان موفق به کسب رتبۀ اول کشوری تبلیغات، رتبۀ اول کشوری انتشار کتاب، رتبۀ دوم کشوری انتشار مقاله و رتبۀ دوم استانی طراحی و انتشار ویژه نامه گردید.

درخشش
روابطعمومیهای
گروهفولادمبارکه

مجتبی مهدیان مدیرعامل هلدینگ فولاد متیل در 
دیدار با اســتاندار کرمان، برای ایجاد یک هاب مرکزی در 
نزدیکــی خطوط ریلی اســتان به منظور توســعة دامنه 
فعالیت های معدنی و کمک به جهش تولید و اشتغال پایدار 
اعلام آمادگی کرد. این مجموعه با 14 شرکت زیرمجموعه 
فعالیت می کند که 80 درصد ســهام آن مربوط به فولاد 
مبارکه و مابقی مربوط به حوزۀ هنری وابســته به سازمان 
تبلیغات اسلامی است. وی ادامه داد: این هلدینگ با 30 سال 
قدمت، با هدف توزیع ورق های فولادی فولاد مبارکه برای 
تولیدکنندگان کوچک راه اندازی شــده و نقش مؤثری در 
نظام عادلانه توزیع و حمایت از بنگاه های کوچک و متوسط 

تولیدی و صنعتی داشته است.
نگاه هلدینگ فولاد متیل به معادن کوچک، بر مبنای 
دستورات ابلاغی و تکلیفی مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، 
انتفاعی نیست، بلکه حمایتی است، زیرا کارخانه های بزرگ 
فولادی مســتقیما برای خرید فراورده هــای آن ها اقدام 
نمی کنند و ما با اهداف حمایتی، تأمین مواد معدنی و اولیه 
را بر عهده گرفته ایم و امیدواریم بتوانیم در اســتان کرمان 
اقدامات خوبی انجام دهیم و علاوه بر توزیع عادلانة ورق و 
پیشگیری از واسطه گری و حذف دلالان، در خصوص تجهیز 
و تقویت معادن کوچک سنگ آهن و تأمین کنسانتره برای 
مجتمع های فولادی اقدام کنیم. مهدیان ادامه داد: ازآنجاکه 

معادن کوچک نیاز به ســرمایه گذاری دارند و حمل ونقل 
فراورده های معدنی از معادن به نقاط دوردست نیز مستلزم 
مشارکت و حمایت شرکت های بزرگ است، هلدینگ فولاد 
متیل آمادگی دارد تا ضمن ایجاد یک هاب مرکزی در نزدیک 
خطوط ریلی استان، از این پروژه ها حمایت کند. ازآنجاکه 
کرمان بهشت معادن محسوب می شود، امیدواریم با حمایت 
استاندار و مجموعة صنعت و معدن و سایر مدیران استانی، 
شاهد تحول چشمگیری در کرمان باشیم. در همین زمینه 
استاندار کرمان گفت: استان کرمان به منظور توسعة معادن 
کوچــک، آمادگــی کامل بــرای اســتقبال و حمایت از 
سرمایه گذاران دارد و این موضوع در اولویت برنامه های این 
استان است. علی زینی وند از مدیرعامل هلدینگ فولاد متیل 
خواست تا پروژه های توســعة معادن کوچک را با طرح و 
هدف گذاری مشخص ارائه دهند.  وی افزود: وزارت صمت 
نیز در حال کار برای واگذاری اختیارات در حوزۀ معادن به 
استان هاست و به دنبال آنیم که استان کرمان در این زمینه 
به عنوان پایلوت قرار گیرد. استاندار کرمان ادامه داد: برای 
تکمیل زنجیرۀ فولاد باید تولید سنگ آهن را افزایش داد و 
برای این ماده، مشخصا در استان کرمان، ظرفیت اکتشاف 
بسیار زیادی وجود دارد. زینی وند با بیان اینکه در گسترۀ 
شرق و جنوب شرق کشــور، هدف گذاری تأمین خوراک 
کارخانه ها با تعیین تکلیف پهنه های بلوکه شده کار مهمی 

است و باید در دولت دنبال شود، بر حمایت از سرمایه گذاری 
در حوزۀ توسعه معادن کوچک تأکید کرد و گفت: در حوزۀ 
زیرســاخت آب، برق، گاز و راه نیز کارگروهی در معاونت 
عمرانی تشــکیل شــده و در چشــم انداز مشخص این 
زیرساخت ها نیز تأمین خواهد شد. مجید آنتیکی نژاد رئیس 
هیئت مدیرۀ هلدینگ فولاد متیل نیز در این نشست، با اشاره 
به ضرورت آزادسازی پهنه ها و شناسایی محدوده های جدید 
اکتشــافی گفت: معادن کوچک پراکندۀ زیادی در استان 
کرمان داریم که می توان آن ها را در قالب شبکه ای، به صورت 

معدنی بزرگ شکل داد.
فعال کردن معادن کوچک در توسعه و عدالت اجتماعی 
مؤثر اســت و این فعال سازی باید با پیشرانی شرکت های 
 بزرگ انجام گیرد و در قالب مشــارکت و سرمایه گذاری، 

اکتشاف و کارهای بهره برداری دنبال شود.

اعلام آمادگی فولاد متیل برای حمايت از توسعۀ معادن كوچک در كرمان

www.etebar.net

معاون نیروی انسانی و سازماندهی فولاد مبارکه:

  فولاد هرمزگان به عنوان یکی از پیشــرفته ترین کارخانه های فولادســازی کشــور در تعمیرات اخیر خود از کاتالیست نفت و گاز سرو
 استفاده کرد.

بر اساس این خبر ریفرمر مادول -فولاد هرمزگان به عنوان چهاردهمین ریفرمر فولادی کشور شناخته می شود که با کاتالیست شرکت 
نفت و گاز سرو بارگذاری شده که با این عمل، سهم آهن اسفنجی تولیدی کشور با کاتالیست ایرانی افزایش یافت. 

فولاد هرمزگان به عنوان سومین قطب صنعت فولاد کشور در سال گذشته نیز در ریفرمر مادول -خود از کاتالیست های تولیدی شرکت 
نفت و گاز سرو استفاده کرد. شرکت دانش بنیان نفت و گاز سرو به عنوان پیشگام تولید کاتالیست در کشور توانسته است با تولید بیش از 30 

نوع کاتالیست، خود را به عنوان بازوی مستحکمی برای صنایع فولاد، پتروشیمی و نفت معرفی کند.

کاتالیستسرودرفولادهرمزگاناستفادهشد

جهان صنعــت مجموع میزان تولید و 
فروش شرکت صنایع چوب و کاغذ مازندران 
طی ماه هــای آبان و آذر به رقمی معادل 95 
درصد هفت ماهه اول ســال جاری رسید و 
تولید آذرماه سال جاری در مقایسه با تولید 
دوره مشابه سال قبل 280 درصد رشد داشته 
است.سال 99 در شرایطی آغاز شد که رهبر 
معظم انقلاب فرمان ضرورت جهش تولید را 
در قالب نامگذاری سال جدید، صادر کردند و 
این مهم نیز تنها با همدلی، دغدغه مندی و 
هدف گذاری مدیران و تلاش کارگران شرکت 
صنایع چوب و کاغذ مازندران محقق می شد.

اعضای هیات مدیره و کارگران زحمتکش این 
مجموعه با استفاده از تمام توانمندی خود و 
همراهی ایجاد شده توسط شرکت آینده پویا، 
هوشمندانه تلاش کردند تا به افق ترسیم شده 
در بزرگ ترین مجموعه تولیدی استان دست 
یابند.به لطف خداوند منان و تلاش کارکنان 
این مجموعه چندین رکورد در چند ماه جاری 
در این مجموعه شکسته شد؛ از جمله رکورد 
تولیدی که در ماه آبان به دست آمد در ماه آذر 
نیز ادامه داشــت و مجموعه صنایع چوب و 
کاغذ مازندران موفق شد به میزان تولید 11 
هزار و 181 تن برسد ضمن اینکه به رکورد 

فروش 9 هزار و 556 تن کاغذ دست یافت که 
در دو سال اخیر بی سابقه بوده است .گفتنی 
اســت مجموع میزان تولیــد و فروش طی 
ماه های آبان و آذر به رقمی معادل 95 درصد 
هفت ماهه اول ســال جاری رسید و تولید 
آذرماه ســال جاری در مقایسه با تولید دوره 
مشابه سال قبل 280 درصد رشد داشته که 
مصداق جهش تولید مورد نظر مقام معظم 
رهبری است.شایان ذکر است این دستاوردها 
در دو حوزه تولید و فروش در شرایطی حاصل 
شد که کشور تحت شدید ترین تحریم ها بود 
و مشــکل فقدان نقدینگی لازم نیز اجرای 

بسیاری از طرح های توســعه را با دشواری 
همراه کرد.

اما بازگشــت پرقدرت شرکت صنایع 
چوب و کاغذ مازنــدران که با حمایت تیم 
باانگیزه، بدون حاشیه و توانمند هیات مدیره و 
کارکنان مجموعه به سوی افق های روشن فردا 
بود، نشــان از همدلی کلیه مجموعه های 
شرکت برای دستیابی به موفقیتی کم نظیر 
بود. امید است با همکاری و همدلی کارکنان 
این مجموعه تا پایان سال جاری برگ زرین 
دیگری بر تارک آســمان پرافتخار شرکت 

صنایع چوب و کاغذ مازندران نقش بندد.

تحقق جهش تولید در شرکت صنایع چوب و کاغذ مازندران
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توسعه استان های محروم و ظرفیت های موجود

ایجــاب  تعهــدات ملــی و میهنــی مــا  و   مســئولیت هــا 
 می کند که برای توســعه و بهبود استان های محروم و کمتر توسعه یافته از  
تمامی توان و ظرفیت های موجود استفاده کنیم. به گزارش روابط عمومی بانک 
رفاه کارگران، اسماعیل لله گانی مدیر عامل این بانک رفاه کارگران در سفر هیات 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان کهگیلویه و بویر احمد با بیان این 
مطلب اظهار داشت: کم توجهی به برنامه ریزی برای توسعه منطقه ای و سرمایه 
گذاری اندک از جمله مهم ترین عوامل توســعه نیافتگی استان است. بخش 
خصوصی یکی از مهم ترین عوامل توسعه یافتگی است، بنابراین لازم است برای 
ایجاد محور حرکت و توســعه استان با فراهم کردن زیرساخت لازم از بخش 
خصوصی دعوت کنیم در این استان سرمایه گذاری کنند، گردشگری یکی از 
مهم ترین بخش هایی است که سرمایه گذاران بخش خصوصی می توانند در 
آن حضور یابند، چراکه؛ حضور بخش خصوصی در صنعت توریسم می تواند 
منجر به افزایش کیفیت خدمات این صنعت و در نهایت جذب گردشگر شود. با 
کمک استانداری و جذب سرمایه های لازم، می توان نقاط بکر گردشگری را با 
احداث راه های ارتباطی به گردشگران معرفی کرد و زمینه های توسعه بیش از 
پیش و جذب سرمایه را فراهم ساخت.وی ظرفیت بسیار مهم استان را علاوه بر 
گردشگری و کشاورزی، گیاهان دارویی برشمرد و گفت: بانک رفاه کارگران در 
کنار بخش خصوصــی آمادگی لازم را برای احداث طرح های تبدیل گیاهان 
دارویی خام به داروهای گیاهی دارد. بانک رفاه کارگران برای حمایت از واحدهای 
تولیدی کوچک و صنایع دستی اقدام به راه اندازی این مرکز کرده است. مرکز 
حمایت اجتماعی و اشتغال زایی مناطق محروم بانک رفاه کارگران آمادگی و زیر 
ساخت لازم را برای تأمین سرمایه درگردش مورد نیاز واحدهای تولیدی کوچک 
و صنایع دستی و همچنین تسهیل در فروش کالاها و صنایع دستی آنها در بعد 

ملی و بین المللی را دارد. 

آژانس آغاز تولید اورانیوم تا غنای ۲0 درصد را تأيید كرد
کاظم غریب آبادی سفیر و نماینده دائم کشورمان نزد سازمان های بین المللی 
در وین، اعلام کرد آژانس بین المللی انرژی اتمی آغاز تولید اورانیوم تا غنای 20 
درصد را تایید کرد. به دنبال ارائه اصلاحیه پرسشنامه اطلاعات طراحی سایت فردو 
به آژانس و حضور بازرســان در این ســایت در صبح روز جــاری )دیروز( برای 
راستی آزمایی اطلاعات ارائه شده و برداشتن مهر و موم سیلندر حاوی اورانیوم 4/1 
درصد، مدیرکل آژانس طی گزارشی آغاز تولید اورانیوم تا غنای 20 درصد را تایید 
کرد. در این گزارش آمده اســت بازرسان آژانس مهر و موم یک سیلندر 137/2 
کیلوگرمی اورانیوم 4/1 درصد را برداشته و این سیلندر به خط تولید وصل و تولید 
اورانیوم تا غنای 20 درصد از سوی ایران آغاز شد. نماینده دائم کشورمان توضیح 

داد: این اقدام به دنبال نامه مورخ 11 دی ماه ایران به آژانس انجام شد. 
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   اظهار نظرهای کارشناسان و فعالان بازار در زمینه قیمت سدان جدید سایپا مشخص کرد

قیمت شاهین منطقی و رقابتی است
در شرایطی که قیمت خودروها در بازار از مرز 100 میلیون تومان آغاز می 
شود و سدان هایی با حداقل امکانات و مشخصات فنی نسبتاً قدیمی با قیمتی 
فراتر از 250میلیون تومان خرید و فروش می شود ، زمزمه های عرضه شاهین 
با قیمت حدود 265 میلیون تومان از سوی سایپا اظهار نظرهایی را در پی داشته 
است که نشان دهنده رقابتی بودن این قیمت از نگاه کارشناسان بازار خودرو 
اســت. قیمت گذاری یک خودرو وابسته به عوامل متعددی نظیر هزینه های 
ساخت ، هزینه مواد اولیه ، قطعات و ..... است که در بسیاری موارد پیرو نواسانات 
نرخ ارز هستند . مواد اولیه در صنعت خودرو مانند فولاد از سوی عرضه کنندگان 
بومی با نرخ فوب و بر اساس دلار عرضه می شود و با توجه به استفاده گسترده از 
این مواد اولیه در ساخت خودرو نمی توان از نقش گسترده نواسانات نرخ ارز بر 
قیمت گذاری خودرو ها گذشت . وقتی صحبت از قیمت گذاری یک خودرو می 
شود باید به مشخصه های متعددی توجه کنیم تا ببینیم آیا قیمت این خودرو 
منطقی است یا خیر ؟ هم اکنون مشتریان در بازار سدان های پایه را با قیمتی 
فراتر از 200 میلیون تومان خرید و فروش می کنند و خودروهایی که معمولاً 
برای بازار تازگی دارند 2 تا 2/5 برابر قیمت کارخانه در بازار عرضه می شوند و 
این موضوع ارتباطی با کاهش قیمت ها در بازار ندارد لذا اگر شاهین با قیمت 
264 میلیون تومان از سوی سایپا عرضه شود بر اساس گفته بسیاری از فعالان 
و کارشناسان در بازار احتمالاً قیمتش به بیش از 350 میلیون تومان در بازار می 
رسد و علت این موضوع تازه بودن این خودرو و مشتاق بودن بازار برای خرید این 
سدان جدید سایپا است. نکته مهم دیگر این است که نخستین سری شاهین 
اسفند ماه عرضه خواهد شد و بسیاری از کسانی که هم اکنون در مورد قیمت 
این خودرو اظهار نظر می کنند احتمالاً قیمت های 3 ماهه سوم را مد نظر قرار 
می دهند که قیاس اشتباهی است چرا که خودرو سازان اعلام کرده اند با توجه 
به ضررده بودن تولید طی ماه های قبل و احتمال قیمت گذاری از سوی خود 
خودروسازان ، در ماه های آینده نیز شاهد رشد شدید قیمت های کارخانه ای 
خواهیم بود که در آن شرایط قیمت شاهین به مراتب منطقی تر جلوه خواهد 
کرد. سایپا به تازگی قصد عرضه شاهین به بازار را دارد و نمی توان مبنای قیمتی 
برای آن در نظر گرفت اما با سنجش قیمت برخی خودروها در سه ماهه سوم 
سال 99 می توان به منطقی بودن قیمت شاهین رسید . دنا پلاس توربو شارژ 
طی سه ماهه سوم سال جاری 271 میلیون تومان قیمت گذاری شد اما ایران 
خودرو در گزارش های منتشر شده در کدال ضرر روی فروش هر دستگاه از این 
خودرو را حدود 30 میلیون تومان اعلام کرده بود و به نظر می رســد ، قیمت 
نهایــی مد نظر ایران خودرو برای چنین خودرویی با حداقل ضرر حدود 300 
میلیون تومان برای سه ماهه چهارم سال و حتی فراتر از این قیمت در صورت 
آزاد ســازی قیمت گذاری و سپردن آن به خودروسازان باشد ، در این شرایط 

شاهین با 
قیمت 264 میلیون تومان در حالی طی سه ماهه چهارم سال به بازار قدم 
مــی گذارد که عمده خودروهای هم کلاس این محصول نزدیک به مرز 300 
میلیون تومان خواهند رســید و حتی در صورت آزاد سازی باید انتظار قیمت 
های عجیب تری را نیز داشــته باشــیم . شــاهین محصولی است که بر پایه 
استانداردهای ایمنی ECE اروپا طراحی شده و از مجموعه جامعی از امکانات 
رفاهی و ایمنی در کنار پیشرانه توربو بهره می برد و طراحی بدنه آن همگام با 
استانداردهای روز وحتی با توجه به ایمنی عابرین پیاده صورت گرفته لذا با در 
نظر گرفتن قیمت حدود 200 میلیون تومانی  کارخانه برخی سدان های نزدیک 

به این خودرو در سه ماهه سوم سال جاری و قیمت احتمالی نزدیک به 300 
میلیون تومان این خودرو ها که عمدتاً مشخصات فنی وآپشن ها و ایمنی کمتری 
نسبت به شاهین دارند در می یابیم که قیمت اعلام شده برای شاهین چندان 
مهم دور از منطق کنونی بازار نیست . شاهین تعریف جدیدی از خودروسازی 
به سبک سایپای نوین است که نمی توان آن را با معیار دیگر خودروهای بازار 
سنجید و در جایگاه خودش ارزش گذاری می شود .درست است که افزایش بی 
سابقه نرخ ارز طی سال های گذشته و مشکلات در مسیر تولید قیمت ها را به 
سطح غیر قابل قبولی در کارخانه و بازار رسانده اما این قیمت ها از مشکلات 
نشأت می گیرد و نمی توان بدون در نظر گرفتن نوسانات نرخ ارز و سختی های 
در مسیر تولید در مورد قیمت این خودرو اظهار نظر کرد . قیمت شاهین امری 
سلیقه ای وبر اساس خواست مردم نیست که بتوان آن را کمتر از 200 میلیون 
تومان عرضه کرد چرا که با بررســی جزئیات تولید و قیمت کارخانه ای دیگر 

خودروها و مقایسه آنها با شاهین به سادگی می توان دریافت
 که قیمت گذاری این خودرو در سطح مناسبی نسبت به دیگر خودروها 
انجام شده و احتمالاً با توجه  به داغ بودن این محصول ، قیمتش در بازار به حدود 
350 میلیون تومان نیز خواهد رسید . تصور می کردیم قیمت شاهین بیش از 

300 میلیون تومان باشد 
محمد عزیــزی درباره 

اینکه قیمــت خودروی 
شــاهین در حــدود 

چقدر خواهد بود و 
آیــا این خودرو 

می تواند بازار 
از  را 

رکود خارج کند ، اظهار داشــت : تا قبل از آنکه شورای رقابت قیمت خودروی 
شاهین را مشخص کند ، تصور ما این بود که قیمت کارخانه ای آن بین 300 تا 
320 میلیون تومان باشد چرا که از نظر ویژگی های ظاهری و آپشن نسبت به 
خودروهای داخلی ســطح بسیار خوبی دارد و حتی قابل رقابت با محصولات 
خارجی است . وی افزود : با وجود تمام پیش بینی های که ما انجام دادیم شورای 
رقابت قیمت خودروی شاهین را 236 میلیون و 500 هزار تومان تعیین کرده 
که با 13 درصد هزینه شماره گذاری ، بیمه و سایر موارد قیمت این خودرو 264 
میلیون و 880 هزار تومان تمام می شود ، بدین جهت قیمت مصوب شده بسیار 
مناسب و حتی به نظر می رسد به ضرر خودروسازی باشد . عزیزی اذعان داشت 
: اگر خودروی شاهین با مشخصات فنی که شرکت خودروساز وعده آن را داده 
است . وارد بازار شود یقیناً قیمت آن به 400 میلیون تومان هم می رسد ، وقتی 
خودروی فرمان برقی و موتور توربو شارژ داشته باشد و همچنین گشتاور آن 
نسبت به سایر خودروها سطح بالاتری داشته باشد طبیعی است که قیمت آن 
در بازار بسیار بالاتر باشد . وی گفت : خیلی ها خودروی شاهین را با دنا پلاس 
در یک سطح می بینند ولی باید گفت که بررسی ها نشان می دهد که خودروی 
شاهین به جهت کیفیت ، مسایل فنی و البته به روز بودن ، وضعیت بسیار بهتری 
دارد. استاندارد آلایندگی شاهین ، 
یــورو 5 اســت و این در 
شرایطی است که دنا 
یورو 4 اســت . وی 
گفت : زمانیکه 

قیمــت 
وی  ر د خو

206 صندوق دار در بازار حدود 250 میلیون تومان است طبیعی است که قیمت 
خودروی جدید در بازار به بیش از ارقامی برسد که شورای رقابت تعیین کرده 
 اســت ، لــذا قیمت شــاهین فاصلــه قیمتــی زیادی بــا کارخانــه پیدا

 خواهد کرد.

شاهین در بازار از دنا جلو می زند 
حسین رنجبری درباره اینکه آیا خودروی شاهین می تواند جایگاه خود را 
در بازار خودرو پیدا کند ، گفت: چند وقتی است که گروه خودروسازی سایپا در 
مورد خودروی شاهین اطلاع رسانی می کند و ویژگی های ظاهری وقتی آن را 
بیان می کند ، آن چیزی که در تصاویر دیده می شود خودروی شاهین در قیاس 
با خیلی از خودروها جایگاه بهتری دارد ؛ چرا که در این خودرو به بخش قابل 
توجهی از خواسته های مردم پاسخ داده شده است . وی افزود : پیش بینی برای 
قیمت شاهین در بازار کار بسیار سختی است چرا که معمولاً عرضه و تقاضا قیمت 
ها را تعیین می کند اما به نظر می رسد با تیراژ پایین این خودرو حداقل در سال 
اول تولید و استقبالی که از آن خواهد شد قیمت شاهین به بیش از 350 میلیون 
تومان در بازار برسد . این فعال بازار تصریح کرد : خودروی شاهین در بازار گران 
تر از دنا خواهد شد چرا که ظاهر و موتور آن برتری های متعددی دارد از طرفی 
خودروی شــاهین جدید است و مردم ایران ثابت کردند که همواره نسبت به 
خودروهای جدید دید و نگاه بسیار مثبتی دارند ؛ با رشد تقاضا قیمت شاهین از 
زمان عرضه روز به روز در بازار گران تر خواهد شد . وی گفت: با توجه به پیش 
بینی های مثبتی که از استقبال شاهین وجود دارد از ثبت نام کنندگان شاهین 

می خواهم که اجازه ندهد دلالان با بهانه های مختلف امتیاز آنها را بگیرند. 

 قیمت شاهین در بازار به ۳۵۰ میلیون تومان
 می رسد

رامین جهانی از فعــالان بازار خودرو در خصوص اینکه قیمت خودروی 
شاهین بعد از عرضه در بازار چه قیمتی را ثبت خواهد کرد ، گفت : بازار خودرو 
این روزها شرایط بسیار متفاوتی دارد و فاصله معناداری میان قیمت کارخانه و 
بازار وجود دارد ، بدین جهت اکثر فعالان بازار پیش بینی می کنند که با عرضه 
اولین ســری خودروی شاهین که اسفند ماه خواهد بود، قیمت این خودروی 
جدید در بازار افزایش قابل توجهی پیدا کند . وی ادامه داد: بازار ، تشنه خودروی 
جدید است از اینرو با ورود شاهین به بازار شاهد اتفاق های خوب در این حوزه 
خواهیم بود ؛ یکی از موضوعاتی که به شــدت بازار آن رنج می برد محصولات 
قدیمی است؛ مردم همواره قیمت فعلی خودروها را با قیمت های گذشته آن 
قیاس می کنند و همین امر سبب نارضایتی شده است لذا با ورود خودروهای 
جدید به بازار مردم برای خرید خودرو انگیزه پیدا می کنند .  این کارشناس بازار 
خودرو اذعان داشت : خودروی شاهین ، ویژگی های زیادی نسبت به خودروهای 
تولید داخل دارد و حتی از نظر فنی سطح بالاتری نسبت به خودروی چون دنا 
دارد از اینرو با وجود کاهش قیمت خودرو تصور ما این است که شاهین در حدود 
قیمتی 350 تا 360 میلیون تومان در بازار خرید و فروش شود و اختلاف حداقل 
100 میلیون تومانی با قیمت کارخانه داشته باشد . وی تصریح کرد: به نظر می 
رسد شورای رقابت برای خودروی شاهین قیمت پایینی در نظر گرفته است چرا 
که پیش از این فعالان بازار تصور می کردند که قیمت شاهین در حدود 300 

میلیون تومان است.


